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سخنگویدولت:
مجلس شاکله لایحه بودجه را 

تغییر داد
علی بهــادری جهرمی، ســخنگوی دولت در 
نشست خبری خود با بیان اینکه طبق گزارش 
دستگاه های متولی در وزارت اقتصاد، در حوزه 
جذب سرمایه گذاری داخلی و خارجی، افزایش 

سرمایه گذاری را شاهد بودیم، تأکید...

رئیسقوهقضاییهمطرحکرد:
ارتقای  و  حفظ  در  قوه قضاییه 

سلامت نظام نقش آفرین است
حجت الاســلام غلامحسین محســنی اژه ای، 
رئیس قوه قضاییه طی ســخنانی در نخستین 
همایش ملی اندیشــه های قضایی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، ضمن تســلیت شهادت امام 

موسی کاظم )ع( و گرامیداشت ایام...

رئیسمجلس:
 قوه قضاییه با اقتدار می تواند 

ترک فعل ها و خطاها را به موقع 
کنترل کند

محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در همایش ملی اندیشه های قضایی 
رهبر انقلاب، بیان کرد: امام ما با ایمان به خدا 

و ایمان به مردم و با اراده قوی و ...

صفحه7
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مردم عادی 
یکــی از موضوعاتــی که قابلیــت این را 
دارد ذهــن ما مردم عــادی را به خود مشــغول کند و 
همه ما برای یک بار و شــاید بیشــتر به آن اندیشیده ایم 
این ســؤال خیلی ســاده اما اساسی اســت که آیا غیر 
این اســت کــه افزایش قیمت ها در همــه بخش و اجزا 
اقتصادی باید متناســب با هم باشند و لزوماً یک بخش 
از اقتصاد کنار گذاشته نشــود و در محاسبات اقتصادی 
لحاظ نشــود؟ در حالی کلیات بودجه تصویب شــد که 
در مورد آن اقتصاددانان تحلیل هــای زیادی ارائه کرده 
و نسبت به دخل و خرج ها هشــدارهایی داده اند و خود 
دولتمــردان نیز بــر برخی ضعف ها و ناتــرازی ها صحه 
گذاشته اند، اینها در بعد کلان اقتصاد قابل بررسی است. 
 امــا آن بخش از اقتصاد که ما مردم عادی با آن ســرکار 
 داریم همین افزایش قیمت هایی است که روزانه گذرمان 

به آن می افتند. 
قیمــت نــان، برنج، بنزیــن و برخی تعرفه هــا از جمله 
هزینــه ثبت نام مدارس و تعرفه های پزشــکی و ... همه 
چیزهایــی که روزانه با آن ســرو کار داریــم. در حالی 
کــه افزایش 20 درصدی حقوق در بودجه ســال آینده 
لحاظ شده اســت اما کافیست پیش بینی افزایش برخی 
تعرفه ها را از نظــر بگذارنیم. افزایش 46 درصدی تعرفه 
 پزشکی یکی از همان بخش هایی است که همیشه مورد 
سؤال و چالش بوده است و با این افزایش سؤال برانگیزتر 

هم می شود. 
واضح اســت که اولین سؤالی که به ذهن ما مردم عادی 
متبادر می شود پرسش ساده ذکر شده است. که متولیان 
امر با کلمات زیبا و کادو پیچ شــده از مشــکلات خود و 
صنفشان به گونه ای ســخن می گویند که حق را به آنها 
می دهیــم و می دانیم حق با آنها اســت و آنها نیز طبق 
قانــون عمل کرده اند پس مشــکل را باید در جای دیگر 
جســت وجو کرد، جایی که سال هاســت کارشناسان و 
اساتید دانشگاهی مسئولان را به آنجا رهنمون می کنند. 
افزایش 46 درصدی ابتدای بســیاری از افزایش قیمت ها 
در ســال جدید است که ما مردم عادی باید با آن دسته 

و پنجه نرم کنیم.

معاوندرمانوزارتبهداشت:
افزایش ۴۶ درصدی تعرفه های 

پزشکی، جبران گذشته است
ایســنا- معاون درمان وزارت بهداشــت درباره مصوبه 
شــورای عالی بیمه برای رشد تعرفه های پزشکی در سال 
آینده، گفت: افزایش 46 درصدی تعرفه های پزشــکی در 
واقع جبران گذشــته اســت؛ چراکه ۱۵ درصد افزایش 
تعرفه ها از ســال گذشته باقی مانده است. سعید کریمی، 
در پاســخ به ســؤالی درباره تصویب رشــد 46 درصدی 
تعرفه های پزشــکی ۱40۳ در شورای عالی بیمه سلامت 
و برخــی اظهارنظرها در این باره گفت: کســانی که نگاه 
مغرضانه دارنــد باید بدانند که پایین بــودن تعرفه های 
پزشــکی به معنای دســت بردن در جیب مردم اســت؛ 
چراکه هنگامی که نرخ تعرفه های پزشــکی پایین باشد، 
بیمه هــا، حق بیمه را پرداخــت نمی کنند. معاون درمان 
وزارت بهداشــت با اشاره به مقایســه افزایش تعرفه های 
پزشــکی با دســتمزد کارگران و حقوق کارمندان گفت: 
برخی تعرفه های پزشکی را با حقوق کارگران و دستمزد 
کارمندان مقایســه می کنند که یک کار اشتباه محسوب 
می شود. من بازهم تأکید می کنم فقط یک سوم تعرفه های 

پزشکی، دستمزد پزشکان است.  

وزیرجهادکشاورزی:
محدودیتی برای صادرات گوشت 

نداریم
تسنیم- محمدعلی نیکبخت، وزیر جهاد کشاورزی اظهار 
داشت: با توجه به برنامه ریزی های انجام شده در دهه فجر 
امسال ۵ هزار طرح کشــاورزی با اعتبار هزینه شده 40 
هزار میلیارد تومان در استان های مختلف کشور افتتاح و 

به بهره برداری خواهد رسید.
وی از توزیع ۱۳0 هزار تن نهاده دامی میان عشایر کشور 
خبر داد و افزود: نهاده 6ماهه و 8ماهه به عشایر می دهیم 
تا دیگر اتفاقات ســال ۱400 و سال ۱40۱  برای عشایر 
تکرار نشود، زیرا در زمستان کار کمی سخت تر می شود.

نیکبخــت با تأکید بر اینکه »به ســمت تولید حمایتی از 
عشــایر می رویم تا مشکلات موجب نشــود دام آنها وارد 
کشتارگاه شود و عشایر بتوانند دام خود را حفظ کنند«، 
خاطرنشــان کرد: ۱۳0 هزار تن نهــاده دامی مدت دار از 
ابتدای سال جاری تاکنون بین عشایر توزیع شده است و 
اعلام کردیم در توزیع نهاده دامی ســقف نداریم و عشایر 

بیشتر بخواهند هم در اختیار آنها خواهیم داد.
وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد: به طور نرمال در طول 
یک سال  8 میلیون دام در کشتارگاه های رسمی کشتار 
می شــد، اما در سال ۱400، ۱7 میلیون و ۱40۱ نیز ۱7 
میلیون و 900 هزار دام کشتار شد و  آسیب شدیدی به 
عشایر وارد شد، لذا در حال حرکت به سمتی هستیم که 

جامعه عشایری را بازسازی کنیم.
نیکبخــت همچنین از صادرات ۱2۵ هــزار تن تخم مرغ 
به خارج از کشــور خبر داد و گفت: در گذشته صادرات 
تخم مــرغ به 40 هزار تن هم نمی رســید، اما این میزان 
صادرات داشتیم بدون اینکه کمترین نوسانات را در بازار 
تخم مرغ داشــته باشیم. وی با تأکید بر اینکه »می توانیم 
در کشــور نیاز گوشــت را تولید کنیم و برای حمایت از 

تولیدکنندگان و صادرات هیچ محدودیتی نداریم .

سرمایه بانک مرکزی افزایش می یابد
ایســنا- معاون اول رئیس جمهور مصوبه هیئت وزیران 
برای افزایش ســرمایه بانک مرکــزی را ابلاغ کرد که بر 
اساس آن، سرمایه این بانک ۳0 هزار و 690 میلیارد ریال 
بیشتر می شــود. هیئت وزیران در جلسه یازده بهمن ماه 
سال ۱402 به پیشنهاد مجمع عمومی بانک مرکزی و به 
استناد قانون پولی و بانکی کشور که مصوب سال ۱۳۵۱ 
اســت تصویب کرد که ســرمایه بانک مرکزی جمهوری 
اســلامی ایران افزایش یابد. براســاس این مصوبه که از 
ســوی معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شده است، سرمایه 
بانک مرکزی از محل اندوخته احتیاطی از مبلغ 98 هزار 
و ۱4۳ میلیارد ریال به مبلــغ ۱28 هزار و 8۳۳ میلیارد 
ریال افزایش می یابد. براین اســاس سرمایه بانک مرکزی 

۳0 هزار و 690 میلیارد ریال بیشتر می شود.

سازمانملل:
 اسرائیل در غزه از گرسنگی به عنوان 

»سلاح نسل کشی« استفاده می کند
ایســنا- گزارشــگر ویژه ســازمان ملــل در مورد حق 
غذا گفــت که اشــغالگران از هفــت اکتبــر 202۳ در 
غزه از گرســنگی به عنوان یک ســلاح اســتفاده کرده 
و مرتکــب نسل کشــی شــده اند. مایکل فخــری اظهار 
داشــت: اســرائیل از هفت اکتبر حملات خــود را برای 
 جلوگیری از دسترســی غیرنظامیان به غذا و آب تشدید
 کرده است. اسرائیل آشکارا به طور سیستماتیک از دسترسی 
 همــه غیرنظامیان غزه به غذا جلوگیری می کند. تیم های 
کمک های بشردوستانه سازمان ملل به کسانی که به آب 
و غذا نیاز دارند کمک می کنند. دسترســی به همه تقریباً 

غیرممکن است.
وی با اشاره به اینکه پس از ممانعت اشغالگران از ورود آب 
و غذا به غزه، قحطی در منطقه به وجود آمد، خاطرنشان 
کرد: آخرین داده های ســازمان ملل نشــان می دهد که 
تقریبــاً یک چهارم جمعیت غزه از گرســنگی رنج برده و 
بقیه دچار ســوء تغذیه هستند. فخری با بیان اینکه هیچ 
منطقه درگیری دیگری وجود ندارد که دسترســی به آب 
سالم و غذا تا این حد دشوار باشد، گفت: اسرائیل سیستم 
غذایی غزه را نابود می کند و از غذا به عنوان سلاحی علیه 
مردم فلسطین اســتفاده می کند. می دانیم که در غزه 2 

میلیون و 200 هزار نفر گرسنه هستند.
وی یادآور شد: محاصره ۱6 ساله غزه توسط اسرائیل یکی 
از دلایل دشواری دسترسی به مواد غذایی است. اسرائیل 
زیرساخت های غیرنظامی، بیمارستان ها و نانوایی ها را در 

حملات خود به صورت برنامه ریزی شده هدف قرار داد.
فخــری با تأکید بــر اینکه یکی از اهداف اولیه اســرائیل 
نابودی سیســتم غذایی غزه و مجبور کردن فلسطینی ها 
به ترک منطقه است، تصریح کرد: اسرائیل در تلاش است 
تا تمامی راه های جایگزین برای دسترســی مردم به مواد 

غذایی را ببندد.
گزارشــگر ویژه ســازمان ملل گفت: ممانعت اسرائیل از 
دسترسی غزه به مواد غذایی جنایت جنگی است. اسرائیل 
غزه را غیرقابل ســکونت کرده اســت. این به وضوح یک 
جنایت جنگی اســت زیرا حملات بی رویه و نامتناســب 
علیه اهداف غیرنظامی انجام می شــود. این یک جنایت 

جنگی و نسل کشی است.

ایسنا- مهدی ضیغمی، رئیس سازمان توسعه تجارت در گفت وگویی 
با خبرنگاران اظهار کرد: عرضه در سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی 
که از شــهریور ماه آغاز شــد، در هر نوبت، بر اساس خودروهایی که 
وارد کشــور شــده بودند یا نزدیک به کشــور بودنــد، عرضه صورت 
گرفت. هر چه که جلوتر آمدیم، هم تعداد شــرکت هایی که درخواست 
واردات خودرو دارند، زیاد شــده، همچنین تعداد )حجم دســتگاهی( 

خودروهایی که وارد می شوند، بیشتر شده است.
وی تأکید کرد: در بحث ثبت نام هیچ محدودیتی نخواهیم داشــت. در 
این ثبت نام نیز بحث ممنوعیت پلاک فعال نیز اعمال نمی شــود و بر 
اســاس قاعده ای که شورای رقابت گذاشته اســت، چنانچه پنج سال 
از پلاک خودرو به نام متقاضی گذشــته باشــد، افراد می توانند ثبت نام 
کنند. مشتریان اگر در سامانه خودروهای داخلی قبلًا ثبت نام کرده اند، 
چنانچــه خودرو هم انتخــاب کرده اند، نمی تواننــد ثبت نام خودروی 
وارداتی داشــته باشــند، درصورت ثبت نام، در پالایشــی که صورت 
می گیرد، حذف خواهند شد. اما اگر خودرو انتخاب نکرده اند، می توانند 

برای ثبت نام خودروهای وارداتی اقدام کنند.
رئیس ســازمان توسعه تجارت  ادامه داد: در این نوبت از عرضه بالغ بر 
۱0 هزار خودرو در ســامانه عرضه شــده، طبق برنامه ای که شرکت ها 
ارائه کرده اند، ظرف ســه ماه تحویل خواهد شــد. جلسه خوبی هم با 
حضور شرکت ها و دوستان راهور داشتیم، موانع بررسی شد، امیدواریم 
که جلســاتی با حضور محیط زیست و سازمان استاندارد هم در جهت 

رسیدگی به مونع انجام شود. دوستان قول داده اند که برخی مقاطع که 
امکان تسریع در روند پلاک گذاری است، را انجام دهند تا پلاک گذاری 
زودتر انجام و خودرو تحویل مشتریان شود. مدیر واردات خودرو، اعلام 
کرد: تاکنون بالغ بر ۱0 هزار و ۵00 دســتگاه خودرو وارد گمرکات و 
بنادر شــده است. آمار واردات، بر اســاس حجم و تعداد ثبت سفارشی 
اســت که در سامانه ها ثبت می شــود و میزان آن در حال حاضر، قابل 
توجه شــده اســت. بانک مرکزی نیز همانطور که اشاره شد، عددهای 
خوبی تأمین ارز می کند و از سایر منابع نیز ارز مورد نیاز برای واردات، 
استفاده می شود؛ پس از یکسال، یکی از مسیرهایی که برای تخصیص 
ارز دنبال می کردیم، بالاخره باز شد و شرکت ها می توانند از طریق آن 
خودرو وارد کنند. در وهله  اول دو خودروساز وارد شده و به ترتیب سایر 

شرکت های بزرگ هم اضافه می شوند.
ظرف سه ماه آینده، بیش از 3۰ هزار دستگاه خودروی دیگر وارد 

می شود
این مقام مســئول در رابطــه با برنامه ریزی ها برای میــزان واردات تا 
پایان ســال، اعلام کرد: این موضوع بستگی به شرکت ها دارد. در حال 
حاضر 9۵0 میلیون یورو تخصیص )7۵0 میلیون یورو برای بنزینی ها 
و 200 میلیون یورو برای برقی ها( یافته و بیش از ۵0- 40 هزار خودرو 
می توان وارد کرد. بر اســاس آماری که شرکت ها برای سه ماهه آینده، 
اعلام کردند، حداقل ۳0 هزار خــودرو )صرفا بنزینی( دیگر می توانند 

وارد کنند. اما این موضوع بســته به عوامل دیگــری نیز دارد و لزوما 
واردات خودروها با پلاک و تحویل شدن، هم راستا نیست؛ چراکه بحث 
پلاک گذاری گاهاً به خاطر اســتانداردها و محیط زیســت و... زمان بر 
می شــود؛ البته که همانطور که اشاره شــد، این فرآیند تسریع شده و 

دوستان قول همکاری در تسریع این فرآیند داده اند.
تمدید مهلت وکالتی کردن و ثبت نام

ضیغمی با بیان اینکه برخی بانک ها در ارســال اطلاعات مشتریانی که 
حساب خود را وکالتی و ۵00 میلیون تومان را در حساب خود مسدود 
کرده، دچار مشــکل شده و برهمین اســاس هنوز دسترسی آن ها به 
ســامانه برای ثبت نام فراهم نشده اســت، ادامه داد: بر همین اساس، 
به ســبب اختلالی که در ارتباط بین سامانه بانک ها و سامانه یکپارچه 
پیش آمد، مهلت تعریف حســاب وکالتی که تا ۱۳ روز چهارشنبه بود، 
تا پایان جمعه شــب، )دو روز( تمدید شده و مهلت ثبت نام که تا روز 
جمعه بود، تا پایان شنبه شب )2۱ بهمن ماه( تمدید خواهد شد تا همه  
مشتریان بتوانند ثبت نام خود را انجام دهند و عجله ای در بستن سایت 
نداریم. وی افــزود: در مورد تخصیص قطعا بــرای همه اولویت بندی 
صورت می گیرد و دو مسیر وجود دارد؛ چنانچه تقاضا کمتر از ظرفیت 
باشد، به شرکت ها داده می شــود تا به انصرافی ها تخصیص داده شود 
اما اگر بســیار بیشــتر از ظرفیت، تقاضا ایجاد شود، )تقاضای مازاد از 
اولویت دهی ها( از لیست خارج می شوند تا در مرحله های بعدی ثبت نام 

کنند. 

فارس- ســیدمجید میراحمدی، معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور 
با اشــاره برنامه دشمنان برای افزایش شایعه پراکنی در روزهای آینده 
گفت: مردم در روزهای آینده باید منتظر انتشــار دروغ ها و شــایعات 
بیشتری باشــند. با نزدیک شدن به یوم ا... 22 بهمن و ۱۱ اسفند روز 
برگزاری انتخابات اتاق جنگ روانی و شــایعه پراکنی دشــمنان فعال 
شــده است و با انتشار دروغ ها سعی در التهاب آفرینی و ایجاد نگرانی 

برای مردم دارند.
وی تأکید کرد: به همین خاطر به دلیل  حساســیت مردم بیشــترین 
دروغ ســازی ها اقتصاد پایه خواهد بود. یکروز شایعه گرانی بنزین روز 
دیگر برق و یک روز  شایعه گرانی گاز و روزی گرانی دلار تا مرز ۱00 
هزار تومان را شایع می کنند و آنرا در فضای مجازی ضریب می دهند

میراحمــدی تصریح کرد: هدف اصلی از این شــایعات ایجاد نگرانی و 

نارضایتی و کاهش حضور در راهپیمایی و انتخابات است.
معاون امنیتی وزیر کشــور همچنین با اشاره به تمرکز دشمنان برای 
ایجــاد التهاب در اســتان های مرزی هم تأکید کرد: مثلًا در اســتان 
سیســتان و بلوچســتان دروغ های تحریک آمیزی را شایع می کنند تا 
اســتان را ملتهب کنند. ولی مردم هوشیار باشند و به شایعات و دروغ 

پردازیها توجه نکنند.

رئیسسازمانتوسعهتجارتاعلامکرد:

مهلت تعریف حساب وکالتی و ثبت نام خودرو تمدید می شود 

معاونامنیتیوزیرکشور:

دشمن برای شایعه پراکنی در روزهای منتهی به 22 بهمن و انتخابات برنامه دارد

صداوســیما- وزیر کشــور درباره جانبــداری و دخالــت مدیران 
دســتگاه های اجرایی در انتخابات هشــدار داد و گفت: هیچ مدیری 
مجــاز به جانبداری در انتخابات نیســت و هر موردی گزارش شــود، 
برخورد خواهیم کرد. احمد وحیدی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
انتخابات مجلس از اهمیت بالایی برخوردار است، چرا که قرار است با 
شکل گیری مجلس جدید ریل گذاری جدیدی در کشور صورت گیرد و 

برنامه حرکت کشور برای چهار سال پیش رو مشخص شود.
 وی از آماده ســازی کامل بستر اجرایی انتخابات در کشور خبر داد و 
افزود: همه شــرایط برای برگزاری یک انتخابات باشکوه مهیا و تعیین 

شعب و آموزش نیرو ها و عوامل اجرایی انجام شده است.
 وزیر کشــور افزود: در این دوره 90 هزار شــعبه اخذ رای در سراسر 
کشــور خواهیم داشــت که از این تعداد بیش از 40 هزار شعبه ثابت 
و مابقی ســیار است. وحیدی گفت: خوشبختانه با تلاش استانداران و 

سایر دســت اندرکاران، همه چیز برای برگزاری یک انتخابات پرشور 
در کشور مهیا است.

 وزیر کشــور تصریح کرد: شــورای محترم نگهبــان بیش از ۱4 هزار 
داوطلب را برای شرکت در این دوره انتخابات تأیید کرده که نویدبخش 
یک انتخابات رقابتی و پرشــور در یازدهم اســفند ماه است و زمینه 
یک رقابت خوب شــکل گرفته است. وزیر کشــور درباره برآورد های 
صورت گرفته از میزان مشــارکت در ایــن دوره انتخابات گفت: برای 
صحبت در خصوص میزان مشــارکت زود اســت، چرا که هنوز کاملًا 
وارد فضای انتخاباتی نشده ایم، اما نظرسنجی های صورت گرفته نشان 
از رونــد صعودی مشــارکت می دهد و امیدواریم همیــن روند تا روز 
انتخابات ادامه پیدا کند. وزیر کشــور با بیــان اینکه نامزد ها تنها باید 
برنامه هایشان را تبلیغ کنند، گفت: هیچ نامزدی مجاز به تخریب نامزد 
دیگر نیست و با این موارد برخورد می شود. وحیدی گفت: در این دوره 
با ابتکار صدا و ســیما 200 کانال تلویزیونی برای تبلیغ نامزدها ایجاد 

و بستر خوبی برای معرفی آنها فراهم شده است.

وزیرکشورهشدارداد:

مدیران دستگاه های اجرایی در انتخابات دخالت نکنند

افت و خیزهای یک طرح برای هوای پاک

متوقف ماندن اسقاط 
خودروهای فرسوده

صفحه ۳

افزایشسنبازنشستگیوتورمباعثدلسردیکارگرانشدهاست

  رواج بیکاری 
ارادی کارگران

چند وقت پیش قانون از قراردهای دائمی برای کارگرانی 
که پیش از این قرار داد 4 ســاله داشتند صحبت کرد. 
کارگرانی که با افزایش ســن بازنشســتگی دغدغه ای 
به نگرانی های قبلی آنها اضافه شــده اســت و تا زمانی 
که تورم کنترل نشــود، قدرت خرید کارگران افزایش 
نمی یابد. از ســوی دیگر به دلیــل پایین بودن حداقل 

دستمزد، با وجود نیازی که واحد های صنعتی به نیروی 
کار دارند، مشاهده می کنیم که کارگران سرکار نمی روند 
و به ســمت مشــاغل کاذب می روند تا بتوانند از پس 
 هزینه های زندگی بربیاید، به عبارتی کارگر دچار پدیده 
بیکاری ارادی می شــود. رئیس کانون عالی انجمن های 

صفحه ۳صنفی کارگری کشور با بیان اینکه...

مبعث پیامبر نور و رحمت مبارک باد
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نمایندهایراندرسازمانملل:

مستشاران نظامی ایران به دعوت دمشق در خاک 
سوریه حضور دارند

باشگاه خبرنگاران- امیرسعید ایروانی، سفیر و نماینده دائم ایران 
در ســازمان ملل در نشست شــورای امنیت با عنوان »تهدید صلح و 
امنیت بین الملل« با رد هرگونه حضور نظامی و مستشــاری ایران در 
عراق گفت: در ســوریه مستشاران نظامی ایرانی از آن جایی که رسماً 
توسط دولت این کشور برای مبارزه با تروریسم دعوت شده اند، به  طور 
قانونی حضور دارند. ایروانی درباره حملات آمریکا به ســوریه و عراق 
گفــت که اقدام نظامی آمریکا غیرقانونی، غیرموجه، ناقض هنجار ها و 
اصول اساسی حقوق بین الملل و منشور ملل متحد به ویژه بند ۴ ماده 
۲ منشــور ملل متحد بوده و نقض آشکار تمامیت ارضی، حاکمیت و 
اســتقلال سیاسی عراق و سوریه اســت. وی با تأکید بر اینکه آمریکا 
و انگلیس آشــکارا از قطعنامه ۲۷۲۲ شــورای امنیت ســوء استفاده 
کرده اند، اظهار داشــت: تمامی گروه های مقاومت در منطقه مستقل 
هســتند و انگیــزه تصمیم ها و اقدامات آن ها بر پایه حقوق مشــروع 
آن ها ذیل قوانین بین المللی اســت که در پاسخ به حضور غیرقانونی 
آمریکا در سرزمین هایشــان و در راســتای توقف نسل کشی در غزه و 
پایان دادن به سرزمین های اشغالی فلسطینی است، بنابراین هرگونه 
تلاش برای نســبت دادن این اقدامات به ایران یا نیرو های مسلح آن 
گمراه کننده، بی اساس و غیرقابل قبول است. نماینده ایران در سازمان 
ملل در بخش دیگری از ســخنان خود در نشســت شورای امنیت با 
موضوع بررسی حملات آمریکا به سوریه و عراق گفت: ایران نه حضور 
نظامــی در عراق دارد و نه پایگاه و مستشــاران نظامی. در ســوریه، 
مستشــاران نظامی ایرانی از آن  جایی که رسماً توسط دولت سوریه 

برای مبارزه با تروریسم دعوت شده اند، به طور قانونی حضور دارند.
وی ادعا هــا مبنی بر این که پایگاه های ایران در عراق و ســوریه مورد 
حمله قرار گرفته اســت را تکذیب کرد و افزود: چنین ادعا هایی برای 

دور کردن توجه از اقدامات تهاجمی آمریکا مطرح می شوند.

معاونسازمانانرژیاتمی:
ایران یکی از ۶ کشور دنیا در بارگذاری چشمه  

رادیو اکتیو سامانه های پرتودهی است
ایرنا- ســید پژمان شیرمردی، معاون ســازمان انرژی اتمی در مورد 
دســتاوردهای متخصصان کشــورمان در بارگذاری چشمه های رادیو 
اکتیو اظهار داشــت: طلیعه پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی باعث 
شــد که ایران در همه زمینه های علمی، فنی و تخصصی به رشدهای 
چشــمگیری دســت پیدا کند و حوزه انرژی اتمی هــم از این قاعده 
مستثنی نبود و پیشــرفت های خوبی برای کشور به دنبال داشت که 
می توانــد در بهبود وضعیت زندگی مردم در حوزه های مختلف اعم از 

درمان و کشاورزی تاثیرات مثبتی به دنبال داشته باشد.
معاون ســازمان انرژی اتمی با بیان اینکه اساس سامانه های پرتودهی 
بر پایه اســتفاده از چشــمه های رادیو اکتیو و همچنین دستگاه های 
پرتوساز مانند شتاب دهنده الکترون اســت، افزود: در سازمان انرژی 
اتمی دو ســامانه بزرگ پرتو دهی داریم که این ســامانه ها از چشمه 
کبالت ۶۰ اســتفاده می کننــد که یک چشــمه رادیواکتیو با تولید 
دو پرتو گاما با انرژی های بالا اســت. امروز با درایت رئیس ســازمان 
انرژی اتمی و حمایت های دولت توانستیم چشمه های مورد نیاز برای 
ســامانه های تهران و بناب را شــارژ کنیم و ظرفیت را به ســه برابر 

افزایش دهیم.
معاون ســازمان انرژی اتمی با اشاره به دســتاوردهای کشورمان در 
حوزه پرتودهی بیان داشت: با تخصص همکارانمان در سازمان انرژی 
اتمی و شرکت توســعه کاربرد پرتوها توانستیم با زمان کم و کیفیت 
بالا چشمه های رادیو اکتیو را در سامانه ها بارگذاری کنیم و به عنوان 
یکی از ۶ کشــور دنیا در بارگذاری چشــمه های رادیو کتیو گاما در 
سامانه های بزرگ پرتودهی مطرح باشیم و این توانمندی وجود دارد 

که این خدمات را به دیگر کشورها صادر کنیم.

رئیسمجلس:

 قوه قضاییه با اقتدار می تواند ترک فعل ها و خطاها را به موقع کنترل کند
ایســنا- محمدباقــر قالیبــاف، رئیس مجلس 
شــورای اســلامی در همایش ملی اندیشه های 
قضایی رهبر انقلاب، بیان کرد: امام ما با ایمان به 
خدا و ایمان به مردم و با اراده قوی و مســتحکم 

خود برای خدا تلاش کردند.
کلامی جز در راه خدا بیان نکردند و گامی جز در 
راه خدا برنداشــتند و ثمره این مجاهدت آزادی 
این ملت و عزت و شــرف و بزرگــی برای امت 
اســلامی شــد. وی در ادامه اظهار کرد: هرگز از 
این نیز غفلت نداریم که ما مســئولین و نخبگان 
جامعه بایــد به این موضوع مهم هم توجه کنیم 
که یک فاصله ای بین بایدها و واقعیت های امروز 
مــا مخصوصاً در عرصه های مســائل اقتصادی و 
فرهنگی وجود دارد که باید آن را جبران کنیم.
  ما مدیون مجاهدت و تلاش پابرهنگان هستیم

رئیس مجلس تصریح کرد: ما مدیون مجاهدت و 
تلاش پابرهنگان هستیم. این هم وظیفه ماست. 
اگر این اشــکال هم به وجود آمده است، ریشه 
آن در فاصلــه گرفتن از مبانــی و اصول انقلاب 
اسلامی و اندیشه های سیاسی حضرت امام است. 
وظیفه داریم که آن را نیــز جبران کنیم وگرنه 
بدون شک مدیون امام و شهدا و ملت عزیز خود 
خواهیم بود. وی افزود: قوه قضاییه نقش بســیار 
برجســته و کلیدی دارد که باید بــه آن توجه 
کنیم. در خود قانون اساســی برای قوه قضاییه 
بار گران، حساس، دقیق و مهمی برای حکومت 

اسلامی بر دوش قوه قضاییه است و نقش کلیدی 
و اساسی در اینجا بر عهده این قوه است.

رئیــس مجلــس در ادامــه تأکید کــرد: به هر 
حال فلســفه اســلام، عــدل و عدالت اســت. 
مهم ترین موضوع بشــریت و بــه ویژه در جامعه 
اســلامی ایــن امر اســت بــه تعبیــر برخی از 
 بزرگان اگر عدالت مســتقر نشــود، بقیه احکام 

معطل خواهند بود.
 موضوع عدالت بسیار مهم و اساسی است. یکی 
از معیارهای مشــروعیت که حضــرت آقا نیز بر 
این موضوع تأکید داشتند. یعنی به همان میزان 
که بر اقتدار قضایی و پیاده ســازی کارها تأکید 

داشــتند، بر این مهم نیز تأکیــد کردند. یعنی 
چه افراد و چه حکومــت، میزان و معیار، مقابله 
آنها با بی عدالتی و فســاد اســت. همین جاست 
که قوه قضاییه، ملجاء و پناه مظلومان می شــود. 
قــوه قضاییه محل قضــاوت اســت و پایه های 
حکومت را ســفت و محکم می کنــد.وی افزود: 
برای پیاده سازی عدالت هر سه قوه وظیفه دارند 
کــه ایفای نقش کنند. همان طــور که ما در قوه 
مقننه در حوزه قانون گذاری باید به این موضوع 
توجه کنیم تا بتوانیم قوانین عادلانه و در راستای 
منافع عمومی به تصویب رســانده و جهت گیری 
داشته باشــیم. قوه مجریه نیز با اولویت باید در 

راســتای عدالت توزیعــی در عرصه های مالی و 
اقتصادی گام بردارد و ایفــای نقش کند. بدون 
شــک قوه قضاییه نیز برای عدالت در دادرســی 

باید گام بردارد.
  حتماً نیازمند اقتدار قضایی هستیم

قالیبــاف بیــان کرد: اگــر در جامعــه نیازمند 
پیشرفت و حرکت هستیم، حتماً نیازمند اقتدار 
قضایی هســتیم. این اقتدار قضایی می تواند نظم 
و انضباط کاری، ترک فعل ها، خطاها و اشتباه ها 
را محکــم و با صلابت و به وقت و به موقع کنترل 
کنــد. قــوه قضاییــه می تواند نقش اساســی و 

اثرگذاری در این حوزه داشته باشد.
رئیس مجلــس تأکید کرد: قــوه قضاییه نقش 
جــدی و اساســی در امنیت ملی کشــور دارد. 
مخصوصــاً امروز که ما در یک جنگ شــناختی 
و در یــک جنگ اقتصادی هســتیم. بیش از هر 
وقت دیگری در حــوزه امنیت ملی نیازمند این 
اقتــدار قضایی در تأمین امنیــت ملی در داخل 
 هســتیم که بایــد بــه آن توجه کنیــم. حتماً 
نیازمنــد تحلیل دقیــق و تدبیر هوشــمندانه 
 و عمــل به موقــع هســتیم. این هــا اســت که 
اعتمــاد عمومی را بــه وجود مــی آورد. اعتماد 
عمومــی بزرگ تریــن ســرمایه اجتماعــی هر 

جامعه ای است.
  باید ارزش های الهی و مردم را باهم پیش ببریم

قالیبــاف در ادامه تصریح کرد: اگــر ما دو پایه 

اساسی برای پیشــرفت انقلاب و حفظ انقلاب و 
حل مشــکلات کشــور داریم که اگر یکی از آن 
ارزش های الهی باشــد، بدون شــک اصل دوم 
حضــور مردم و بــاور مردم و اعتمــاد مردم در 
صحنه اســت. ما باید مانع شویم که کسانی در 
جامعه پیدا شــوند که مردم را در ســر دو راهی 
قرار داده و دو قطبی های کاذب و فرصت طلبانه 
درســت کنند که بگویند یا این یا آن. انقلاب ما، 
امــام ما و امروز رهبر عزیز ما این را می خواهند 
که ما باید هم ارزش های الهی و هم مردم را باهم 
پیش ببریم. اساس اندیشه سیاسی حضرت امام 
هم دین مردم و هم دنیای مردم بوده که در این 

مسیر پیش بروند.
  شــرط رونق آزادی های مشروع، مهار و 

برخورد با آزادی های نامشروع است
وی تأکیــد کــرد: یک نکتــه بســیار مهم آن 
آزادی های مشروع در جامعه است که قوه قضاییه 
نقش جدی و اساسی در پیاده سازی آن دارد. اگر 
بخواهیــم آزادی های مشــروع در جامعه روز به 
روز رونــق پیدا کند که از اهداف انقلاب اســت، 
شــرط آن مهار و برخورد با آزادی های نامشروع 
است. به هر میزان با آزادی های نامشروع برخورد 
شــود، به همان میزان آزادی های مشــروع در 
 جامعــه توســعه پیــدا می کند و جامعــه را به 
ســمت موفقیت، شادابی و نشــاط و سرزندگی 

پیش خواهد برد.

مهر- حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای، 
رئیس قوه قضاییه طی ســخنانی در نخســتین 
همایش ملی اندیشــه های قضایــی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، ضمن تســلیت شــهادت امام 
موســی کاظم )ع( و گرامیداشــت ایــام رجبیه 
و دهــه مبارک فجر، با اشــاره به در پیش بودن 
عید مبعث، اظهار کرد: بعثت رسول ا... )ص( یک 
نعمت بزرگ برای بشریت بود و با بعثت نبی اکرم 
)ص( شرایط برای ســعادت بشر در همه اعصار 
فراهم شــد و با این اتفاق مبارک، بشر در تمامی 

ازمنه به هدایت رهنمون گشت.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در عصر جاهلیت 
مدرن که بدترین ظلم ها و ســتم ها علیه بشریت 
توســط مدافعان دروغیــن حقوق بشــر انجام 
می گرفت یک انســان الهی بــه نام حضرت امام 
خمینی )ره( که دســت پرورده و شــاگرد ممتاز 

مکتب بعثــت و آموزه های دینــی بودند با اتکا 
به خداوند و اعتماد به مردم، نهضت اســلامی را 
آغاز و قیام را عملی کردند و طاغوت مستظهر به 

مستکبران را شکست دادند.
رئیس دســتگاه قضا بیان داشت: اگر امروز ایران 
اســلامی در برابر مستکبران و ســلطه گران، با 
نهایت قدرت و صلابت ایســتادگی می کند و اگر 
به تمام معنا مستقل و قدرتمند و عزتمند است 
و اگر شــیطان بزرگ آمریــکا و اذناب او و رژیم 
منحوس صهیونیستی را خوار و ذلیل کرده است، 
همه و همه مرهون قدم گذاشتن در صراط اسلام 
ناب و عمل به آموزه های دینی و فرامین امامین 

انقلاب است.
  مسیر سعادت از اجرای دستورات الهی و عمل 

به فرمایشات امامین انقلاب می گذرد
رئیس عدلیه بیان داشــت: مسیر سعادت دنیوی 
و اخروی، از اجرای تمام و کمال دستورات الهی 
و آموزه های دینی و عمل به فرمایشــات امامین 
انقــلاب می گذرد؛ بنابراین هــر جا در طول این 
۴۵ ســال، نواقص و کاســتی هایی در حکمرانی 
ما وجود داشته به ســبب غفلت از اجرای کامل 

فرامین امامین انقلاب بوده اســت؛ فرامینی که 
مُنبعث از آموزه های متعالی اسلام عزیز می باشد.
  تحقق عدالت از اهداف کلان نظام جمهوری 

اسلامی ایران است
وی در ادامــه بــا تبییــن و تشــریح وظایف و 
مســئولیت های قانونی قوه قضاییه در ذیل نظام 
مقدس جمهوری اســلامی، اظهــار کرد: تحقق 
عدالــت در همه عرصه ها و ســاحت ها از اهداف 
کلان نظام جمهوری اســلامی ایران است و قوه 
قضاییــه ضامن تحقــق عدالــت و جلوگیری از 
کج روی ها و اعوجاجات و تعدّی ها و ظلم هاست؛ 
قوه قضاییه مسئول اســت تا اجازه ندهد ظلمی 
از جانــب کارگزار و یا دســتگاه حکومتی علیه 
یکایک شــهروندان اعمال شــود؛ قــوه قضاییه 
مسئول اســت تا بر حُسن اجرای قوانین نظارت 
کند؛ قوه قضاییه در حفظ و ارتقا ســلامت نظام، 

نقش آفرین است.
حجت الاسلام محسنی اژه ای افزود: بنابراین نباید 
وظایف و مسئولیت های قوه قضاییه را منحصر به 
محکمه داری کرد؛ صدور احــکام در دادگاه ها و 
محاکم تنها بخشی از تکالیف قانونی عدلیه است 

و بخش هــای قابل توجهــی از وظایف و تکالیف 
دســتگاه قضا در امور دیگری معطوف و متمرکز 
اســت؛ اموری نظیــر نظارت بر حســن اجرای 
قوانین، رســیدگی به شــکایات، دادخواهی ها و 
اعتراضات مردم نســبت به مأموران یا واحدهای 
حکومتی، پیشــگیری از وقوع جرم، اصلاح و باز 

اجتماعی کردن مجرمین و غیره.
رئیــس قــوه قضاییــه گفــت: امــر قضــا از 
مســئولیت های حاکم مســلمین اســت و امر 
تخصصی محض می باشــد؛ ایــن امر تخصصی 
مهم که از مســئولیت های حاکم مســلمین هم 
می باشــد، واجد خصایص و الزاماتی اســت که 
برای جامه عمل پوشــاندن به آنها، واجب است 
به نظریات و دیدگاه های فقهی و حقوقی امامین 
انقلاب به عنوان شخصیت های دینی برجسته و 
مبرز معاصر، تمســک جوییم و به این دیدگاه ها 
و نظریــات توجه و عنایت ویژه و خاص داشــته 
باشیم. رئیس دستگاه قضا تأکید کرد: با تمسک 
به نظریات و دیدگاه هــای فقهی امامین انقلاب 
کــه از اعاظم عصــر حاضر هســتند، می توانیم 
خود و دســتگاه خــود را ایمن کنیــم که مبادا 
خدای ناکرده، با گذشت زمان، نسبت پیاده سازی 

کامل احکام مســلم فقهی و احکام اولیه و ثانویه 
مندرج در دین، سست نشــویم و در این عرصه 
ســایش هایی پیدا نکنیم و به ســمت و سوهای 

دیگری نرویم.
  در گام دوم انقــلاب، ارزیابی جامعی از 

کمبودها و نقصان ها در عرصه قضا داشته باشیم
رئیــس عدلیه بیان داشــت: پــس از عهده دار 
شدن مسئولیت خطیر ریاســت قوه قضاییه، به 
زیرمجموعه خود تأکید کردم که باید در گام دوم 
انقلاب، ارزیابی جامعی از کمبودها و نقصان ها در 
عرصه قضا داشــته باشیم و با تمسک به نظریات 
فقهــی و حقوقی امامین انقــلاب این خلاء ها و 
کمبودها را مرتفع سازیم. وی گفت: اگر بخواهیم 
به صورت تمام و کمال به وظایف و مسئولیت های 
قانونی قــوه قضاییه جامه عمل بپوشــانیم باید 
علاوه بر دانــش و بینش قضایی و حقوقی، خود 
را به شــناخت جامعه، شــناخت زمان، شناخت 
دوســت و شناخت دشمن، مجهز کنیم و در این 
مســیر، تمســک به دیدگاه ها و نظریات امامین 
انقلاب در حوزه های مختلف از جمله حوزه های 

مرتبط با حکمرانی، راهگشا است.

ایرنا- علی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت در نشست 
خبری خود با بیان اینکه طبق گزارش دستگاه های متولی 
در وزارت اقتصاد، در حوزه جذب ســرمایه گذاری داخلی 
و خارجی، افزایش ســرمایه گذاری را شاهد بودیم، تأکید 
کرد: در حوزه تأمین ارز صنعت و معدن، نســبت به چهار 

سال قبل، ۶۳ درصد رشد را شاهد بودیم. 
بهادری جهرمی با اشــاره به حــوزه تجارت افزود: در ۱۷ 
کشــور مقصد صادراتی، مراکز تجاری فعال شده که هم 
معرف فعالان اقتصادی تجاری در کشورهای مختلف است 
و هم در انجام تشــریفات قانونی بــرای صادرکنندگان و 
فعالان اقتصادی تســهیل گری می کنند، در همین راستا 
کســب و کار با ایــن بازارهای صادراتی رونق بیشــتری 

خواهد داشت.
  دستورات اکید رئیس جمهور به چند وزارتخانه برای 

اجرای تدابیر رهبر معظم انقلاب
ســخنگوی دولت از دستورات اکید رئیس جمهور به چند 
وزارتخانه برای اجرای تدابیر رهبر معظم انقلاب خبر داد 
و بیان کرد: رئیس جمهور برای اجرای تدابیر و فرمایشات 
رهبر انقلاب  دســتوراتی به وزرای نفــت، نیرو، اقتصاد، 
صمت و جهاد کشــاورزی ابلاغ کرده است. روز یک شنبه 
هیئــت وزیران بــا آیین نامه اجرایی یکــی از مواد قانون 
تســهیل صدور مجوزهای کسب و کار موافقت کرد و آن 

را به تصویب رساند. 
وی در همین راســتا افزود: سال گذشــته هم آیین نامه 
اجرایی ماده ۳۰ این قانون تصویب شــده بود و بر همین 
اســاس هیچ مجوزی بدون اجرای ایــن آیین نامه صادر 
نمی شود. پیشــتر هم برای ماده ۲۴ این قانون، آیین نامه 
اجرایی پیشــنهاد شد که بر اساس آن پیش بینی پذیری و 
شــفافیت را برای مجموعه های اقتصادی افزایش خواهد 
داد. همچنیــن پیرو فرمایشــات رهبر انقــلاب اقدامات 
متعددی در ۲ ســال و نیم در دولت رقم خورده اســت 
مثلا بــا اصلاح رویه های گمرکــی و نظامات گمرکی که 
مســتمراً تغییر می کرد، بخشنامه های آن به حدود نصف 
کاهش یافت  و زمان بررســی و پاســخ به اســتعلامات 
گمرکــی از مراجعی ماننــد غذا و دارو کــه بیش از ۱۱ 
روز بود به میانگین حدود ۶ روز کاهش یافته اســت. در 

شاخص امنیت ســرمایه گذاری کشــور در سال گذشته 
رشــد داشــته اســت در حوزه جذب ســرمایه داخلی و 
 خارجــی هم افزایش ســرمایه گذاری را در مجموعه های 

تولیدی داشته ایم.
دبیر هیئت دولت با اشاره به جذب نخبگان در این دولت 
مطرح کرد: در این دولت تدابیر مختلفی اندیشــیده شده 
است که یکی از آن عضویت در هیات های علمی است بر 
اساس اراده خود دولت و پیگیری های بنیاد ملی نخبگان 
مصوباتی در این زمینه برای تسهیل فرآیند جذب نخبگان 
داشته ایم، برای بورسیه شــدن المپیادی ها هم مصوباتی 
داشته ایم. مقدمات جذب نخبگان نهایی شده و در مرحله 
تأمیــن بودجه هســتیم. معاون علمی و فنــاوری هم در 
جلســه دولت توضیحی در این بــاره داد و رئیس جمهور 
مهلت دو یا ســه هفته ای برای تســریع جذب آنها صادر 

کرد. 
  تحمیل ۴۰۰ همت ناترازی از سوی مجلس در لایحه بودجه

بهادری جهرمی در باره تغییرات مجلس در لایحه بودجه 
و ایجــاد ناترازی در آن بیان کرد: طبق گزارش ســازمان 
برنامه و بودجه که منتشــر شد و مکاتباتی که با مقامات 
رســمی کشــور داشــته اند ناترازی هایی که به واسطه، 
تغییراتی کــه در مجلس در لایحه بودجــه اتفاق افتاده 
بیش از ۴۰۰ هزار میلیارد تومان برآورد شــده است، که 
این عدد بســیار بالا و چشمگیری است و به نوعی شاکله 
بودجه را تحت تأثیر قرار داده اســت و حدود یک پنجم 
کل بودجه کشــور مصارفی اضافه شده که منابعی برایش 

پیش بینی نشده است. 
وی خاطرنشــان کرد: با توجه به تأکیــدات رهبر معظم 
انقــلاب بــرای جلوگیری از کســری بودجه کــه آن را 
ام الخبائــث نامیدند و با توجه به نظرات متعدد و اجماعی 
کارشناسان که کســری بودجه را یکی از اصلی ترین علل 
ایجاد تورم در کشور  و ناترازی در سایر حوزه دانسته اند، 
طبیعتــا انتظار می رود بتوان بــا همراهی و هم فکری و 
نگاه کارشناسی  کشور این مهم را در مراحل بعدی مورد 
بازنگری قرار دهیم. مراحــل تصویب بودجه هنوز نهایی 
نشده اســت و بررسی سایر ابعاد و زوایا و جزئیات بودجه 

همچنان فرصت باقی است. 
ســخنگوی دولت با تأکید بر اینکه تحقق رشد اقتصادی 
جز در گــرو تأمین هزینه های ســرمایه گذاری و عمرانی 
ممکــن نخواهد بود، گفــت: از همکارانمــان در مجلس 
خواهــش می کنم که نــگاه و خط قرمز همــه کنترل و 
مهار تورم باشــد و بتوانیم رشد اقتصادی ۸ درصد را که 
در سیاســت های کلــی نظام  آمده اســت، محقق کنیم. 
تحقق رشــد اقتصادی جز با جلوگیری از ریخت و پاش ها 
و جلوگیری از هزینه های غیرضرور محقق نخواهد شــد. 
کنتــرل و مهار تورم جز از طریق کنترل و مهار کســری 

بودجه محقق نخواهد شد. 

وی در تشــریح راهکارهای دولت برای رفع ناترازی حوزه 
انرژی، گفت: اســتاندارد مصرف انرژی در کشــور کمی 
بالاســت، دولت برای حل مشــکل ناتــرازی در تولید و 
مصرف انرژی، راهکارهای غیرقیمتی را در پیش می گیرد. 
افزایــش عرضــه و تولید و همچنین مبــارزه با قاچاق از 
جمله راهکارهایی است که دولت برای رفع این ناترازی ها 
پیش بینی کرده است. سخنگوی دولت ابراز امیدواری کرد 
که با تدابیر دولت در افزایش عرضه و مدیریت همگانی در 
اصلاح الگوی انرژی، کشور بتواند به تراز بهتری در حوزه 

مصرف دست پیدا کند.
  ۶ راهکار عملی برای ایجاد اشتغال و کاهش نرخ بیکاری

بهــادری جهرمی با تأکید بر اینکــه تلاش دولت مردمی 
در جهــت عدالــت در اســتخدام و جذب نیــروی کار 
اســت، گفت: در راستای ایجاد اشــتغال دولت ۶ مسیر 
 را در پیش گرفته اســت. دولت روش های استخدامی بر 
مبنای آزموی های فراگیر و عمومی را در دستور کار خود 
قرار داده است. ســه آزمون فراگیر و هشت آزمون نیز به 
صورت اختصاصی برگزار شــده اســت که بیش از ۱۲۰ 
 هزار نفر ظرفیت اســتخدام این آزمون های اســتخدامی 

بوده است.
وی تأکیــد کرد که گام دوم دولت برای ایجاد اشــتغال، 
تســهیل شرایط خود اشتغالی اســت که مهم ترین اقدام 
صورت گرفته در این راســتا را می توان تســهیل صدور 

مجوزهای کسب و کار عنوان کرد.
سخنگوی دولت از ایجاد ســامانه جست وجوی شغل در 
وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی به عنوان سومین اقدام 
دولت نام برد و افزود: در حوزه اشــتغال بخش خصوصی 
و به منظور دسترسی آســان و برابر آحاد جامعه، سامانه 
جست وجوی شغل در وزارت کار فعال شد، در این سامانه 
فرصت های شغلی کارآفرینان بخش خصوصی در معرض 
دید عموم کارجویان قرار می گیرد؛ به ویژه مجموعه هایی 
که دولت حمایت های تســهیلات از آنان داشــته است از 
طریق این ســامانه هدایت می شوند که جذب نیروی کار 

نیز به صورت عادلانه صورت گیرد.
بهادری جهرمی، بورسیه های شغلی و دولتی، جذب ویژه 
نخبگان در دســتگاه های دولتی و حل مسائل پیش روی 
کسب و کارها را از دیگر اقدامات دولت در زمینه افزایش 
اشتغال برشــمرد و افزود: در این راســتا بیش از ۶۵۰۰ 
کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل به چرخه تولید بازگشته اند 
که در سفر هفته گذشته رئیس جمهور به استان هرمزگان 
بیــش از ۶۰۰ کارخانه دیگر نیز فعــال و به جمع صنایع 

خارج شده از رکود پیوستند.
به گفته ســخنگوی دولت مجموع اقدامات دولت در این 
زمینه موجب کاهش نرخ بیکاری از ۱۰ درصد در ابتدای 
دولت به نرخ ۷/۶ درصد شده است که این میزان کمترین 

میزان نرخ بیکاری از سال ۱۳۸۴ تا کنون است.

فارس- سرلشــکر حسین ســلامی، فرمانده 
کل ســپاه پاســداران انقــلاب اســلامی در 
نخستین رزمایش مشــترک بهداری رزم در 
شــبکه فرماندهی و کنترل سیار گفت: ما در 
مسیر ســخت تقابل ســنگین با نظام سلطه 
از ابتدای انقلاب اســلامی تاکنــون فراز های 
سختی را پشــت سر گذاشتیم و از مسیر های 
صعب العبور بسیاری عبور کردیم و با حوادث 
سخت و ســهمگینی روبه رو بودیم که در این 
رابطه جنگ تحمیلــی، تهاجم فرهنگی، نبرد 
 نیابتی، فتنه داخلی و جنگ داخلی نمونه هایی 
اســتکبار  سیاســت  پیوســتگی  ایــن   از 
علیه انقلاب اســت.  وی ادامه داد: این موارد 
نشــان می دهد که دشــمنان هر شــئونی از 
زندگی ملت ایران را هدف قرار داده اند؛ البته 
در کنــار این ها با انواعــی از حوادث طبیعی 
مانند ســیل، زلزله و... نیز مواجه هستیم. لذا؛ 
بــه دلیل همین تقابل نزدیک و جدی با نظام 
سلطه که در همه جغرافیای کشور نمود یافته، 
همیشــه با حوادث تلخی روبه رو بودیم و در 
آینده هــم تکرار چنین حوادثــی امکان پذیر 
است؛ به همین جهت محیط نیرو های مسلح 
همواره یک محیط پرمخاطره است و نمی شود 
از آن بــه طور مطلق اجتناب کرد؛ اما باید آن 

را مدیریت کرد.
  رشد نیرو های مسلح به ویژه سپاه متکی به 

حضور میدانی در صحنه های سخت است

فرمانده کل ســپاه خاطرنشــان کرد: رشــد 
نیرو های مســلح به ویژه سپاه متکی به حضور 
میدانی در صحنه های ســخت اســت؛ یعنی 
در دفاع مقدس بود که ســپاه به ســه نیروی 
زمینی، هوایی و دریایی تقســیم شد که اگر 
جنگ نبود، سپاه با یک سازمان دهی کوچک 
و ســبک باقی می ماند و شاید حداکثر قابلیت 
مقابلــه با تهدیــدات داخلی را داشــت؛ ولی 
جنگ، مــا را به یک ارتــش نیرومند هوایی، 
دریایــی و زمینی تبدیل کرد. وی عنوان کرد: 
بعد از آن بــه بازدارندگی در برابر قدرت های 
دســت اول جهانی فکر کردیم و با قوی ترین 
ســرویس های اطلاعاتی جهان دست و پنجه 
نرم کردیم تا برابر ارتش های جهان از کیان و 
ارزش ها دفاع کنیم، صور فلکی قدرت نظام را 
گسترش دهیم، به اعماق نفوذ کنیم و ساختار 
قــدرت را در مناطقی خارج از مرز ها شــکل 
دهیم؛ یعنی مجبور شــدیم تنــوع و  کیفیت 

قدرت را توسعه دهیم.
  رشد سپاه پاسداران در حوزه های فضای 

سایبر و جنگ الکترونیک
فرمانــده کل ســپاه عنوان کــرد: تهدیدها و 
دشــمنان بزرگ بر ما این انگیــزه و اراده را 
بخشــید که برای مواجه شرافتمندانه با آن ها 
قدرتمند شــویم. ما مجبور شــدیم به فضای 
سایبر و جنگ الکترونیک تغییر مکان دهیم. 
یعنی به نوعــی موقعیت قدرتی خودمان را از 

این زاویه گســترش دهیم.سرلشــکر سلامی 
خاطرنشــان کرد: ما مجبور شــدیم در حوزه 
حفاظت از شــخصیت ها و هوانوردی کشــور 
یک نیروی مســلح حرفه ای، قدرتمند و کم 
نظیر شــویم، ما مجبور شدیم که به مرور در 
جنگ هــای مختلف قدرت جابه جا شــویم و 
همه شــرایط را برای مواجهه ها آماده کنیم، 
ما در نبرد های اطلاعاتی مجبور شدیم که به 
توســعه قدرت و تبیین مفاهیم دکترین این 
بخش نیز بپردازیم.وی افزود: بســیاری دیگر 
از حوادث وجود داشــت که مــا را در عرصه 
بهداشــت، ســلامت، امداد و درمان هم توانا 
کرد، جنگ بر ما نشــان داد کــه برای حفظ 
جــان فرماندهــان و رزمنــدگان باید از یک 
زنجیره پرتحرک، هوشــمند، حرفه ای، مجهز 
و مدرن برخوردار بود، چنین امری را حوادث 

دیگر نیز بر ما نشان داد.

 ایرنا- انســیه خزعلی، معاون رئیس جمهور 
در امــور زنان و خانواده با اشــاره به عملکرد 
صندوق ضمانت زنان سرپرست خانوار تصریح 
کرد: معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
تاکنــون اقدامات مهمــی در این خصوص به 
انجام رسانده اســت. بند )ت( ماده ۸۰ برنامه 

هفتم پــس از رفــت و برگشــت متعدد در 
کمیسیون های مجلس اصلاح شد و در نهایت 
مقرر شــد آیین نامه یا پنجــره واحد برای آن 
تعریف شــود که بــه زودی در دولت مطرح و 

نهایی خواهد شد.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با 
اشاره به صندوق ضمانت و اقداماتی که در این 
خصوص انجام شده، افزود: با توجه به سهمیه 
که بــه همه اســتان ها داده شــده، صندوق 
ضمانــت فعال اســت و در واقــع خود دولت 
ضامن زنان سرپرست خانوار و دهک های یک 

تا پنج است.
وی با اشــاره بــه کارآفرینی و کســب و کار 
پایدار خانواده محور که توســط معاونت امور 
زنــان رئیس جمهــور دنبال می شــود، گفت: 
این موضــوع برای زنان سرپرســت خانوار به 

صورت ویژه دیده شــده است و هم تسهیلات 
به آنها داده خواهد شــد و هم کارآفرینان زن 
آنها را به مدت چهار ســال تحت پوشش قرار 
خواهنــد داد. تحت پوشــش بــه این صورت 
 خواهــد بود کــه از مــواد اولیه تا رســاندن 
محصــول به مصرف کننده، این حمایت انجام 

خواهد می شود.
معاون رئیس جمهور در امــور زنان و خانواده 
درباره اینکه چه میزان تسهیلات تاکنون توسط 
پرداخت شــده، خاطرنشان  صندوق ضمانت 
کرد: پیش از این سقف تسهیلات ۱۰۰ میلیون 
بوده که این رقم به ۲۰۰ میلیون افزایش یافته 
 اســت. اما به زنان کارآفرین ســقف بیشتری 
از تسهیلات تعلق گرفته و با توجه به نوع کار 
زنان کارآفرین ممکن اســت این رقم به چند 

میلیارد هم برسد.

رئیسقوهقضاییهمطرحکرد:

قوه قضاییه در حفظ و ارتقای سلامت نظام نقش آفرین است

سخنگویدولت:

مجلس شاکله لایحه بودجه را تغییر داد
فرماندهکلسپاه:

 رشد و ارتقای توان سپاه پاسداران مرهون دفاع مقدس است

معاونرئیسجمهورمطرحکرد:

ارائه تسهیلات میلیاردی به زنان کارآفرین



شهردار شیراز در پیام تسلیت شهادت فرمانده یگان امداد 
فرماندهی انتظامی شهرستان شیراز:

خون شهدا گواه این است که درراه حفظ امنیت و 
وطن از هیچ کوششی نباید فروگذاری کرد 

محمدحســن اسدی، شهردار شیراز در پیام تسلیت شهادت سردار سرتیپ 
دوم کوروش بازیار اظهار کرد: شــهادت سرباز مدافع وطن، سردار سرتیپ 
دوم کوروش بازیار، فرمانده یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان شیراز 
در بامــداد هفدهم بهمن ماه که در درگیری بــا قاچاقچیان به خیل یاران 
شــهید گلگون کفن و ایثارگرش پیوست، نشان از غیرت، مردانگی و مبارزه 
جــدی فراجا با مخــان نظم و امنیت دارد و لوح زرینی بر تارک شــیراز، 

سومین حرم اهل بیت )ع( و مردمان شهیدپرورش است.
وی با بیان اینکه خون مطهر شهدا، فانوس راه انقاب اسامی ایران به ویژه 
در ایام ا... دهه مبارک فجر است، تصریح کرد: خون شهدا گواه این است که 

درراه حفظ امنیت و وطن از هیچ کوششی نباید فروگذاری کرد.
شــهردار شــیراز با تأکید بر این نکته که هیــچ کام و پیامی توان آن را 
ندارد که دل های داغ دیده و مجروح خانواده این شــهید را التیام بخشــد، 
خاطرنشــان کرد: این جانب با ادای احترام به مقام شــامخ شهیدان، عروج 
ملکوتی ســردار بازیار را به مردم شــیراز و خانواده معزز ایشان و به ویژه به 
فرماندهی انتظامی اســتان فارس و همکاران ایشان تسلیت می گویم، برای 
آن شــهید عزیز علو درجات و برای بازماندگان صبر جمیل و اجر جزیل از 

خداوند متعال مسئلت دارم.

جلسات ممیزی املاک  در منطقه 9 شهرداری
 برگزار گردید

جلســات ممیزی بیــن واحدهای منطقه 9 در راســتای پیشــبرد اهداف 
ممیزی اماک برگزار گردید.  این جلســات که با حضور زندیه، رئیس اداره 
برنامه ریزی وتوســعه سرمایه انســانی، منفرد رئیس ممیزی منطقه، پاک 
معاون خدمات شهری شــهرداری منطقه 9، علیزاده معاون فنی و عمرانی 
شــهرداری منطقه 9 و سایر همکاران برگزار گردید، موارد مؤثر در پیشبرد 

اهداف ممیزی مورد بحث قرار گرفت.
زندیه گفــت: ممیزی اماک مزایایــی همچون مکانیزه نمودن سیســتم 
پاســخگویی ســریع، توزیع عادلانه امکانات و فضاهای شهری در محات 
کم برخــوردار، برنامه ریزی درســت و اصولی برای آینده بهتر شــهر، ارائه 
بهینه خدمات هنــگام خرید و فروش اماک، کمک به عمران، توســعه و 
آبادانی بیشتر، سامان دهی چشــم انداز شهری و رضایتمندی شهروندان از 
خدمات دریافتی را در پی خواهد داشت.  در این جلسه مقرر گردید آموزش 
کارشناسان بلوک گردشــی به همکاران در واحد های عمران و امور شهر و 
نحوه تکمیل فرم ها در دستور کار قرار گیرد. ضمناً مقرر گردید در خصوص 

فرآیندها تسریع در امورات در دستور کار قرار گیرد.

سخنگوی شهرداری شیراز اعلام کرد:
 توزیع ۳۰۰۰ عدد کارت بلیت در پایانه های 

اتوبوس رانی و ایستگاه های مترو 
رضا جاویدی، ســخنگوی شــهرداری شــیراز با اعام تأمیــن کارت های 
شهروندی توسط شهرداری شیراز و دسترسی آسان شهروندان جهت تهیه 
کارت بلیت در باجه های مختلف ســطح شــهر اظهار کرد: تعداد سه هزار 
عدد کارت شــهروندی در ۶ پایانه مرتبط به حمل ونقل مسافر و ۵ ایستگاه 
مترو در حال توزیع بین شــهروندان متقاضی این کارت اســت و هیچ گونه 

محدودیتی در این خصوص وجود ندارد.
وی با اعام جایگاه هــای توزیع کارت بلیت گفت: پایانه های قصردشــت، 
نمازی، بلوار بهشــت، شهید دوران، ولیعصر)عج( و شهید دستغیب در حال 

حاضر در حال توزیع کارت شهروندی به شهروندان هستند.
سخنگوی شهرداری شیراز تأکید کرد: شارژ کارت های موجود نیز به صورت 
مســتمر در حال انجام اســت و هیچ گونه محدودیتی در خصوص شــارژ 

کارت های شهروندان وجود ندارد.

رقابت نجاتگران هلال احمر فارس در المپیاد تخصصی 
امداد و نجات

مهدی خوبیار، معاون امداد و نجات جمعیت هال احمر استان فارس گفت: 
همزمان با دهه فجر انقاب اســامی المپیاد تخصصی امداد و نجات هال 

احمر فارس با حضور ۴۸ نفر از نجاتگران تخصصی برادر برگزار شد.  
خوبیار با اشــاره به اینکه این مسابقات در رشته های تخصصی جست وجو و 
نجات در جاده، آوار، سیاب، کوهستان، اسکان اضطراری و پیش بیمارستانی 
برگزار گردیده است، عنوان کرد: نجاتگران هال احمر فارس پس از شرکت 
در تمامی شــاخه های تخصصی یاد شــده مورد ارزیابی قــرار گرفته و در 
پایان ۱۰ نفر از آنها که بیشــترین امتیاز را کسب نموده به مرحله کشوری 
ایــن المپیاد راه یافتنــد. وی افزود : طراحــی اردوگاه، احیای قلبی ریوی، 
بانداژ، پانســمان، خروج ایمن مصدوم از خودرو، کار با تجهیزات تخصصی 
آمبولانس و خودرو نجات، شمعک گذاری آوار، حمل مصدوم، ابزار شناسی، 
صعود، فرود و تعویض ابزار و راه اندازی قایق های نجات از جمله مواردی بود 

که نجاتگران در آن با یکدیگر به رقابت پرداختند.
معــاون امداد و نجات هال احمر فارس ســنجش توان فــردی نیروهای 
عملیاتی هــال احمر، ایجاد تحــرک، پویایی و مشــارکت در رقابت های 
ســازنده، افزایــش مهارت های امــداد و نجات فردی نجاتگــران و ارتقای 
برنامه های آموزشــی تخصصی امداد و نجات را از مهمترین اهداف اجرای 
این دوره از المپیاد دانســت.  خوبیار تصریح کرد: المپیاد تخصصی امداد و 
نجات ویژه برادران در روزهای ۱۴ و ۱۵ بهمن ماه به میزبانی شهرســتان 

مرودشت برگزار گردید.

سرویس شیرآلات خط انتقال آبرساني شیراز 
با ۷۰ میلیارد ریال صرفه جویی 

بهمن بهروزي، مدیرعامل آبفا شــیرازگفت: ســرویس و نوسازي شیرآلات 
خط انتقال آبرساني از سد درود زن به شهر شیراز با صرفه جویي حدود ۷۰ 

میلیارد ریالي انجام شد.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل آبفا شــیراز ضمن تقدیر از این اقدام گروه 
جهادی شــهدای شرکت آب و فاضاب شیراز افزود: با خرابي و جام کردن 
برخي از شــیرهای خط اول آبرساني شهر شــیراز از طریق سد درود زن،  
اقدامات لازم جهت سرویس و تعمیر این تأسیسات توسط گروه جهادي با 

کمترین هزینه انجام شد.  
 بهروزي افزود: با توجه به زمان اجراي خط انتقال و گذشت سالیان زیاد از 
عمر این تأسیسات،  عملیات سرویس و تعمیر شیرهای موجود خط انتقال 
آبرساني از مخزن مرتفع تا مخازن فشار شکن و معالی آباد در دستورکار بود. 
وی با اشاره به قیمت بسیار زیاد این شیرها و مبالغ درخواستي شرکت هاي 
ســازنده جهت سرویس و تعویض آنها اظهار داشت: تعمیر این شیرآلات به 
گروه جهادي شهداي شرکت آب و فاضاب شیراز واگذار شد که با کمترین 
مبلغ انجام شد.بهروزی ابراز داشت: در جریان این عملیات تعمیر و سرویس 
تعداد ۲۰ شــیر اصلي قطع و وصل و کنتــرل جریان با اقطار ۴۰۰ تا ۷۰۰ 
میلیمتــر انجام گرفت که مبلغ حدود ۷۰ میلیارد ریال جهت ســرویس و 

نوسازي شیرآلات خط انتقال آبرساني صرفه جویي شد.
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افت و خیزهای یک طرح برای هوای پاک

متوقف ماندن اسقاط خودروهای فرسوده

محمد فرخ زاده، معاون هماهنگی امور زائرین و گردشــگری 
استانداری فارس در ســفر به شهرستان بختگان بزرگ ترین 
خانه تاریخی و بومگردی این شهرســتان را افتتاح کرد. این 
خانــه تاریخی قبل از انقاب مرکز درمانــی بوده که پس از 
سال ها خدمت رسانی با مرمت مجدد به مرکز اقامتی زیبا در 
بخش خواجه جمالی با ســرو کهن بیش از ۷۰۰ سال تبدیل 

شده است.
افتتاح پروژه های متعددی از جمله بلوار شــمالی و ساختمان 
اداره گاز، بازدید از اقامتگاه های روســتای دهمورد، بازدید و 
افتتاح اقامتگاه خانم وصالی، نشســت توسعه و رفع موانع با 
فعالین حوزه گردشگری و ســرمایه گذاری بختگان در محل 
فرمانداری شهرستان، نشست اقتصاد گردشگری و راهکارهای 
تأمین مالی در حوزه مدیریت شــهری با اعضای شورای شهر 
از دیگر برنامه های سفر معاون گردشگری و زیارت استانداری 

فارس به شهرستان بختگان بود.
معــاون اســتاندار فارس در مراســم افتتاح ایــن پروژه ها با 
تبریک ســالگرد پیــروزی شــکوهمند انقاب اســامی و 
گذشــت بیش از چهار دهه از این تحــول بزرگ که مصداق 
حول حالنا الی احســن الحال اســت، اظهارداشت: خدمات 

متعددی در این ســال ها انجام شــده است؛ اما برای رسیدن 
 به شرایط مطلوب لازم است تاش مضاعفی شکل گیرد تا با 
راهبردهای روشــن به آنچه شایسته مردم این سرزمین است 

برسیم.
 مسئولین بیش از بیش به توسعه صنعت پاک و ثروت آفرین 

گردشگری و زیارت همت گمارند
 فرخ زاده به جایگاه دوم صنعت گردشگری بعد از صنعت نفت 
و گاز در جهان اشــاره کرد و افزود: در مقایســه با احداث و 
ایجاد اشتغال در صنایع مختلف، گردشگری به شدت صنعتی 

قابل اعتمادتر و ارزان تر است. 
وی با أکید بر دستور مقام معظم رهبری بر توسعه گردشگری 
و اهمیت تمرکز ویژه بر ارتقای این صنعت به منظور بی نیازی 
از ســایر کارکردهــای اقتصــادی در فــارس، اظهارکرد: در 
راســتای اجرای فرمایشــات مقام معظم رهبری لازم اســت 
 مســئولین فارس بــا وحــدت و همدلی بیــش از بیش به 
 توســعه صنعــت پــاک و ثروت آفرین گردشــگری و زیارت 

همت گمارند.
 معــاون هماهنگی امور زائرین و گردشــگری اســتانداری 
فــارس با برشــمردن ظرفیت هــای فوق العاده گردشــگری 

شهرســتان بختــگان ادامــه داد: از اتاق فرمانداری شــروع 
کنیــد و تولیدات با ارزش خود را نظیر انار، پســته، جاجیم، 
گلیــم و... در معرض دید مخاطبین قــرار دهید. فرخ زاده در 
 ادامه با اشــاره به برندســازی محصولات و خدمات در دیگر 
کشــورها نظیر ترکیه و رومانی، افزود: بایســتی برای جذب 
گردشــگر در همه جای شــهر شــما نمادهایی از تولیدات 
ارزشــمندتان اســتفاده و تجلی یابد؛ مردم ایران بایســتی 
ببیند شما چه دارید و چه همتی در سال های گذشته صرف 

کرده اید. 
  روش های تأمین مالی حلقه مفقوده توسعه

وی همچنیــن معادن متعدد و کــم نظیر و همچنین صنعت 
گوهرتراشــی و تزئینــات را یک ظرفیت خــدادادی در این 
شهرستان برشــمرد و با تأکید بر توجه به صنعت ساختمان، 
افزود: تمام خطه بختگان سنگ فرشی از طاست که بایستی 
 ظرفیت هــای آن احیــا و به چرخــه تولید و اقتصــاد پیوند 

زده شود.
 وی روش هــای تأمیــن مالی را حلقه مفقوده برای توســعه 
برشــمرد و با تأکید بر بالا بردن مشارکت عمومی و مدیریت 
ریزســرمایه ها در این منطقه خواستار تحول در جهت جذب 

سرمایه گذاران شد.
 معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس 
تأکید کرد: لازم اســت با تعریــف رویدادهای متنوع در کنار 
زیرســاخت ها، به ایجاد جاذبه برای جذب گردشگر به سمت 

این منطقه بی نظیر توجه جدی شود.
فــرخ زاده با اشــاره بــه سیاســت های دولت و اســتان بر 
حفــظ و صیانــت از منابــع طبیعــی و مناطــق چهارگانه 
 )پارک هــای ملــی، آثار طبیعــی ملــی، پناهگاه های حیات 
توجــه  خواســتار  شــده(  حفاظــت  مناطــق  و   وحــش 
بــه اقتصاد گردشــگری و ایجــاد زیرســاخت های طبیعی، 
 بــه منظــور ترســیم راهکارهــای توســعه گردشــگری و 
تصمیــم مدیران برای انجام کارهای بــزرگ و رفع موانع در 

این حوزه شد.

مهدی توکلی، معاون طرح و توســعه شرکت 
بــرق منطقــه ای فارس و بوشــهر بــا بیان 
جزییاتــی از اجرای این طــرح افزود: طرح 
رینــگ اطاعاتی منطقه بوشــهر و برازجان 
بــا تاش و همــت متخصصیــن داخلي و با 
هزینه اي بالغ بــر 3۰ میلیارد ریال در مدت 

یک سال عملیاتی شده است.
وی ادامــه داد: بــا اجرای رینــگ اطاعاتي 
منطقــه بوشــهر و برازجــان و تکمیل طرح 
در مــدت ۱۲ مــاه و در قالب یک طرح ملی 
اهداف هوشمندسازي شبکه هاي انتقال برق 
و افزایش میزان رویت پذیري و مدیریت آن 

محقق گردید.
توکلــی در ادامــه گفــت: طرح اســکاداي 
پســت هاي ۶۶ کیلوولت برازجان یک و ۶۶ 

کیلو ولت برازجان دو، ۶۶ کیلوولت آب پخش 
و ۱3۲ کیلوولت خورموج در منطقه بوشــهر 
و برازجان، از ســال گذشــته آغاز شــد و با 
تاش و پیگیري هــاي همکاران دفتر طرح و 
دیســپاچینگ و مخابرات و با همکاري امور 
انتقال برق بوشــهر، مرکز دیســپاچینگ و 
مخابرات معاونت بهره برداري و پیمانکاران و 
شرکت تعمیرات نیرو، این پروژه ها اجرا و به 

بهره برداري رسید.
بهنــام حقیقــي، مدیر طرح دیســپاچینگ 
و مخابــرات بــرق منطقه ای فــارس نیز در 
تشــریح عملیات این پروژه افزود: به منظور 
اجراي عملیات طرح اســکاداي این پست ها 
با بیش از ۶۰۰۰ نفر روز عملیات مهندسي و 
زیرساختي به سرانجام رسید و کلیه فرامین 
و آلارم هاي پســت و خط این ایســتگاه ها از 
 طریــق تابلوهــاي RTU به مراکــز کنترل 
دیسپاچینگ بوشهر، شــیراز و دیسپاچینگ 

ملي ارسال می شود. 
حقیقــی افزود : بــا اجراي این طــرح عاوه 
بر افزایــش میزان مانورپذیــري جهت امور 
بهره برداري بوشــهر، امکان عملیات مدیریت 
و نظــارت بر کنترل این ایســتگاه از راه دور 
براي مراکز کنترل دیســپاچینگ برق فارس 
و بوشهر و دیســپاچینگ ملي فراهم گردید 

 که ایــن امــر نقــش بســزایي در افزایش 
رؤیت پذیــري، هوشمند ســازي و مدیریــت 

شبکه دارد.
مدیر طــرح دیســپاچینگ و مخابرات برق 
منطقه ای فارس با اشــاره به اینکه برازجان 
بزرگ ترین شــهر شهرســتان دشتســتان و 
همچنین بزرگ ترین شهر غیرساحلي استان 
بوشهر و دومین شــهر پرجمعیت این استان 
مي باشــد، ادامه داد: این شهرســتان قطب 
اقتصادي و کشــاورزي مهم جنوب کشــور 
محســوب مي گردد و تأمین و انتقال و بهینه 
ســازی برق در این شهرستان به عنوان یک 

اولویت دنبال گردید.
لازم به ذکر اســت اســتان بوشــهر به عنوان 
سومین اقتصاد بزرگ کشور، رتبه اول درآمد 
ســرانه را در کشور دارا اســت. این استان با 
ترکیبــي از اقتصادهاي بزرگ و متنوع مانند 
نفت و گاز و پتروشیمي، نیروگاه ها، کشاورزي 
و شیات، معادن، تأسیسات هسته اي، صنایع 
دریایــي، فعالیت هــاي  تجــاري و موقعیت 
اســتراتژیک آن در خلیج فارس باعث شده 
تا از اهمیت خاصي برخوردار باشــد و تأمین 
برق مطمئن و پایدار منطقه برازجان و بوشهر 
نقش بسزایي در توســعه و رشد اقتصادي و 

اجتماعي کشور ایفا مي نماید.

طی مراســمی و با حضور معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری فارس، معاون توسعه مدیریت 

و منابع استانداری فارس معرفی شد.
اســماعیل قزل ســفلی، معاون سیاســی، امنیتی 
و اجتماعــی اســتانداری در این مراســم،  گفت: 
مسئولیت در نظام اسامی یعنی تعهد، تعهد برای 
انجام تکلیفی که در سلســله مراتــب به نیابت از 
نایب امام زمان )عج( به او محول می شــود، تعهد 
بــرای خادمی و نوکری مــردم به ویژه محرومین و 
مســتضعفین این ولی نعمتان اصلی انقاب با کار و 

فعالیت شبانه روزی.
قزل ســفلی افزود: رهبر معظم انقاب در خصوص 
پذیرش مســئولیت فرموده اند که اگر کســی فکر 
می کرد این مسئولیت چقدر سخت است و در روز 
قیامت مورد سنجش قرار می گیرد، به سختی به طرف 
مســئولیت می رفت، که این فرمایش ایشان بیانگر 
 حساسیت و ســنگینی بار پذیرش مسئولیت است.
  شانه های خود را باید زیر باز مسئولیت قرار دهیم

وی ادامــه داد: البته معظم له در جــای دیگر هم 
توصیه می کنند که شــانه های خود را باید زیر باز 

مسئولیت قرار دهیم.
 قزل ســفلی، در خصوص وظایف معاونت توســعه 
مدیریــت و منابع نیز گفت: در مجموعه توســعه 
 مدیریت چون شاکله آن با نیروی انسانی سر و کار

 دارد برای کارکنان مجموعه بســیار دارای اهمیت 
اســت که چه کســی در رأس مدیریــت آن قرار 
می گیرد؛ چراکــه در اینجا باید بــه مطالبات آنها 

توجه شود و خواسته های آنها را پیگیری کرد.
وی با اشــاره به ســفر دوم رئیس جمهور به استان 
گفــت: اگر در این شــاهد بودیم کــه کارها بدون 
حاشــیه و به نحو مطلوب مدیریت شد، مرکز ثقل 
آن معاونت توســعه مدیریت بود که با برنامه ریزی 
مناســب تاش کردند که این ســفر بــدون هیچ 

مشکل و حاشیه ای انجام شود.
در این مراســم محســن نعمتی به عنــوان معاون 
توســعه مدیریت و منابع استانداری فارس معرفی 
و از تاش هــای عبدالعلی کریمی در دوران تصدی 

این مسئولیت تقدیر شد.

در مــدت دو مــاه گذشــته 
با مطــرح شــدن واردات  و 
و  کارکــرده  خودروهــای 
صفر به کشور، طرح اســقاط خودرو بار دیگر مورد توجه قرار 
گرفت، به ویژه آنکه طی سال های اخیر حذف اسقاط خودروها 
نگرانی هایی را درباره تشدید آلودگی هوا و مصرف بیش از اندازه 

سوخت ایجاد کرده است.
اجرای طرح جایگزینی یا اســقاط خودروهای فرســوده یکی 
از گزینه هــای مهم در برنامه هــای مقابله بــا آلودگی هوای 
کان شــهرها بوده اســت؛ زیرا کارشناســان بر این باورند که 
خودروهای فرسوده بیش از ۲۰ برابر خودروهای معمولی تولید 
آلایندگی دارند و تنها با جریمه نمی توان تردد آن ها را محدود 
کرد، همچنین تجربه نشان داده است که حذف سهمیه بنزین و 
کارت سوخت خودروهای فرسوده کمکی به از رده خارج کردن 

این خودروها نمی کند؛ زیرا این وسایل نقلیه همچنان مجاز به 
اســتفاده از بنزین آزاد و رفت وآمد در شــهر هستند. بر اساس 
مــاده ۸ قانون هوای پاک که در ۲۵ تیر ۱39۶ تصویب شــد، 
تمام اشــخاص حقیقی و حقوقی مالک وسایل نقلیه موظف اند 
وســیله نقلیه خود را پس از رسیدن به سن فرسودگی از رده 
خارج کنند که این ســن برای خودروهای ســواری، سنگین 
و نیمه ســنگین و موتور ســیکلت متفاوت است. بر این اساس 
مراکزی به نام مراکز اسقاط خودروهای فرسوده به وجود آمدند 

تا خودروهای فرسوده را از رده خارج کنند.
 برای تکمیل این قانون، در سال ۱۴۰۰ هیئت وزیران آیین نامه 
جدیدی برای تعیین ســن فرسودگی خودرو به تصویب رساند 
که بر اســاس آن، معیار مرز سن فرسودگی با سن فرسودگی 
جایگزین شــد، بنابراین خودروهای فرسوده باید تعداد دفعات 
بیشــتر به مراکز معاینه فنی مراجعه کننــد و تنها در صورت 
تشــخیص مرکز، فرسوده شناخته شده و اسقاط شوند، بر این 
اساس سن مرز فرســودگی برای خودروهای سواری ۱۵ سال 
اســت. این خودروها پس از رسیدن به سن مرز فرسودگی باید 
هر شــش ماه اقدام به دریافت معاینه فنــی کنند، وانت پایه 
گازســوز و بنزینی، دوگانه ســوز و دیزلی نیز به ترتیب با عمر 

۱۴ و ۱3 ســال به ســن مرز فرسودگی می رســند که پس از 
آن باید هر چهار ماه یک بار نســبت بــه دریافت معاینه فنی 
اقــدام کنند. طــرح از رده خارج کردن خودروهای فرســوده 
پس از گذشــت سال های طولانی نتوانســت به خوبی اثرگذار 
باشــد؛ اما از نیمه دوم ســال ۱۴۰۱، وزارت صمت اعام کرد 
که تمام خودروســازان داخلی موظف هســتند ۲۰ درصد از 
میزان قرعه کشی های فروش شرایطی خودروهای خود را برای 
دارندگان خودروهای فرسوده در نظر بگیرند و با تصویب قانون 
جدید، طرح جایگزینی خودروهای فرســوده با ایجاد تغییراتی 

اساسی دوباره از سر گرفته شد.. 
  فرسودگی ۱۲ میلیون وسیله نقلیه

بر اســاس آمار پلیــس راهور، حدود 3۷ میلیــون خودرو اعم 
از سبک و ســنگین به همراه موتورســیکلت در کشور وجود 
دارد که 3۲ درصد آنها فرســوده هســتند، همچنین به گفته 
محمود مشهدی شریف، رئیس انجمن مراکز اسقاط و بازیافت 
خودروهای فرســوده، حدود ۲/۵ میلیون خودروی فرســوده 
در جاده هــای کشــور تردد می کننــد که اگــر 9/۵ میلیون 
موتورســیکلت فرســوده را نیز به آن اضافه کنیم، حدود ۱۲ 

میلیون وسیله نقلیه فرسوده در کشور وجود دارد. کارشناسان 
بر این باورند که تعداد خودروهای فرســوده تا سال ۱۴۰۴، به 
۸ میلیون دســتگاه می رسد که مصرف بنزین هرکدام از آن ها 
۴/۱3 لیتــر یعنی ۱۴/3 درصد، بیشــتر از خودروهای عادی و 
غیر فرسوده اســت و این تعداد خودرو، تا سال ۱۴۰۴، حدود 

۴۵ میلیون و ۲۰۰ هزار لیتر بنزین بیشتری مصرف می کنند.
در برنامه هفتم توسعه پیش بینی شــده که سالانه ۵۰۰ هزار 
خودرو فرســوده از رده خارج شود. وام خودرو فرسوده، یکی از 
گزینه های پرداختی به مالــکان بود تا بتوانند خودروی جدید 
خریداری کنند، اما با توجه به اینکه مدتی اســت وام خودروی 
فرســوده ۱۴۰۲ در دســترس نبوده اســت، دارندگان خودرو 
فرســوده ناگزیرند با روش های دیگری بــرای خرید خودروی 
جدید کمک هزینــه دریافت کنند. یکی از مهم ترین اختالات 
سامانه اسقاط، مربوط به اسقاط خودروهایی می شود که قبل از 
سال ۱۴۰۲ ثبت نام کرده و در روند مراحل اداری قرار داشتند. 
از ســویی دیگر به مالکان این خودروها پیامکی مبنی بر پایان 
مهلت زمان تعیین شده برای اسقاط خودروهای خود نیز ارسال 
می شــود که این کار باعث نگرانی و باتکلیفی این افراد شده 

است.

وقــت  چنــد   
پیــش قانــون از 
دائمی  قراردهای 
برای کارگرانی که پیش از این قرار داد ۴ ســاله 
داشــتند صحبت کرد. کارگرانی کــه با افزایش 
ســن بازنشســتگی دغدغه ای بــه نگرانی های 
قبلی آنها اضافه شده اســت و تا زمانی که تورم 
کنترل نشــود، قدرت خرید کارگــران افزایش 
نمی یابد. از ســوی دیگر به دلیــل پایین بودن 
حداقل دســتمزد، با وجود نیازی که واحد های 
صنعتی به نیروی کار دارند، مشــاهده می کنیم 
که کارگران سرکار نمی روند و به سمت مشاغل 
کاذب می رونــد تــا بتوانند از پــس هزینه های 
 زندگــی بربیاید، به عبارتی کارگــر دچار پدیده 
بیــکاری ارادی می شــود. رئیس کانــون عالی 
انجمن های صنفی کارگری کشــور با بیان اینکه 
بهبود قدرت خرید کارگران در گرو کنترل تورم 
اســت، گفت: به علت کم بودن دســتمزد شاهد 

پدیده بیکاری ارادی در جامعه هستیم.
سمیه گلپور، رئیس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگران ایران با اشاره به مطالبات جامعه کارگری 
گفت: حدود دو هزار انجمن صنفی از مشــاغل 

مختلف در بخش صنعت، خدمات و... در راستای 
تشــکل یابی مشاغل به ثبت رسیده است. امسال 
دو موضوع قانون هفتم توســعه و لایحه بودجه 
۱۴۰3 مطــرح بود که کانــون عالی انجمن های 
صنفی کارگــران ایران برای احقاق حق کارگران 
پیشنهاداتی داشت، زیرا برخی موارد مطرح شده 
در این دو لایحه، ســنخیتی با وضعیت معیشت 
مردم ندارد. وی افزود: طی نامه نگاری های انجام 
شده با رئیس مجلس شورای اسامی و کمیسیون 
تلفیق، کانون سعی کرد صدای جامعه کارگری را 
به گوش مسئولان برساند. به عنوان مثال موضوع 
استاد - شاگردی با وجود اینکه نمایندگان معتقد 
بودند رأی نمی آورد در حــال تصویب بود که با 
پیگیری جامعه کارگــری در آخرین لحظات رد 
و از دستورکار خارج شــد. البته در برخی موارد 
مانند افزایش سن و سابقه بازنشستگی پیگیری ها 
نتیجه ای دربرنداشــت. وی به گایه عنوان کرد: 
اگر افزایش سن و سابقه بازنشستگی با توجه به 
افزایش امید به زندگی همچون کشور های اروپایی 
است، باید سایر فاکتور ها و شاخص ها مانند بیمه، 
آموزش، بهداشت و... نیز بر اساس معیار های این 
کشور ها باشد. آیا روابط کار ما همچون کشور های 

اروپایی است؟ آیا مبلغ پرداختی به بازنشستگان 
مانند آن ها انجام می شــود؟ گله مند هستیم که 
در موضوع افزایش سن بازنشستگی از تشکل های 
کارگری نظرسنجی نشد. گلپور با اشاره به ۷۰۰ 
هــزار میلیارد تومــان )همت( بدهــی دولت به 
سازمان تأمین اجتماعی ادامه داد: قرار بود امسال 
۷۰ همت این بدهی پرداخت شــود که تا کنون 

اقدامی صورت نگرفته است. فراموش نشود ۷۰۰ 
همت بدهی که از دهه ۵۰ تا به امروز است باید 

با توجه به نرخ تورم به روز شود. 
  زیرساخت تعیین مزد منطقه ای فراهم نیست

گلپور با اشــاره به موضوع تعیین مزد منطقه ای 
گفــت: در اجــرای این مســئله نخســت باید 
زیرســاخت فراهم شــود؛ ضمن اینکــه حداقل 

حقوق باید به درســتی تعیین شود، بعد درباره 
مــزد منطقه ای صحبــت کنیــم. وی گفت: در 
مسئله شورای عالی کار و تعیین دستمزد، از نگاه 
نمایندگان کارگران یک گره وجود دارد. دستمزد 
کارگران در ماه های پایانی ســال تعیین می شود 
در حالی که پرونده بودجه کشــور چند ماه قبل 
بسته شده اســت. یعنی سازمان برنامه و بودجه 
چند ماه قبل از تعیین مزد تکلیف بودجه کشور را 
مشخص کرده است. به طور مثال سال ۱۴۰۱ که 
دستمزد ۵۷ درصد در شورای عالی کار به صورت 
سه جانبه گرایی افزایش یافت، میزان افزایش مزد 
کارگران در بودجه حدود ۱۰ درصد تعیین شده 
بود، همین مسئله باعث فشار زیاد بر دولت شد و 
ناخودآگاه کسری بودجه را به همراه داشت. گلپور 
افزود: یعنی اگر شورای عالی کار رقم افزایش مزد 
را بیشــتر از رقم پیش بینی بودجه تعیین کند، 
دولت دچار مشکل و کسری بودجه می شود؛ اگر 
کمتر تعیین کند، کارگر دچار مشــکل می شود. 
به عنوان نمایندگان کارگــران راهکاری را ارائه 
می کنیــم. باید بین بودجه و دســتمزد ارتباطی 
برقرار شــود. اگرایــن ارتباط برقرار نشــود، این 

سیکل معیوب ادامه دارد.

افزایش سن بازنشستگی و تورم باعث دلسردی کارگران شده است

 رواج بیکاری ارادی کارگران

س : طاهره حیاتی
عک

 معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس:

تمام خطه بختگان سنگ فرشی از طلاست

با مشارکت شرکت برق منطقه ای فارس و بوشهر کلید خورد؛

 تکمیل طرح رینگ اطلاعاتی منطقه بوشهر و برازجان
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:

مسئولیت در نظام اسلامی؛ یعنی تعهد به 
کار و فعالیت شبانه روزی برای مردم
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سازمان ملل

نمایندهدائمروسیهدرسازمانملل:
حملات آمریکا، صلح را در خاورمیانه تهدید می کند

ایسنا- نماینــده دائم روسیه در ســازمان ملل گفت واشنگتن با 
حملات غیرقانونی در عراق، ســوریه و یمن شعله های درگیری در 
خاورمیانه را افزایش می دهد. پــس از آنکه آمریکا حملاتی را در 
ســوریه و عراق در واکنش به حمله پهپادی به مقــر نظامی آمریکا در اردن انجام 
داد، روســیه درخواست جلسه فوری در شورای امنیت سازمان ملل متحد را عنوان 
کرد. طبق گزارش راشــا تودی، واســیلی نبنزیا، نماینده دائم روســیه در سازمان 
ملل طی نشســت شورای امنیت این ســازمان در نیویورک گفت: این بمباران بار 
دیگر ماهیت تهاجمی سیاســت ایالات متحــده در خاورمیانه و بی احترامی کامل 
واشنگتن را نسبت به قوانین و هنجارهای بین المللی نشان داد. او در ادامه استدلال 
کرد: آمریکا با حملاتی که تهدیدی مســتقیم علیه صلح و ثبات تلقی می شــود و 
نقش مرکزی ســازمان ملل را تضعیف می کند، به نوعی بنزین روی آتش می ریزد. 
هم چنیــن باید گفت که پایگاه های آمریکایی در ســوریه غیرقانونی هســتند زیرا 
دمشق به حضور نظامیان آمریکا در آنجا مجوز نداده است. این نماینده روسیه ادامه 
داد: آنها مدعی هســتند که این عملیات ها هماهنگ است، اما فعالیت های آمریکا 
نشــان دهنده نقض حاکمیت عراق است و اطلاعات واشنگتن در مورد هماهنگی با 
بغداد کذب اســت و قصد دارد واقعیت را تحریــف کند. وی توضیح داد: »حملات 
آمریکا در ســوریه و عراق تلفات غیرنظامی زیادی را به همراه داشــت و به تخریب 
بسیاری از زیرساخت ها منجر شــد. همه اینها ماهیت خصمانه سیاست آمریکا در 
خاورمیانــه و بی اعتنایی کامل ایالات متحده به قوانین بین المللی را بار دیگر تأیید 
کرد.« وی افزود: اهداف در درجه اول جلوگیری از مقابله نیروهای سوری با داعش 

و متحدانش و همچنین گسترش دامنه درگیری در خاورمیانه است.

آسیای غربی

وزارتبهداشتغزه:
 اغلب داروهایی که وارد غزه می شود بی مصرف هستند

تسنیم- درحالی که در سایه محاصره سنگین تحمیل شده به نوار 
غزه، کمک هــای ابتدایی و ضروری از جمله اقلام دارویی که وارد 
این منطقه می گردد بســیار ناچیز بوده و به هیچ وجه پاسخگوی 
درصد کمی از نیازها نیز نیست، اشرف القدره، سخنگوی وزارت بهداشت غزه اعلام 
کرد که در سایه فروپاشی سیستم بهداشت غزه و از کار افتادن بیمارستان ها، اغلب 
کمک های دارویی که ارسال می شود، بی فایده است. سخنگوی وزارت بهداشت غزه 
با انتقاد از بی مصرف بودن داروهای وارد شــده به غزه گفت که وضعیت فروپاشی 
در سیســتم بهداشــتی غزه همچنان ادامه دارد و 30 بیمارستان به طور کامل از 
خدمت خارج شــده است. وی افزود، بســیاری از کمک های پزشکی که وارد غزه 
می شــود داروهای کرونایی اســت و این چیزی است که ما اکنون در غزه نیازی به 
آن نداریم. نیاز ضروری ما در شــرایط کنونی انتقال 7 هزار مجروح به خارج از غزه 
است که نیاز فوری به درمان دارد. اشرف القدره گفت که برخی تلاش دارند غزه را 
تبدیل به انبار داروهای بی مصرف کنند و داروهایی را که نیازی به آنها ندارند تحت 
عنوان کمک های بهداشــتی و پزشکی به غزه ارســال می کنند. این درحالی است 
که »تدروس آدهانوم گبریســوس« مدیرکل ســازمان جهانی بهداشت اعلام کرد، 
گزارش های کارکنان این سازمان نشان می دهد که خطر قحطی در بیمارستان های 
غزه روز به روز درحال افزایش است.وی افزود، تیم های سازمان جهانی بهداشت در 
غزه گزارش می دهند که کادر پزشــکی و بیماران در بیمارستان ها با کمبود شدید 
مــواد غذایی مواجهند و تنها یک وعده غذایی در روز دریافت می کنند. ما با هریک 
از کارکنان سازمان جهانی بهداشت در غزه صحبت می کنیم، آب و غذا می خواهند. 
مشــکلات زیادی پیش روی ما برای ارائه حمایت های بهداشتی به نوار غزه وجود 
دارد. بیش از 100 هزار نفر از مردم غزه در جریان جنگ جان خود را از دست داده 
یا زخمی و یا مفقود شــده اند. مارتین گریفیتس، معاون دبیرکل ســازمان ملل در 
امور بشردوستانه نیز گفت که درگیری های شدید در اطراف بیمارستان ناصر و امل 
در خان یونس همچنان ادامه دارد و جان تیم های پزشــکی و مجروحان و بیماران 
به شــدت در خطر است. در سایه وضعیت فاجعه بار بهداشتی، بیماری های مختلف 
در میان مردم غزه درحال انتشار است و در این میان بیمارانی هستند که به شدت 

مجروح شده اند یا نمی توانند مراقبت های بهداشتی دریافت کنند.

ارتش یمن؛دو کشتی آمریکایی و انگلیسی را هدف 
قرار دادیم

تسنیم- سرتیپ یحیی ســریع، ســخنگوی ارتش یمــن گفت که طی 
دو عملیات کشــتی آمریکایی »استار ناســیا« و کشتی »مورنینگ تاید« 

انگلیس هدف قرار گفته است.
به گفته ســخنگوی ارتــش یمن، این عملیات با موشــک صورت گرفته 
و موشک ها مســتقیماً به کشــتی متجاوزان آمریکایی و انگلیس اصابت 
کرده است.سرتیپ سریع همچنین تأکید کرد که نیروهای مسلح یمن به 
انجام عملیات بیشتر علیه اهداف متخاصم در دریاهای سرخ و عرب ادامه 
خواهند داد. پیش از این شبکه المیادین لبنان به نقل منبعی گزارش داد 
که ارتش یمن در نزدیکی ســاحل اســتان الحدیده یک عملیات منحصر 
به فرد و دقیقی با سلاح مناســب انجام داده است. همچنین خبرگزاری 
روسی اســپوتنیک هم گزارش داده بود که دو کشتی در آب های دریای 
سرخ هدف قرار گرفته شــده که یکی متعلقه به آمریکا و دیگری متعلق 

به انگلیس است.

دستور بشار اسد برای افزایش ۵۰ درصدی حقوق ها 
در سوریه

مهر- بشار اســد، رئیس جمهور ســوریه دســتور داد حقوق کارمندان 
خدمات شهری و نظامی و بازنشستگان بخش عمومی به میزان ۵0 درصد 
افزایش یابد. سال گذشته نیز بشار اسد در تصمیمی مشابه دستور افزایش 

دستمزدها و حقوق بازنشستگان و یارانه حامل های انرژی را صادر کرد.
بر اســاس دستور رئیس جمهور ســوریه این افزایش دستمزدها از ابتدای 
ماه آتی میلادی عملیاتی می شود. افزایش حقوق ها در سوریه شامل تمام 
کارمندان، بازنشســتگان، عاملان بخش خدمات رسانی چه پیمانی و چه 

موقت و چه کارکنان فصلی می شود.
 وزیر دارایی ســوریه در خصوص این دســتور رئیس جمهور تأکید کرد: 
هــدف از افزایش حقوق ها حفظ قدرت خرید کارگران در کشــور اســت 
زیرا دغدغه همیشــگی دولت ارتقای ســطح زندگی شهروندان است. بر 
اســاس فرمان نخست بشار اســد، به حقوق و دســتمزدهای هر یک از 
کارکنان لشکری و کشــوری در وزارتخانه ها، ادارات، مؤسسات عمومی و 
 شرکت ها و نهادیی که حداقل 7۵ درصد سهام آن دولتی است، ۵0 درصد 

اضافه شود. 

واشنگتن؛ بغداد را درباره حملات آمریکا از قبل 
مطلع نکرده بودیم

ایسنا- وزارت خارجه آمریکا با شفاف سازی بیانیه  کاخ سفید اعلام کرد 
کــه ایالات متحده، دولت عراق را بابت حملاتی که اخیراً علیه اهدافی در 
عراق انجام داد از قبل مطلع نکرده بود. بر خلاف بیانیه قبلی کاخ سفید، 
ایالات متحده روز دوشــنبه گفت که قبــل از انجام حملات هوایی هفته 
گذشته در عراق، دولت بغداد را مطلع نکرده است. این در حالی است که 
جان کربی، ســخنگوی شــورای امنیت ملی کاخ سفید روز جمعه مدعی 
شــده بود: »ما قبل از وقوع حملات به دولت عراق اطلاع دادیم.« ودانت 
پاتل، ســخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در بیانیــه ای به خبرنگاران 
گفت: »با توجه به پاســخ روز جمعه، ما بلافاصلــه پس از وقوع حملات 
بــه دولت عراق اطلاع دادیم.« اما وی خاطرنشــان کرد که »دولت عراق 
مانند همه کشورهای منطقه به خوبی درک کرده که پس از کشته شدن 

سربازان آمریکایی پاسخی خواهد داشت«.
روز جمعه، ایــالات متحده در واکنش به حملــه ۲۸ ژانویه که منجر به 
کشته شدن سه سرباز آمریکایی در اردن، نزدیک مرز سوریه و عراق شد، 

حملاتی را در سوریه و عراق علیه اهداف حشد شعبی انجام داد.

رئیسجمهورعراق:

 حل بحران های منطقه با گفت و گو امکان پذیر است
ایرنا-رئیس جمهور عراق در دیدار با وزیر دفاع ترکیه 
که به بغداد پایتخت این کشور سفر کرده است، تأکید 

کرد که بحران های منطقه با گفت و گو حل می شود.
عبداللطیف رشــید، رئیس جمهور عــراق در دیدار با 
یاشــار گولر، وزیر دفاع ترکیه در بغداد تأکید کرد که 
حل بحران ها در منطقه با گفت و گو محقق می شــود 

نه نقض حاکمیت کشورها.
یاشــار گولر امروز در فرودگاه بین المللی بغداد مورد 

استقبال مسئولان نظامی عراق قرار گرفت.
بر اساس گزارش شــبکه کُردی زبان »رووداو«، وزیر 
دفاع ترکیه همچنین قرار اســت عصر ســه شنبه به 

اقلیم کردستان عراق سفر کند.
پیشــتر وزارت دفــاع ترکیه در بیانیــه ای اعلام کرده 
بود که وزیر دفاع این کشــور صبح روز سه شنبه برای 
گفت وگو با مقامات عراقی به بغداد سفر می کند و وزیر 
دفاع ترکیه را در این سفر »متین گوراک« رئیس ستاد 

کل ارتش ترکیه، همراهی می کند.

در این بیانیه به مدت زمانِ ســفر یا موضوعاتی که قرار 
اســت وزیر دفاع ترکیه در جریان سفر به بغداد درباره 
آنها با مقامات عراقی گفت و گو کند، اشــاره ای نشده 

است.
پیشــتر یاشــار گولر وزیر دفاع ترکیه در ۲۴ دســامبر 
۲0۲3 از مقر نیروهای ترکیه در مرز شــرقی این کشور 

با عراق دیدن کرده بود.
ارتش ترکیه از چند ســال قبل تاکنون به دفعات علیه 
پایگاههای حزب کارگران کردســتان عراق موســوم به 
»پ. ک. ک «، عملیــات نظامی انجــام داده و »گولر« 
تأکید کرده اســت که عملیــات نظامی علیه پایگاه های 
حزب کارگران کردستان عراق بدون توجه به اینکه چه 

کسی از آنها حمایت می کند، ادامه خواهد داشت.
»پ. ک. ک« کــه از ســوی ترکیه، آمریــکا و اتحادیه 
اروپا به عنوان یک گروه تروریســتی شناخته شده طی 
حدود چهار دهه گذشته به صورت مسلحانه علیه دولت 

مرکزی آنکارا می جنگد.
درگیری های مســلحانه ترکیه و »پ. ک. ک« تاکنون 

بیش از ۴0 هزار کشته برجای گذاشته است.
بغداد بارهــا حملات هوایی ترکیه در شــمال عراق را 
محکوم کرده و رئیس جمهور عراق پیشتر در مصاحبه  
با شــبکه ۶۹۴ این کشــور گفته بود که بغداد امیدوار 

است برای حل این مشکل با آنکارا به توافق برسد.

اخبار کوتاه جهان

ایسنا- رئیس جمهور پیشین آمریکا در گفت وگویی با 
مطرح کردن ادعاهایی علیه ایران، گفت که سیاست های 
دولت جــو بایدن در قبال ایران، آن را به قدرتی واقعی 

در منطقه تبدیل کرده است.
دونالــد ترامــپ، رئیس جمهور پیشــین آمریــکا، در 
گفت وگویی مدعی شد که سیاست های او تهدید ایران 
در منطقه را خنثی کرده بــود اما حالا، با وجود دولت 

بایدن، ایران به »قدرتی واقعی « تبدیل شده است.
ترامپ در گفت وگویی با شــبکه نیوزمکس که در وبگاه 
آن منتشــر شده اســت، گفت: سه ســال پیش به اما 
احترام گذاشته می شد. ما کارهایی کردیم که هیچ کسی 
فکر نمی کرد امکان پذیر باشــد. با وجود توافق ابراهیم 
در خاورمیانه صلح برقرار بود. چهار توافق)با کشورهای 
عربی( امضا کردیم و یکی دیگر هم می توانستیم داشته 
باشیم، فکر می کنم تقریباً با همه، حتی ایران، هر چقدر 

هم که دور از ذهن به نظر برسد.
ترامپ که مدت کوتاهی پس از ورود به کاخ ســفید، با 
ادعای ناقص بودن توافق هســته ای از آن خارج شــده 
و ضمــن بازگرداندن  تحریم های پیشــین، تحریم های 

تازه ای نیز تحت سیاست »کارزار فشار حداکثری« علیه 
ایران اعمال کرد با اشــاره به تأثیــر این اقدامات خود 
مدعی شــد: ایران ورشکســته بود. من اجازه نمی دادم 
کســی چیزی از آن ها بخرد. هیــچ پولی برای حزب ا... 
نداشــتند. هیچ پولی برای هیچ کســی نداشتند. باید 
برای کارهایشان پول می داشــتند. سپس بایدن آمد و 
از تحریم ها صرف نظر کرد، همه چیز را رها کرد و حالا 
آن ها)ایران( ۲00 میلیارد دلار پول نقد در اختیار دارند.
اشــاره ترامپ به ازســرگیری مذاکرات غیرمســتقیم 
دولت آمریــکا با ایران در مذاکرات ویــن برای احیای 
توافق هسته ای اســت که پس از پیروزی »جو بایدن« 
در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا، در دســتور کار 

سیاست خارجی دولت او قرار گرفت.
اگرچه، این مذاکرات با وجود پیشرفت هایی که داشت، 
پس از چند ماه، به دلیل مطرح شدن مسائل فرابرجامی 
از سوی شــرکای غربی توافق، از جمله مسائل داخلی 
ایران و ادعای حمایت نظامی ایران از روسیه در جنگ 
اوکراین، ادعایی که از ســوی مســکو و تهران رد شده 

است، متوقف شد.
مقامــات ایران تأکید کرده اند در صورتی که غرب اراده 
سیاسی لازم را نشــان دهد، آماده نهایی کردن توافقی 
برای لغو کلیه تحریم ها در وین اســت که در راســتای 

منافع ملی ایران باشد.
ترامــپ در ادامه گفت وگــو با نیوزمکس با اشــاره به 
آزادســازی پول های بلوکه شــده ایران در کره جنوبی 
به عنوان بخشــی از توافق تبــادل زندانیان میان ایران 
و آمریکا در چند ماه اخیر، گفت: منظورم حتی شــش 
میلیارد دلار پولی نیســت که آن ها)دولت بایدن( بابت 
پنج زندانی آمریکایــی پرداختند که واقعا غیرقابل باور 

اســت یا 10 میلیارد دلاری نیست که بابت برق عراق 
دادند. ما به آن هــا 10 میلیارد دلار دادیم و حالا آن ها 

بسیار ثروتمند هستند.
ترامــپ با ادعایی درباره روابط ایــران و عراق گفت که 
ایران و عــراق پیــش از حمله آمریکا به عــراق برای 
براندازی صدام حســین در پی حادثه تروریســتی 11 
ســپتامبر، با یکدیگر در جنگ بودنــد که میدان عمل 
ایــران در منطقه را محدوتر می کــرد اما حالا، ایران از 
عراق به عنوان یکی از نیروهای نیابتی ایران اســتفاده 
کنــد. او همچنین مدعی شــد: آن ها بســیار ثروتمند 

هستند چراکه عراق تابع ایران است.
رئیس جمهور پیشــین آمریکا با گفتن ایــن که ایران 
کنترل امور را در دســت داد، مدعی شــد: عراق 300 
میلیارد دلار دارد. بنابراین آن ها هم فوراً در دولت بایدن 
۲00 میلیارد دلار به دست آورده اند و 300 میلیارد نیز 
در عراق دارند. این واقعیت دارد. حالا این قدرت است.

ترامپ همچنین در بخشی از گفت وگو با شبکه فاکس 
نیوز بــه هماهنگی با رژیم صهیونیســتی درباره اقدام 
تروریســتی به شهادت رساندن ســردار شهید »قاسم 
ســلیمانی«، فرمانده پیشــین نیروهای قدس ســپاه 
پاســداران اشاره کرده و مدعی شــد: اسراییل قرار بود 
در ترور ژنرال ســلیمانی مشارکت کند، بی بی)بنیامین 
نتانیاهو( بخش بزرگــی از آن بود. ما باهم برنامه ریزی 
کردیم اما او دو روز پیش از عملیات کنار کشید و گفت 
نمی توانیم این کار را انجام دهیم. بنابراین، ما خودمان 

انجامش دادیم.
ترامپ پیشــتر نیز این اظهــارات را درباره هماهنگی با 
رژیم صهیونیستی برای انجام دادن این اقدام تروریستی 

تکرار کرده بود.

رئیسجمهورپیشینآمریکا:

ایران به قدرتی واقعی تبدیل شده است
ایالات متحده

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
فاضلنوبختباتســلیمیکبرگاستشهادیهکهدردفتر
اسنادرسمیشماره۳۳۷لامردتنظیمگردیدهاستمدعی
استکهتعدادیکجلدسندمالکیتمربوطبهششدانگ
یکبابخانهبهمساحت416.1۳مترمربعپلاک296۳/21
واقــعدرقطعهیکبخش25فارسشهرســتانلامرد-
روســتاینیرائیکهبهنامآقایفاضلنوبختثبتوسند
مالکیتبهشــمارهچاپی05۳14۷-ه-1400صادربهعلت
جابجاییاثاثیهمفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدور
سندالمثنینمودهاستمراتبطبقماده120اصلاحیآئین
نامهقانونثبتآگهیمیشــودکههرکسنسبتبهملک
مورداگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیت
نزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحل
مراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالکیتیا
خلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضی
نرسیدهویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشوداداره
ثبتسندمالکیتالمثنیراطبقمقرراتصادروبهمتقضی

تسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/11/18

46۲1/م الف -منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی فقدان سند مالکیت موضوع ماده 1۲۰ آئین نامه قانون ثبت 
بخش 1۲ فارس داراب 

آقایمهدیفرامرزیماداوانیباتسلیمدوبرگاستشهادیه
کهدردفتراســنادرسمیشماره۳91دارابتنظیمگردیده
مدعیاســتکهتعدادیکفقرهســندمالکیتمربوطبه
پلاک۳841/146واقعدرقطعــه4بخش12فارسداراب
کهذیلثبت1۷100صفحه18۳دفتر115املاکبهشــماره
چاپی0۳0201بنامایشانثبتوسندمالکیتصادرشدهبه
علتجابجاییمفقودگردیدهونامبردهتقاضایصدورسند
مالکیتالمثنینمودهاســتمراتبطبقماده120اصلاحی
آئیننامهقانونثبتآگهیمیشودوهرکسنسبتبهملک
مورد،آگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیت
نزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحل
مراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالکیتیا
خلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضی
نرســیدهویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشوداداره
ثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادروبهمتقاضی

تسلیمخواهدنمود.
تاریخانتشار:1402/11/18

گیرنده:ســتاداجراییفرمانحضرتامام)ره(دراستان
فارسجهتاطلاع

۲9۲/م الف-عبد المهدی باغبان 
رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک داراب

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــررایشــماره140260۳11198001۷11-1402/11/14هیات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایابراهیمهنرپیشهفرزند
قاسمبشمارهشناســنامه۷۳4صادرهازمرودشتدریکقطعه
زمینکشاورزیبهمســاحت56640/۷۷مترمربعپلاکازاصلی
165واقعدربخش5زرقانروستایدهکیالککهجهتآنپلاک
فرعی5منظورگردیدهاســتازمالکیتفرحهاشــمیازسند
مالکیتمشاعیبهشمارهچاپی۳6۷089الف/85دفتر29صفحه
1۳1ثبت12121کسرمیگرددکهبهموجبمبایعهنامهمعالواسطه
بهآقایابراهیمهنرپیشهمنتقلگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتی
کهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشته
باشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراض
خودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماه
ازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیم
نمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/11/18
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/12/0۳

۵6۵8/م الف 
حشمت مردانه-رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی فقدان سند مالکیت موضوع ماده 1۲۰ آئین نامه قانون ثبت 
بخش 1۲ فارس داراب

خانمکلثومفرشیدیباتسلیمدوبرگاستشهادیهکهدردفتر
اسنادرسمیشــماره۳۷4دارابتنظیمگردیدهمدعیاست
کهتعدادیکفقرهســندمالکیتکاداستریمربوطبهپلاک
۳00/1واقعدرقطعه1بخش12فارسداراببهشــمارهدفتر
چاپی شــماره به املاک 140120۳11010004۷45 الکترونیکی
0664۳6-ه-1400بنامایشانثبتوسندمالکیتصادرشده
بهعلتجابجاییمفقودگردیدهونامبردهتقاضایصدورسند
مالکیتالمثنینمودهاستمراتبطبقماده120اصلاحیآئین
نامهقانونثبتآگهیمیشــودوهرکسنسبتبهملکمورد
،آگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخود
میباشــدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهو
اعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتیاخلاصهمعامله
تســلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویادر
صورتاعتراضاصلســندارائهنشودادارهثبتالمثنیسند
مالکیتراطبقمقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدنمود.

تاریخانتشار:1402/11/18
گیرنده:ستاداجراییفرمانحضرتامام)ره(دراستانفارس

جهتاطلاع

۲89/م الف-عبدالمهدی باغبان 
رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک داراب

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140260۳110۳600۳4۷4هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه4تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمحمدحســیناسلامپناهفرزند
جلالبشمارهشناســنامه4۳1صادرهازلاردرششدانگاعیانی
یکبابخانهبهمساحت151/11مترمربعپلاک150فرعیاز980
اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک980اصلیواقعدربخشسهو
اجارهعرصهملکباحقاحداثاعیانازموقوفهمیرزاهادیعطار
شیرازیمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاین
ادارهتســلیموپسازاخذرســیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/11/18
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/12/02

۵۰17/م الف -شاپور زارع شیبانی 
رئیس ثبت اسناد و املاکناحیه4شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 

مورخــه 140260۳11001000۳2۳2 شــماره رای برابــر
16-10-1402-هیــاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتی
اراضیوســاختمانهایفاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتی
شهرستاندارابتصرفاتمالکانهوبلامعارضمتقاضیخانمفاطمه
سرفرازبشمارهشناسنامه154بهشمارهملی24910891۷۳صادره
ازدارابفرزندناصرخاندرموازی11سهممشاعاز20سهمسهام
ششدانگیکبابخانهبمساحت4۳۳مترمربعپلاک8فرعیاز
529-اصلیمفروزومجزاشدهازپلاک529-اصلیواقعدرقطعه
یکبخش12فارسدارابمالکیناولیهسهاممشاعیوسهمالارث
خودمتقاضیازمرحومناصرســرفرازمالکرسمیمحرزگردید.
حقوقارتفاقیندارد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
صدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاداره
ثبتدارابتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402-11-18
تاریخانتشارنوبتدوم:1402-12-0۳

۲91/م الف-عبدالمهدی باغبان 
رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک داراب

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره1402/10/25-140260۳11198001625
هیاتموضــوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزه
ثبتملکزرقانتصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقای
ابراهیمحسنزادهفرزندمحمدحسنبشمارهشناسنامه100
صادرهازشیرازدریکبابساختمان)کارگاه(بهمساحت
8۳1مترمربعپلاکفرعی205ازاصلی1241واقعدربخش
سهزرقانکهجهتآنپلاکفرعی۷226منظورگردیدواز
سهامآقایاکبرمنتخبکسرمیگردد.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهی
بهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپس
ازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض،
دادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهی
استدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/11/02
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/11/18

۵۲۲7/م الف
حشمت مردانه -رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان 

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اصلاحــی رای و رایشــماره140260۳11198001612 برابــر 
140260۳1119800161۳-1402/10/24هیــاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقدســند
رســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمحمدحسینمحمدیفرزندامیر
حمزهبشمارهشناسنامه1۳0صادرهازشیرازدریکبابمغازهبه
مساحت19مترمربعپلاکازاصلی1۳28واقعدربخشسهزرقان
خریداریازمالکرســمیازاسنادشماره1۳69/05/09-150۷۷
و۳140۷-1۳۷8/04/1۳دفتر86زرقانازسهاممشاعیمتقاضی
کسرمیگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله
15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسند
مالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیم
وپسازاخذ،رســیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکــوروعدموصولاعتراضطبقمقررات

سندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/11/02
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/11/18

۵۲۲۲/م الف
حشمت مردانه -رئیس ثبت اسناد و املاک  زرقان



آگهی ثبتی و دادگستری

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چون آگهی و عملیات تحدیدی ششــدانگ یک قطعه زمین 
زراعی به مساحت 33094/90 متر مربع پلاک 2796/37 واقع 
در قطعه یک بخش 2۵ فارس شهرستان لامرد - محله گودبر 
که ملکی آقای محمد پیرایه فرزند محمود برحســب تقاضای 
مالک که درخواست انتشــار آگهی تحدید حدود اختصاصی 
نموده وقت تحدید حدود شنبه 1402/12/12 تعیین و عملیات 
تحدید از ســاعت ۸ صبح در محل شــروع و به عمل خواهد 
آمد . به وســیله این آگهی از متقاضی مزبور و کلیه صاحبان 
املاک مجاور بر طبق مــاده 14 قانون ثبت دعوت میگردد که 
در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رسانند و اخواهی 
مجاورین نســبت به حدود و حقوق ارتفاقی به استناد ماده 20 
قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید تا ســی روز 
پذیرفته خواهد شد که بایستی کتبا به اداره ثبت محل تسلیم 
و رســید عرض حال دریافت نمائید ضمنــا معترض از تاریخ 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت یک ماه فرصت خواهد داشت که 
دادخواســت خود را به دادگاه صالحه تقدیم و گواهی تقدیم 
دادخواست را اخذ و به اداره ثبت ارائه نماید در غیر اینصورت 

سند مالکیت برابر مقررات صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار: 1402/11/1۸

م الف ۴۶۲۵ - منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

5اقتصاد سال سی ام  شماره 621۵ چهارشنبه 1402/11/1۸                                        

نوآوری  توســعه  و  فنــاوری  معاون  ایرنا-   
شرکت سپرده گذاری مرکزی گفت: اگر وراث 
تا ۱۰ اسفندماه امســال به یکی از بانک های 
منتخب و شــرکت های کارگزاری مراجعه و 
مدارک خود را در سامانه میراث تکمیل کنند، 
ســود سهام عدالت امسال و سال های گذشته 

به حساب آنها واریز خواهد شد.
محمود حسنلو به آخرین اقدامات انجام شده 
بــرای تعیین تکلیف ســهام عدالت متوفیان 
اشــاره کــرد و گفــت: فرآیند تقســیم ارث 
متوفیان ســهام عدالت بیــن وراث از طریق 
ســامانه »میراث« در شــرکت سپرده گذاری 

مرکزی انجام خواهد شد.
وی اظهار داشــت: انتقال ســهام توسط یکی 
از وراث یــا نماینده آنها که در ســجام احراز 
هویت شده، از طریق مراجعه به یکی از شعب 
سراسر کارگزاری های بورسی یا یکی از شعب 
بانک های ملی، تجارت، پارسیان و ملت انجام 

می شود.
حسنلو خاطرنشان کرد: تمامی فرآیند اجرای 
ایــن اقدام، رایگان بوده و لازم نیســت وراث 

هیچ گونه مبلغی را پرداخت کنند.
معــاون فناوری و توســعه نوآوری شــرکت 

ســپرده گذاری مرکزی تأکید کرد: همچنین 
هــر یک از وراث می توانند به صورت جداگانه 
و با مراجعه به درگاه ذینفعان بازار سرمایه به 
آدرس ddn.csdiran.ir نسبت به پرونده خود 

آگاهی پیدا کنند.

وی اعلام کرد: به محض تشــکیل پرونده در 
یکی از شــعب، وضعیت پرونــده همه وراث 
 در ســایت ddn.csdiran.ir قابل مشــاهده 

خواهد بود.
حسنلو با بیان این که توصیه ما به وراث این 
اســت که تشکیل پرونده و اقدام برای تقسیم 
ارث را به روزهای پایانی سال موکول نکنند، 
گفت: در پایان سال فرآیند توزیع سود سهام 
عدالت را خواهیم داشــت، اگر فرآیند تقسیم 
ســود ســهام عدالت متوفیان حداکثر تا ۱۰ 
اســفند ماه به پایان برســد، سود سود سهام 
عدالت امســال و سال های گذشته به حساب 

آنها پرداخت خواهد شد.
بر اســاس این گزارش، با راه اندازی ســامانه 
»میراث« در ۱۵ آبان ماه سال جاری از سوی 
شــرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار 
و تســویه وجوه که با حضور مجید عشــقی، 
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در حاشیه 

نمایشگاه کیش اینوکس رونمایی شد، انتقال 
سهام عدالت متوفیان به وراث تسهیل شد.

یکی از وراث که حتما باید سجامی شده باشد 
در ابتدا باید به درگاه یکپارچه ذی نفعان بازار 
سرمایه به آدرس ddn.csdiran.ir وارد شوند 
و در گام بعدی با ورود به بخش امور ســهام 
عدالت متوفی و با وارد کردن کدملی و تاریخ 
تولد متوفی در بخش اســتعلام نوبت تشکیل 
پرونده نســبت به زمان فرارســیدن تشکیل 
پرونــده و نــوع دارایی متوفــی آگاهی لازم 
را کســب کرده، پــس از آن در صورت تأیید 
زمان تشــکیل پرونده می توانند به هر یک از 
دفاتــر کارگزاری و بانک های منتخب مراجعه 
کننــد و در پایان نیز پس از تشــکیل پرونده 
 در یکــی از دفاتر، امکان پیگیــری پرونده ا

ز طریــق بخش »اســتعلام وضعیت پرونده« 
در درگاه یکپارچــه بــرای تمامی وراث، قابل 

مشاهده خواهد بود.

 ایرنا- بهمن ماه یکی از ماه هایی اســت که انتظار رشــد 
بارش هــا در آن وجــود دارد؛ امــا یازدهمین ماه ســال 
در حالــی به نیمه رســید که با وجــود بارش های اخیر 
 امــا همچنان وضعیــت بارندگی ها در کشــور نامطلوب 

ارزیابی می شود.
کاهــش بارش ها در حالــی رخ داد که بــه گفته فیروز 
قاســم زاده، ســخنگوی صنعت آب، ایران وارد چهارمین 

سال خشک شده است.
بــا این حال تداوم خشکســالی و پدیــده الگوی نامنظم 
بارش، وضعیت منابع آب کشور را در شرایط بسیار سخت 

قرار داده است.
اکنون و بر اساس گزارش تازه مرکز اطلاعات و داده های 
آب کشــور وضعیــت ورودی آب بــه ســدها ناشــی از 
کم بارشی ها نامطلوب بوده و با کاهش روبه رو شده است.

بر اساس این گزارش و از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای 
مهــر ۱۴۰۲( میزان آب ورودی به ســدها به رقم هفت 
میلیارد و ۳۵۰ میلیون مترمکعب رســیده که این میزان 
در هم سنجی با مدت مشــابه در سال گذشته که هشت 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون مترمکعب بود، ۱۶ درصد کاهش 

را نشان می دهد.
بــه  آب  ورودی  درصــدی   ۱۶ کاهــش  وجــود   بــا 
 ســدها میــزان خــروج آب بــرای مصــارف مختلــف 
 همچنــان ۲۴ درصد نســبت به ســال گذشــته رشــد

یافته است.
کاهش ۲ درصدی آب موجود در سدهای کشور

بر اساس این گزارش از ابتدای سال آبی جاری ۸ میلیارد 
و ۴۳۰ میلیــون مترمکعــب آب از ســدها برای مصارف 

مختلف خارج شده است.
این میزان خروج آب در حالی اســت که سال گذشته در 
همین بازه زمانی ۶ میلیارد و ۷۸۰ میلیون مترمکعب آب 

برای مصارف گوناگون استفاده شده بوده است.
حجم آب موجود در ســدهای کشــور هم از ابتدای سال 
آبــی جاری تا چهاردهم بهمن ماه بــه عدد ۲۱ میلیارد و 
۳۰ میلیون مترمکعب رســید. این میزان در هم سنجی با 
مدت مشابه در سال گذشته که ۲۱ میلیارد و ۳۰ میلیون 
مترمکعب آب در ســدها موجود بوده کاهش ۲درصدی 
را نشــان می دهد. اکنون ۵۸ درصد حجم سدهای کشور 

خالی مانده است.

ایرنا- علی استاد هاشمی، رئیس کل بیمه مرکزی در نشست خبری 
به مناســبت دهه فجر درباره اجرایی شدن کروکی آنلاین، توضیح 
داد: در ایــن زمینه جریان داده ای بین پلیس راهور و بیمه مرکزی 
برقرار شــده اســت و در ادامه مقرر شد پیامک بین مقصر و آسیب 

دیده ارسال شود.
وی افزود: مقرر شد کارگروهی بین بیمه و راهور تشکیل و اختلالات 
سراسر کشور بررسی شــود و طبق آخرین داده ها مدت دو ساعت 
تا رسیدن اطلاعات به بیمه مرکزی زمان صرف می شود و بعد وارد 
فرایند ارزیابی خســارت و پرداخت می شود برخی شرکت های بیمه 

به دنبال پرداخت آنلاین هستند.
بدهــکاران صنعــت  انتشــار  دربــاره  مرکــزی  بیمــه   رئیــس 
بیمه، گفت: ســال آینده بر نحوه خرید بیمه نامــه بدهکاران بیمه 
 تمرکز خواهیم داشــت و ســخت گیری ها بیشــتر خواهد شــد و 
درصدد هستیم با ورود وجوه نقد و بدهکاری به تقویت بنیه شرکت 

کمک می کند.
استاد هاشــمی درباره ورود فناوری به صنعت بیمه، گفت: امروز به 
دنبال ورود فناوری اطلاعات هســتیم و البته صنعت بیمه مقداری 
در این زمینه کند عمل کرده اســت و مــا تلاش می کنیم در بیمه 
مرکزی شتاب دهندگی شرکت های بیمه را در عرصه نوآوری شتاب 

دهیــم و از فرایند ورود فناوری های جدید اســتقبال می کنیم و از 
برداشتن هر گام مؤثری در این زمینه حمایت می کنیم؛ اما الزامات 

و قوانین باید رعایت شود.
شرکت بیمه ورشکسته نداریم

رئیــس کل بیمــه مرکــزی دربــاره اعــلام ورشکســتگی برخی 
شرکت های بیمه، گفت: برخی شــرکت های بیمه اطلاعات ناقصی 
را ارائه می کنند و این درســت نیســت، البته مــلاک بیمه مرکزی 
 تنهــا مــلاک افزایش پرتفوی را مــلاک قرار نمی دهد و بایســتی
 تمــام موارد در نظر گرفته شــود؛ الان در حال حاضر هیچ کدام از 
شرکت ها از شــاخص های اعلامی افول نداشته و شرکتی که نتواند 
توانگــری خود را مراعات کند رصد و رســیدگی می شــود و هیچ 

شرکت ها مشکل ورشکستگی ندارند.
وی در پاسخ به ســؤال عدم شفافیت موجب برکناری رئیس سابق 
بیمه مرکــزی گفت: اینکه رئیس کل بیمــه مرکزی به دلیل عدم 

شفافیت برکنار شده درست نیست.
رئیس کل بیمه مرکزی اظهار داشت: کارگزاری آنلاین قطعاً نواقص 
زیادی دارد، اما نمی تــوان آنها را حذف کرد و صنعت بیمه باید در 
موارد کســب و کار در این زمینه ورود کند و اینکه شرکت ها با این 
کارگزاری ها قراردادهای بلندمدت منعقد می کند درســت نیست و 
باید برخورد انجام شــود و باید قوانین بیمه گری اجرا شود و در این 

زمینه کوتاه نخواهیم آمد.
رئیــس کل بیمــه مرکزی در خصوص آتش ســوزی بیمارســتان 
آتش ســوزی  مــورد  در  گفــت:  بیمــه  پرداخــت  و  گانــدی 
بیمارســتان گانــدی و موارد دیگــر موضوع این اســت که هنگام 
نرخ گــذاری بــرای ســاختمان در مــواردی ســطح بالا اســت و 
 بایــد کارشــناس نرخ گــذاری کند؛ ابتــدا باید بررســی کنیم که 
در بیمارســتان گانــدی این اقدام انجام شــده یا خیر؟ شــرکت 
 بیمه باید کارشناســی ریسک درســتی در بیمه نامه داشته باشد و 
چنانچه این اقدام درســت باشد بیمه گذار مکان های پرریسک نباید 

ورود کند.

معاون شرکت سپرده گذاری مرکزی:

سود سهام عدالت متوفیان اسفند ماه واریز می شود

انرژی

بیمه

نسخه کاغذی اوایل اسفند در بخش دارو حذف می شود
باشــگاه خبرنگاران- علی استادهاشــمی، رئیس کل بیمه مرکزی در نشست 
خبری گفت: موضوع نسخه الکترونیکی بالغ بر دو سال است که کلید خورده است 
و چند نهاد دولتی و خصوصی باید در این زمینه همکاری کنند که مراکز درمانی، 
وزارت بهداشت به عنوان متولی، بیمه گران پایه و بیمه گران تکمیلی از جمله این 
بخش ها هســتند.بنا بود وزارت بهداشت ســامانه ای را ایجاد کند تا اطلاعات در 
تبادل باشــد و اقدامات لازم شکل گیرد. باید یک سامانه را وزارت بهداشت آماده 
می کرد که ما به عنوان بیمه مرکزی در انتهای این مســیر )روند حذف نســخه 
کاغذی( هســتیم؛ بر این اساس به عنوان متولی مطرح کردیم اطلاعات لازم را به 

ما ارائه  دهند تا ما به بخش ها ارسال کنیم.
وی افزود: در نهایت پس از طی شــدن مراحل، داده ها از ســمت وزارت بهداشت 
به بیمه مرکزی رســید، اما کامل نبود. اکنون در آخرین مرحله این اقدام هستیم. 
ما راه را کوتاه کردیم و در حال تســت آن هســتیم و در نهایت تا اوایل اسفند به 
شرکت ها اعلام می کنیم که دیگر نیازی به نسخه کاغذی در خصوص دارو نیست 

و در این بخش نسخه حذف می شود.
وی در خصوص فهرســت بدهکاران بیمه هم گفت: ما باید از رسوب مطالبات در 
صنعت بیمــه جلوگیری کنیم. بر این اســاس در گام اول باید مطالبات را اعلام 

می کردیم؛ گام بعدی ما ورود به نحوه خرید بیمه نامه بدهکاران است.
او در خصوص در خصوص  بحث بیمه نامتعارف و متعارف پاسخ داد: بیمه مرکزی 
نظر خود را داده و موضوع به کمیسیون اقتصادی مجلس و صحن هم رفته اما در 
اولویت قرار نگرفته اســت. ما نظرات خود را داده ایم و باید این موضوع در مجلس 

به شکل قانون تصویب شود.

مصرف ۷۴ درصد از گاز کشور در بخش خانگی و تجاری
باشــگاه خبرنگاران- سعید عقلی، مدیر دیســپچینگ شرکت ملی گاز کشور 
گفت: مصرف گاز در روز دوشنبه به عدد ۶۳۲ میلیون متر مکعب رسید به طوری 
که از کل تولید گاز کشــور فقط ۷۴ درصد در بخش خانگی و تجاری مصرف می 
شود. او ادامه داد: در بخش های خانگی ۴۴۰ میلیون متر مکعب، صنایع غیر عمده 
۷۶ میلیون متر مکعب، کشــاورزی ۳۴ میلیون متر مکعب، حمل ونقل ۴ میلیون 
متر مکعب و در بخش تجاری و عمومی کشور ۵۸ میلیون متر مکعب، گاز مصرف 
شده اســت.عقلی افزود: در حال حاضر مصرف گاز در استان سمنان و آذربایجان 
شــرقی به شــدت افزایش یافته که توصیه می کنیم برای حفظ پایداری شبکه از 

مصرف بیهوده خودداری شود.
مدیر دیســپچینگ شرکت ملی گاز کشــور گفت: با توجه به برودت هوای سرد 
در کشــور در چند روز اخیر خوشبختانه شــاهد بارندگی بوده ایم ولی پیش بینی 
می شــود که هوا رو به گرم شدن باشد و مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری به 

زیر ۶۰۰ میلیون متر مکعب برسد.

معاون وزیر راه:
 حمل ونقل هوایی در خدمات رسانی به مردم ضعف دارد

تسنیم- ســیدکمال  هادیانفر، معاون حمل ونقل وزیــر راه و شهرسازی در آیین 
بهره برداری از ۸ پروژه فرودگاه مهرآباد با ابراز رضایت از اقدامات انجام شــده در 
حوزه حمل ونقل با وجــود تحریم ها، اظهار کرد: در حمل ونقل به خصوص بخش 

هوایی سرمایه اجتماعی بسیار مهم است. 
وی ادامــه داد: باید شــرایط به گونه ای باشــد تا بتوانیم به این ســرمایه توجه 
کنیم. بایســتی بتوانیم حوزه خدمات را در بخش های مختلف توســعه دهیم از 
زمــان خرید فروش بلیــت تا خدمات فرودگاهی و... . وی تأکید کرد: کســی که 
 می خواهد از حمل ونقل اســتفاده کند باید بداند چقــدر هزینه مادی و معنوی 
پرداخــت کنند. خیلی از کشــورها این را انجام می دهنــد که ما در این بخش ها 

ضعف داریم.
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی گفت: امیدواریم بتوانیم بازوی کمکی در 
بخش های مختلف باشــیم و از اعتماد وزیر به بنده بتوانیم نهایت اســتفاده را در 

جهت ارتقای خدمات رسانی  حمل ونقل داشته باشم.
رضا نخجوانی، مدیرعامل شــرکت فرودگاه ها و ناوبــری هوایی ایران نیز در آیین 
افتتــاح ۸ پروژه فرودگاه مهرآباد، اظهار کرد: امــروز ۸ پروژه در فرودگاه مهرآباد 
افتتاح می شــود که ســه پروژه آن یعنی نرم افزار آموزش کنترلرها و دو نرم افزار 
مرتبط با سامانه های فضای کشور توسط متخصصان فرودگاهی کشورمان تهیه و 
به مرحله اجرا رســیده است. ابراهیم مرادی، مدیرکل فرودگاه مهرآباد نیز در این 
مراســم با اشــاره به اینکه یکی از پروژه هایی که امروز افتتاح می شود سیمولاتور 
)شبیه ساز( سه بعدی فرودگاه است، گفت: این اقدام دستور سال 9۰ رئیس وقت 
ســازمان هواپیمایی بود که در آن زمان اعلام شــد ســیمولاتور فرودگاه مهرآباد 
اســتانداردهای بین المللی را ندارد. وی با بیان اینکه صفر تا ۱۰۰ این کار توسط 
متخصصان ایرانی عملیاتی شده که ۵ میلیون دلار صرفه جویی ارزی داشته است، 
افزود: قیمت نرم افزار از یک شــرکت هندی مستقر در امارات حدود ۱۱ میلیون 
دلار بود که ما توانســتیم با حدود ۲۰ میلیارد تومان سیمیلاتور فرودگاه مهرآباد 

را طراحی کنیم.

بیمه

نسبت به سال گذشته رخ داد؛

کاهش ۱۶ درصدی ورود آب به سدهای کشور
 ۵۸ درصد حجم سدها خالی است

رئیس کل بیمه مرکزی:

کروکی آنلاین تا پایان سال به صورت کامل اجرایی می شود

ورود ۲/۷ میلیارد  دلار سرمایه خارجی
 از روسیه به ایران

وزیر راه: 

۱۰۰ درصد موافق حضور ایرلاین های 
خارجی در پروازهای داخلی هستم

وزیر ارتباطات خبر داد:

برخورداری ۶ میلیون خانوار از فناوری فیبرنوری تاکنون
 افزایش ۷۰ برابری سرعت اینترنت

تسنیم- علی فکری، معاون وزیر اقتصاد با اشاره به رونمایی 
از اطلس سرمایه گذاری در وزارت اقتصاد گفت: این رویکرد 
هزینه ســرمایه گذاران داخلی و خارجــی را از طریق مکان 
یابی مناسب محل سرمایه گذاری کاهش می دهد. شناسایی 
این عوامل مکانی به ســرمایه گذار کمک می کند تا بهترین 

انتخاب را داشته باشد.
معاون وزیر اقتصاد گفت: با توجه به حساسیت های مرتبط با 
داده های ســرمایه گذاری  این ابزار از روز گذشته صرفاً برای 

سرمایه گذاران قابلیت استفاده پیدا کرده است.
وی با اشاره به اینکه عمده سرمایه گذاری مستقیم به ترتیب 
از سوی روســیه، امارات، چین، ترکیه. عراق، هند، عمان و 
ســایر کشورها صورت گرفته اســت، گفت: از ابتدای دولت 
ســیزدهم  تا پایان دی ماه حدود ۱۰میلیارد و ۶۰۰ میلیون 
دلار ســرمایه وارد کشور شــده که حدود ۲.۷میلیارد دلار 

سرمایه از سوی روسیه وارد ایران شده است.
فکری با اشاره به اینکه، میزان جلب سرمایه خارجی معتبر 
نســبت به دوره قبل افزایش قابل توجهی داشــته اســت، 
گفت: در گذشــته ابراز تمایل ورود ســرمایه انجام  میشــد 
اما بعضاً ســرمایه واقعی وارد کشور نمی شــد، اعداد اعلام 
شده در خصوص ورود ســرمایه در دولت سیزدهم مرتبط با 
کشورهایی است که بخشی از ســرمایه را به صورت واقعی 

وارد کشور کرده اند.
پروژه های مهم عمرانی بانک توسعه اسلامی در ایران مجدداً 

عملیاتی شد
معاون وزیر اقتصاد با اشــاره به موضــوع ارتباط با نهادهای 
بین المللی در دولت سیزدهم گفت: تا قبل از دولت سیزدهم 

ارتباط کشــور با نهادهای مالی بــه دلیل تحریم ها یا بدهی 
سنوات گذشته قطع شده بود، به دنبال دستور ریاست جمهور 
موضوع ارتبــاط با این نهادها در دســتورکار قرار گرفت بر 
این اساس در گام اول تسویه بدهی ها به نهادهایی از جمله 

بانک توسعه اسلامی عملیاتی شد.
فکری گفت: در ســنوات اخیر روابط با کشــورهای حاشیه 
خلیج فارس به عنوان سهامداران اصلی بانک توسعه اسلامی 
متفاوت شده است، از همین مجرا و با همراهی کشور عراق 

بخش مهمی از پرداخت بدهی ها به این بانک انجام شد.
اصل بدهی معوق ۳۰۰میلیون  دلار بود که امروز این بدهی 
معوق تسویه شد، بر این اســاس کلیه پروژه های نیمه کاره 
این بانــک از جمله طرح های آب و فاضــلاب، آبخیزداری، 

بیمارستان سازی و.... مجدداً عملیاتی شدند.
نقش فعال ایران در تخصیــص وام های صندوق اوپک به 

کشورهای همسو
معاون وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه بر اســاس اساسنامه، 
صندوق اوپک بــه اعضای خود وام یا تســهیلات پرداخت 
نمی کنــد، گفت: در دوره اخیر ایــران نقش فعالی در حوزه 
تخصیص وام به سایر کشورها را در پیش گرفته است تا این 
وام ها به ســمت کشورهای همسو ارائه شود، این موضوع در 
گذشــته سابقه نداشته است، این رویکرد در راستای راهبرد 
کلان دولت مبتنی بر همکاری با کشــورهای همسو است.

فکری با اشــاره بــه تأمین مالی خارجی بــه عنوان یکی از 
ماموریت های ســازمان ســرمایه گذاری خارجــی گفت: در 
این  حوزه مذاکراتی با روســیه شــروع شــده است، از سوی 
دیگر تشکیل کمیته سرمایه گذاری مشترک آغاز شده است. 

فارس- مهــرداد بذرپــاش، وزیــر راه و 
افتتاح  مراســم  شهرســازی در حاشــیه 
پروژه های مهرآبــاد درباره بلیت پروازهای 
داخلی اظهار داشــت: برخی شرکت ها در 
دیوان عدالت حاضر شــده بودند برای نرخ 
بلیت مصوبه ای داشتند بعد از مدتی مصوبه 

موقوف  الاجرا شد.
وی ادامه داد: شــرکت های هواپیمایی باید 
حتمــاً قوانیــن را رعایت کنند، ســوخت 
 ارزان در اختیــار آنها اســت. فرودگاه های

  کشــور هــم بــا ایرلاین هــا همــکاری 
 می کننــد و در موضــوع بدهــی بــا آنها 

راه می آیند.
وزیر راه و شهرســازی اضافه کرد: ســوداگری بلیت در صنعت هوایی باید جمع شود و به حداقل برسد، 

این صرف توسعه ناوگان و اصلاح حقوق و دستمزد نمی شود.
بذرپاش گفت: ســکوهای مجازی هم مقرر شده است در موضوع نرخ بلیت موارد را اصلاح کنند.ان شاا... 

تا شب عید سامان دهی می شود.
وی ادامه داد: با شــرکت های هواپیمایی جلساتی برگزار می شود، ما راضی نیستیم شرکت ها از عملیات 

انتقال مسافر زیان کنند و زیان هم نمی کنند.
بذرپاش افزود: در حوزه روش عرضه بلیت و خدمات فرودگاهی و مجوزها پروازی اصلاحات اساســی در 

حال انجام است، رویه های ما در تعامل در صنعت باید اصلاح شود.
وی در موضوع انجام برخی پروازهای داخلی توسط شرکت های هواپیمایی خارجی گفت: ۱۰۰ درصد با 

انجام برخی پروازهای داخلی توسط شرکت های هواپیمایی خارجی موافق هستم.
سرمایه گذاری خارجی در بنادر

وی گفت: تعداد قابل توجهی پروژه بندری داریم که تا قبل از سال جدید با حضور رئیس جمهور افتتاح 
می شود، اغلب بنادر ما سرمایه گذاری خارجی دارند، چینی ها هم برای بنادر شمال و جنوب کشور آماده 

سرمایه گذاری هستند.
بذرپاش تصریح کرد: شــهر ســاحلی جدید خلیج فارس و مکران مرکزی عملیات اجرایی آن آغاز شد، 
بانک مسکن همکاری می کند، در برخی شهرهای جدید چینی ها برای سرمایه گذاری استقبال می کند.

باشگاه خبرنگاران- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات به 
افزایش سرعت اینترنت افزون بر 9۰۰ مگابیت در ثانیه از 
طریق اجرای طرح ملی فیبر نوری به منازل و کسب وکارها 
اشــاره و اعلام کرد: تاکنون قریب به شش میلیون خانوار 

کشورمان تحت پوشش این فناوری قرار گرفته اند.
عیســی زارع پور، وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات در 
جریان ســفر به یزد و افتتاح طــرح ملی فیبرنوری منازل 
و کسب وکارهای شــهر میبد، طرح ملی فیبر نوری منازل 
و کسب وکارها را مهم ترین طرح ارتباطاتی کشور خواند و 
گفت: این طرح هم کیفیت و هم ســرعت اینترنت مردم را 
چنــد ۱۰ برابر خواهد کرد و به عنوان یکی از زیرســاخت 

توســعه کشور، اســتان ها و شــهرها در حال حاضر و در 
دهه های آینده محسوب می شود.

وی با بیان این که در حال حاضر قریب به شــش میلیون 
خانوار در کشــورمان تحت پوشــش فنــاوری فیبر نوری 
هســتند، گفت: این خانوارهــا و مردم عزیز شــهر میبد 
که اکنون بــه این فناوری دسترســی دارنــد، می توانند 
بــه اپراتورهای مربوط بــرای بهره منــدی از این ظرفیت 
درخواســت ارائه کنند و اپراتور نیز متعهد اســت در بازه 
زمانــی کمتر از یک ماهه این ســرویس جدیــد را برای 

متقاضیان فراهم کنند.
زارع پــور بــا بیان این کــه متقاضیان بــرای دریافت این 

ســرویس تنها هزینه مــودم را پرداخــت خواهند کرد و 
ســایر هزینه ها توســط دولت و اپراتور تأمین شده است، 
خاطرنشــان کرد: کاربران در قالب این سرویس به سرعت 
بیش از 9۰۰ مگابیت بر ثانیه یعنی حدود ۷۰ برابر سرعت 

فعلی دسترسی خواهند داشت.
وزیر ارتباطات این فناوری را هدیه دولت سیزدهم در دهه 
فجر به مردم عزیز اســتان یزد و شهر میبد خواند و گفت: 
خوشبختانه درحال حاضر فیبر نوری منازل و کسب وکارها 
در شهرهای میبد، حمیدیا و بافق به طور کامل راه اندازی 
شده و در شهر یزد نیز ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته 
و در مجموع بین ۶۰ تا ۷۰ درصد استان تحت پوشش قرار 

دارند که امیدواریم ظرف ســه ماه آینده حداکثر استان از 
این خدمات برخوردار شوند.

گفتنی اســت؛ وزیر ارتباطات عملیــات اجرای فیبر نوری 
منازل و کســب وکارها در شهرســتان اردکان به طول ۷۰ 
کیلومتر که قرار اســت تا ســه ماهه اول سال آینده آماده 

بهره برداری شود را کلنگ زنی کرد.

انرژی

حمل ونقل هوایی

حمل ونقل هوایی

اقتصاد کلان

ارتباطات

اصلاحیه آگهی فراخوان عمومی مزایده آگهی شرکت 
عمران صدرا

بــه اطلاع می رســاند آگهی فراخــوان مزایده به شــماره 
2002001041000012 شرکت عمران صدرا  با شرح مزایده پنج 
قطعه با مالکیت ملکی و سه قطعه با مالکیت وقفی که در تاریخ 
1402/11/17 در روزنامه ســبحان به چاپ رسیده است تاریخ 

مهلت ارایه پیشنهادات به 1402/12/7 تغییر پیدا می کند.
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 مجموعه تلویزیونی »خانه  روشنا« با همکاری سازمان اوقاف و امور 
خیریه و گروه معارف شــبکه  ۲ ســیما در لوکیشنی در تهران کلید 

خورد.
هادی خدادی، تهیه کننده مجموعه تلویزیونی »خانه  روشــنا« است 
و مهــدی زنگنه، کارگردانــی و ارغوان قاســم نژاد و مهدی زنگنه، 
نویسندگی این مجموعه ده قسمتی را بر عهده دارند. حامد عبدالهی 

نیز به عنوان مشاور پروژه این مجموعه تلویزیونی است.
بازیگران این فیلم عبارتند از: شهین تسلیمی، ساناز سماواتی، افشین 
ســنگ چاپ، کیمیا خلج، معصومه محمدپور، فرج ا... گل ســفیدی، 

محمدرضا رهبری، حسنا قبادی، شیدا باطنی و علی بهادری.
ا»خانه  روشــنا« داستانی پیرامون ســنت حسنه وقف دارد و در ۱۰ 

قسمت برای پخش در سال ۱۴۰۳ آماده می شود.

بخشی از داستان این مجموعه تلویزیونی بدین شرح است: 
غزاله و لاله، از آنجا که خودشان طعم یتیمی را چشیده اند، همواره آرزو 
داشــته اند مرکزی برای نگهداری از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست 
تأسیس کنند. چند ســال قبل، خانم شکوهی خانه  بزرگ و قدیمی اش 
را در اختیار آن دو قرار داده و به این ترتیب »خانه ی روشــنا« تأسیس 

شده است.
غزاله بلاگر هم هســت و با موضوع خانه  روشــنا و کودکان ساکن این 
خانه، و نیز سایر فعالیت های خیریه، ویدئوهایی در فضای مجازی منتشر 
می کند. اما از آنجا که خانم شکوهی وقف نامه ای از خود به جا نگذاشته، 
ورثه اش پرونده ای برای بازپس گیری خانه  روشــنا تشــکیل می دهند. 
غزاله و لیلا، حین پیگیری این پرونده، با مســئله  وقف و انواع آن آشنا 

می شوند...

حمله سپاهان به رتبه جهانی پرسپولیس و استقلال
به گزارش باشگاه خبرنگاران، پرسپولیس بار دیگر در رنکینگ فوتبال دیتا بیس افت 
داشــته است. در حالی که الهلال با اختلاف نسبت به سایر تیم های مدعی از نگاه 
این وبســایت، بهترین تیم آسیاست، تیم های النصر و کاوازاکی فرونتاله توانستند 

جایگاه پرسپولیس را بگیرند تا این تیم به رتبه چهارم سقوط کند.
با این حال نتایج درخشــان استقلال باعث شــده تا این تیم به رتبه پرسپولیس 
نزدیک شــود و حــالا تنها ۱۳ امتیاز با سرخ پوشــان پایتخت فاصلــه دارد و در 
 صورت حفظ صدرنشــینی شاید در به روزرسانی بعدی این وبسایت از پرسپولیس

 بالاتر برود.
پرسپولیس از زمان اولین قهرمانی خود با برانکو ایوانکوویچ بهترین تیم آسیاست 
و حالا اســتقلال تلاش می کند تا با قهرمانی در این فصل لیگ برتر از نظر فوتبال 

دیتا بیس بهترین تیم ایران شود.
سپاهان دیگر تیم ایرانی با عملکرد خوب یک سال گذشته، به جایگاه هفتم آسیا 

رسیده و حالا فاصله چندانی تا تیم اولسان هیوندای، قهرمان لیگ کره، ندارد.
باتوجه به اینکه ســپاهان همچنان در لیگ قهرمانان آسیا حضور دارد، شاگردان 
مورایس در صورت پیروزی در این رقابت ها شانس خوبی برای عبور از پرسپولیس 

و استقلال خواهند داشت.

قفل فیفا روی پنجره سرخابی ها
به گزارش باشگاه خبرنگاران،  در حالی که حدود یک هفته از آغاز نقل و انتقالات 
زمســتانی ایران می گذرد، هنوز پرســپولیس و اســتقلال موفق به ثبت قرارداد 
بازیکنان خود نشــده اند که علت این موضوع پنجره بســته ایــن دو تیم در نزد 

فیفا است.
باشگاه پرســپولیس به علت عدم پرداخت مالیات بوژیدار رادوشوویچ با این حکم 
مواجه شــده و باید هرچه ســریع تر این پرونده را از طریق اداره امور مالیاتی حل 
کند که این موضوع هم هزینه قابل توجهی را روی دســت باشــگاه پرســپولیس 

خواهد گذاشت.
اســتقلال هم که چند پرونده از سال های گذشته دارد هنوز با پنجره بسته مواجه 
اســت تا امکان ثبت قرارداد ماشاریپوف را نداشته باشد. همچنین پنجره تیم های 
آلومینیوم اراک و مس رفســنجان نیز بسته اســت، اما مدیران این دو باشگاه نیز 

همچون استقلال اعتقاد دارند که با پرداخت بدهی، پنجره باز خواهد شد.

احتمال قهرمان شدن ایران در جام ملت های آسیا
 چند درصد است؟

به گزارش مهر، اولین دیدار از مرحله نیمه نهایی جام ملت های آسیا ۲۰۲۳ شامگاه 
سه شــنبه ۱۷ بهمن برگزار خواهد شد و طی آن تیم های ملی اردن و کره جنوبی 
بــه مصاف هم خواهند رفت. در دیگر بازی ایــن مرحله امروز ۱۷ بهمن تیم های 
ایران و قطر به مصاف هم می روند تا تکلیف تیم های راه یافته به دیدار پایانی این 

مسابقات مشخص شود.
ســایت عربی »alaraby« در خبری به شــانس قهرمانــی تیم های حاضر در این 
مرحله پرداخته که تیم ملی کشورمان پس از کره جنوبی با ۴/   ۳۰ درصد شانس 

دوم قهرمانی در این دره از مسابقات به حساب می آید.
این سایت کره جنوبی را با ۴/   ۳۳ درصد شانس اول، ایران با ۴/ ۳۰ درصد شانس 
دوم، قطر با ۲/   ۲۷ درصد شانس سوم و اردن با ۹/   ۸ درصد شانس چهارم قهرمانی 

دانسته است.
نکته جالب این اســت که از آخرین قهرمانی ایران و کره جنوبی در آسیا به ترتیب 
۴۸ و ۶۴ سال می گذرد و هر کدام از این دو تیم بتوانند عنوان قهرمانی را به دست 

آورند دست به طلسم شکنی زده اند.
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کتاب

سریال

ورزش

»سنجرخان« به تلویزیون می آید
مجموعه تلویزیونی »سنجرخان« با قصه دلاوری های قهرمان کُرد به کارگردانی 
محمدحســین لطیفی از ۲۴ بهمن هر شب ساعت ۲۲:۱۵ روی آنتن شبکه یک 

سیما می رود.
این ســریال تاریخی به نویســندگی زنده یاد ضیاءالدین دری داســتان یکی از 
قهرمانان کرد است که فرشید گویلی که یک بازیگر محلی کُردزبان است نقش 
اصلــی آن را ایفا می کند. محمود پاک نیت، احمــد نجفی، جلیل فرجاد و پیام 

دهکردی از دیگر بازیگران این سریال تاریخی هستند.
»ســنجرخان« به تهیه کنندگی ســعید جلالی در معاونت امور استان ها در ۲۶ 
قســمت تهیه و تولید شده اســت و پخش آن از شبکه یک سیما از هفته آینده 

آغاز خواهد شد.

حضور نرگس آبیار در »بامداد خمار« قطعی شد
صفحه رســمی سریال »بامداد خمار« از حضور نرگس آبیار به عنوان کارگردان 
این ســریال خبر داده  است. نرگس آبیار که به عنوان کارگردان به این سریال 
پیوسته اســت، کارگردانی و فیلم نامه نویســی آثاری چون فیلم های سینمایی 
»ابلق«، »شــبی که ماه کامل شد«، »نفس« و »شیار ۱۴۳« را در کارنامه خود 

دارد و همچنین عضو آکادمی اسکار است.
فیلم نامه »بامداد خمار« بر اســاس اقتباســی از رمان »بامداد خمار« اثر فتانه 
حاج سیدجوادی نوشته شده است. رمان »بامداد خمار« یکی از رمان های معاصر 
ایران اســت که سال ۱۳۷۴ منتشر شد. ســریال »بامداد خمار« به نویسندگی 

محمد داوودی، تهیه کنندگی حسن مصطفوی آغاز به کار کرده است.
گفتنی اســت سریال دیگر نرگس آبیار با نام »سووشــون« در آستانه انتشار از 
شبکه نمایش خانگی است. این سریال هم برداشتی از رمان »سووشون« نوشته 
ســیمین دانشور است که به روایت جنایت ها و ظلم های استعمارگران در اواخر 

دوران پهلوی می پردازد.

انتشار ۱۰۸قصه از زندگی سردار سلیمانی برای نوجوانان 
در کتاب »بهترین ژنرال«

کتاب »بهترین ژنرال« نوشته محسن نعماء، داستان هایی از زندگی شهید حاج 
قاسم سلیمانی است که به تازگی توسط نشر جمال وارد بازار نشر شد. نعماء در 
این کتاب کوشــیده ابعاد مختلف شخصیت حاج قاسم را با قلمی ساده و روان 
به مخاطب نوجوان معرفی کند. در واقع نگارش با قلمی نوجوان پســند ویژگی 
اصلی این کتاب اســت. داســتان های »بهترین ژنرال« از منابع گوناگونی چون 
مصاحبه های تلویزیونی و نیز ده ها کتاب مختلف برداشت و گزینش شده است.

در قسمتی از این کتاب از زبان رئیس جمهور عراق می خوانیم:
حاج قاســم آمد دفتر کارم. مقابلم روی یک صندلی نشســت. مشــغول شدیم 
بــه صحبت با هم. داشــتیم حرف می زدیــم که رئیسِ دفترم آمــد توی اتاق. 
ســرش را آورد کنــار صورتم و آرام توی گوشــم گفــت: رئیس جمهور آمریکا 
تماس گرفته و الان پشــت خطّه. می خواد با شــما حرف بزنه. او این را گفت و 
رفت. حاج قاســم به من گفت: چیزی شــده؟ گفتم: رئیس جمهور آمریکا پشت 
خطّــه. باهاش صحبت کنــم یا بذارم برای بعد؟ حاج قاســم گفت: نه، صحبت 
کن.  گوشــی را برداشــتم و شــروع به صحبت کردم. در بیــن حرف هایم به 
رئیس جمهور آمریکا گفتم: می دونید الان کی رو به روی من نشســته؟ گفت: نه. 
 گفتم: قاســم سلیمانی. رئیس جمهور آمریکا، زود دست و پایش را گم کرد! لرزه 
توی صدایش افتاد. با مقداری ترس گفت: جدّی میگی؟ ژنرال سلیمانی؟ خیلی 
دســتپاچه شد. حس کردم رئیس جمهور آمریکا یک ســنگ ریزه شده در برابر 

یک کوه بزرگ!

»خانه روشنا« کلید خورد
تلویزیون

بــه گزارش فــارس از قطر، امیــر قلعه نویی، 
ســرمربی تیم ملی فوتبال در نشست خبری 
پیش از دیــدار تیم ملی فوتبال کشــورمان 
مقابل میزبان، اظهار داشــت: حســاس ترین 
بازی را پیش رو داریم. زحمات ۵ بازی گذشته 
در این بازی است که به نتیجه برسیم. بعد از 
بازی با ژاپن با بازیکنــان صحبت کردیم که 
در دوره های گذشــته هم شما به این مرحله 
رســیده بودید، مهم این است که این بازی را 

فراموش و به بازی با قطر فکر کنید.
بازیکنان تقریبا شرایط حساس و مهم را درک 

کرده اند
وی افزود: قطــر قهرمان دوره قبل اســت و 
شــرایط میزبانــی را هم دارد. خوشــبختانه 
بازیکنان تقریباً شــرایط حســاس و مهم را 
درک کرده انــد. در تمرین دیروز حس کردم 
که خودشان هم فعل خواستن را می خواهند 
انجام بدهند. مثل کاری که در بازی با ژاپن و 
بازی های گذشته کردند. در بازی های گذشته 
انتقادات زیادی شد؛ ولی اینکه بد بازی کنید 
یا خوب بازی کنید و از موقعیت ها اســتفاده 

نکنید، خیلی فرق دارند.
AFC باید درباره انتخاب داور عرب زبان و یا 

ظرفیت تماشاگران پاسخ دهد
ســرمربی تیم ملی درمورد کارشــکنی هایی 
مانند انتخاب داور کویتــی یا اختصاص تنها 
۴ درصد ظرفیت ورزشگاه به هواداران ایرانی، 

گفت: این ســؤال را AFC به عنوان مسئول 
برگزاری مسابقات باید پاسخ بدهد. 

 در برنامه مسابقات خیلی ضرر کردیم
وی درخصوص اینکه اگــر تیم ملی به فینال 
برســد از رقیب یــک روز کمتر اســتراحت 
می کنــد، عنوان کــرد: در برنامه خیلی ضرر 
کردیــم. در بازی با ژاپن هم زیر ۷۲ ســاعت 
اســتراحت داشــتیم. در تصمیمــات داوری 
هــم VAR با مــا مهربان نبــود. مقابل ژاپن 
داور حداقل در یک صحنه می توانســت برود 
نگاه کند. اینکه داور کویتی گذاشــته اند باید 
از مســئولین ســؤال کنید. ما در حوزه فنی 
هســتیم و نباید ورود کنیم، ولــی آنچه که 

آســیا می خواهد و کشــورهای دیگر هم این 
بازی را نــگاه می کنند، انتظار عدالت اســت 
کــه حتماً انجام خواهد شــد. فوتبال شــعار 
بازی جوانمردانه دارد که در همه ابعاد است. 
 AFC امیدوارم این مهم انجام شود. مسئولین
بایــد هم در برنامه ریــزی و هم در داوری که 

نمی خواهم ورود کنم، جواب بدهند.
امیدوارم تیم ملی پس از چند دهه فینالیست 

شود
وی افزود: قطر هم با تغییراتی که داشته و تا 
این مرحله آمده نشــان داده تیم شایسته ای 
اســت. پس بازی با قطــر در تورنمت اردن و 
بازی با ژاپن، به فراموشــی ســپرده شــده و 

جزو آمار اســت. مطمئن هستم و می خواهم 
که بازیکنــان با کیفیت تر، دونده تر و با تمرکز 
بیشــتری مقابل قطر بازی کننــد. این را به 
آن ها گوشــزد کردم. یقیناً ایــن کار را انجام 
خواهنــد داد. امیدواریم بعــد از چند دهه به 
فینال برســیم. این توانایی را داریم. بازیکنان 
بزرگی داریم. تنها مشــکل ما خود بازیکنان 
هســتند. اگر روز خوبشــان باشد ما خیالمان 

راحت است.
مربی موفق است که صداقت داشته باشد

وی افزود: مربی موفق است که صداقت داشته 
باشــد، با عشق کارش را انجام بدهد و تیمش 
را متحد کند. مخصوصاً در فوتبال ایران. وقتی 
کردیم  آسیب شناســی  گرفتیم،  مســئولیت 
و براســاس اطلاعاتی که گرفتیم، یک سری 
رفتارها چــه از نظر فنی، چه از نظر تمرکزی 
و چه از نظر اتحادی که باید داشــته باشیم را 

برای بازیکنان تعریف کردیم.
قلعه نویی تصریح کرد: خوشبتانه بعد از بازی با 
روسیه، بچه ها و ما کاملًا همدیگر را شناختیم. 
این باعث شــد روند رو به رشد ما انجام شود، 
ولی ما هنوز اول کار هســتیم. چه من نباشم 
و چه باشــم، باید نگاه ها عوض شــود. به این 
جوان ها اعتماد کنید و انتقادات خوب داشته 
باشید تا به تیم ملی، ممکلت و ورزش کمک 
کند. نه اینکه حالا یک میکروفون دارید هرچه 
دلتان خواست بگویید. این چیز خوبی نیست. 

اینکه ما ایرانی هــا یکدیگر را بزنیم و تخریب 
کنیم، نــه به جامعــه ورزش کمک می کند، 
نــه به جامعه و نه به مشــکلاتی که در جامه 
داریم، هرکسی مسئولیت تیم ملی را گرفت، 
 انتقــاد و راهنمایی صادقانه داشــته باشــید.

سرمربی تیم ملی گفت: از روزی که آمدیم با 
صداقت با این بچه ها رفتار کردیم. علاوه براین 
کادرفنــی و گروه آنالیز ما نخبه و از نظر فنی 
بسیار خوب است. مقاله ای که نوشتیم و فیفا 
تشــکر کرد، اگر در هر کشور دیگری بود یک 
ماه درموردش صحبت می شد ولی مطبوعات 
و رســانه ملی ما خیلی راحت از آن گذشتند. 
کادر ما خیلی زحمت کشید و کمترین نقش 
را هم من داشــتم ولی این اول کار است. یک 
شــروع مجدد اســت که ایرانی را باور کنیم. 
مربیان بزرگی ماننــد گل محمدی داریم که 

می توانند در اروپا مربیگری کنند.
وی افــزود: وقتــی در لیگ با آن شــرایط و 
مشکلات به فینال باشگاه های آسیا می رسد، 
نشان می دهد مربی بزرگی است. از این به بعد 
نگاه به ایرانی را عوض کنید. انتقاد راهگشــا 
کنید. علاوه براینکه باید نظم داشــته باشید، 
به روز باشــید و همکاران خوب داشته باشید، 
درهرکاری صداقت داشــته باشــید می تواند 
به شــما خیلی کمک کند. وقتــی بازیکن از 
شــما صداقت ببیند، با قلبش برای شما بازی 

می کند. در باشگاه هم همینطور است. 

قلعهنویی:

مقابل قطر تغییراتی خواهیم داشت و امیدوارم پس از چند دهه ایران فینالیست شود

در جشــنواره موسیقی فجر امسال ۸۱ اجرای موسیقی برگزار می شود که از بین 
این تعداد ۲۷ اجرا در بخش پاپ هستند.

اجراهای موسیقی ســی ونهمین جشنواره موسیقی فجر امسال طی پنج شب در 
هفت ســالن تهران در ســانس های ۱۴:۳۰، ۱۸:۳۰، ۲۱:۳۰، ۱۹ و ۲۲ برگزاری 

می شود.
این دوره که با پیشــوند بین المللی هم برگزار می شود، هفت گروه خارجی، پنج 
گروه در بخش بانوان، هفت گروه در بخش دســتگاهی، هشــت گروه در بخش 
نواحی، هفت ارکســتر، چهار اجرای هنرستان های موســیقی، دو گروه کر، یک 
بخش برای کودکان و نوجوان ها، یک اجرای جز، یک اجرای ســازهای کوبه ای، 

۲۷ اجرای پاپ و ۱۰ گروه سرود روی صحنه می روند.
در میان گروه هایی که قرار اســت در جشنواره موسیقی فجر اجرا داشته باشند، 
بخش پاپ بیشــترین ســهم را با ۲۷ اجرا به خود اختصاص داده اســت که در 
ســالن های تالار وحدت، میلاد نمایشــگاه و فرهنگســرای بهمن در سانس های 

۲۱:۳۰ )تالار وحدت( و ۱۹ و ۲۲ در میلاد نمایشــگاه و فرهنگسرای بهمن روی 
صحنه می روند.

البته این تعداد اجرای پاپ در جشــنواره موسیقی فجر تقریباً کم سابقه است و 
احتمال می رود که علت امر بیشــتر به مسائل اقتصادی مربوط باشد؛ چراکه در 
اصل حضور بخش پاپ در این رویداد جبران کاستی های بودجه جشنواره است و 
البته جشــنواره موسیقی فجر نیز عمدتاً با مشکلات اقتصادی روبه رو بوده است و 

شاید این امر تاحدودی بتواند به پیشبرد آن کمک کند.
و اما نکته مهم این دوره از برگزاری جشنواره موسیقی فجر، توجه ویژه به بخش 
بانوان است؛ زیرا در دوره های مختلف بعضاً شاهد حذف بخش زنان به بهانه های 
مختلف بودیم. حال اما در این دوره پنج گروه در ســالن تالار وحدت روی صحنه 
می رونــد. در ایــن دوره هر گروه از بخش بانوان طی پنج روز جشــنواره هر روز 

ساعت ۱۴:۳۰ سانسی جداگانه در تالار وحدت برای اجرا دارند.
اگر هم بخواهیم از بخشــی کــه کمترین تعداد اجرا را به خــود اختصاص داده 

بگوییم، باید به بخش کودک و نوجوان اشاره کنیم که در آخرین روز از جشنواره 
تنها یک سانس در فرهنگسرای ارسباران به آن در ساعت ۱۸:۳۰ اختصاص داده 
شده اســت. همچنین یک بخش از جشنواره امسال به مســابقه موسیقی ایران 

اختصاص دارد که بدون حضور تماشاگر و اصحاب رسانه برگزار می شود.
 علاقه منــدان بــرای تهیــه بلیت هــای جشــنواره نیــز می توانند بــه آدرس

 www.fajr۳۹.com مراجعه کنند.
اختتامیه جشنواره نیز روز شنبه ۲۸ بهمن ماه در تالار وحدت برگزار می شود.

دیوید لیچ که آخرین بار با کارگردانی »قطار سریع الســیر« در ســینماها حضور 
داشــت، در حال مذاکره برای کارگردانی فیلم جدید »دنیای ژوراســیک« برای 
یونیورســال اســت. این پروژه که فعلًا بدون عنوان اســت، قرار است ۲ جولای 

۲۰۲۵ اکران شود.
دیوید کپ، فیلمنامه نویس اصلی »پارک ژوراســیک« و »دنیای گمشده: پارک 
ژوراسیک«، فیلمنامه این فیلم را که استیون اسپیلبرگ با کمپانی تولید فیلمش 

آمبلین انترتینمنت تهیه کننده اش است، خواهد نوشت.
از دیگر فیلم نامه های کپ در بیش از ۳۰ سال سابقه فیلم نامه نویسی وی می توان 
به »مأموریــت: غیرممکن«، »مــرد عنکبوتی«، »مرگ درخور اوســت«، »اتاق 

پناهگاه« و »جنگ دنیاها« یاد کرد.
این فیلم سرآغاز یک خط داستانی جدید و متفاوت با داستانی است که سه دهه 
اخیر دنبال می شد. هنوز روشن نیست که آیا بازیگران قبلی از جمله کریس پرت، 
برایس دالاس هاوارد، سم نیل، لورا درن یا جف گلدبلوم باز خواهند گشت یا خیر.

فیلم اصلی این مجموعه با کارگردانی اســپیلبرگ با عنوان »پارک ژوراسیک« در 
ژوئن ۱۹۹۳ اکران شــد و از آن زمان تاکنون این مجموعه شــامل ۶ فیلم شده 
که بیش از ۶ میلیارد دلار در سراســر جهان فروخته است. جدیدترین فیلم این 
مجموعه، »ژوراســیک جهان سلطه« بود که سال ۲۰۲۲ اکران شد و فروشش از 

یک میلیارد دلار در سراسر جهان فراتر رفت.
دیوید لیچ اولین کارگردانی اش را با »بلوند اتمی« در ســال ۲۰۱۷ شــروع کرد 
و پس از آن یکی از کارگردان های »جان ویک« بود و »دد پول ۲«، اســپین آف 
»هابز و شــاو« از مجموعه »ســریع و خشــمگین«، »قطار سریع السیر« با بازی 
برد پیت و اکشــن جدیدش با بــازی امیلی بلانت و رایان گاســلینگ با عنوان 

»بلاگردان« را ساخته که امسال اکران می شود.

۸۱ کنسرت در جشنواره موسیقی فجر
 پاپ ها سکان دار جشنواره

فیلمهفتمساختهمیشود؛

بازگشت دایناسورها با هدایت »دیوید لیچ«

به گزارش ایســنا، تیم های ملــی فوتبال ایران و قطر امروز ســاعت ۱۸:۳۰ در 
دومین دیــدار نیمه نهایی جام ملت های آســیا ۲۰۲۳ به مصــاف هم می روند. 
مارکس لوپس، سرمربی تیم ملی فوتبال قطر در نشست خبری قبل از این بازی 
گفت: بازی سختی خواهیم داشت. ما با قدرت و تمرکز کافی به بازی می آییم و 

می خواهیم در بازی به پیروزی برسیم.
او درباره این که بازی با ایران، ســخت ترین دیدار قطر خواهد بود؟ گفت: ایران 
تیم بســیار قوی است . ما هیچ تیمی را دســت کم نمی گرفتیم و  با ایرانی بازی 

می کنیم که هدف و انگیزه مشابه با ما دارد.
ســرمربی قطر درباره ایجاد انگیزه برای بازیکنان قطر کــه تجربه قهرمانی این 
رقابت ها را دارند، بیان کرد: ما می خواهیم به فینال برســیم و ســختی بازی با 
ایران را می دانیم. ایران سال هاســت که این رقابت ها را نبرده ولی ما می خواهیم 

به فینال برسیم و تلاش می کنیم که قهرمان شویم.
لوپــس درباره برنامه اش برای کنترل ضدحملات ایران هم گفت: ما می دانیم که 
خط حمله ایران خیلی قدرتمند است و تلاش می کنیم که آنها را کنترل کنیم؛ 

ولی من نمی توانم توضیح دهم که چه برنامه ای دارم و  در زمین خواهیم دید.
او درباره این که برنامه ای برای ضربات پنالتی دارد؟ گفت: ما می خواهیم در زمان 

عادی بازی به برتری برسیم.
ســرمربی قطر ادامه داد: بازیکنان مصدوممــان را در بازی  داریم و می خواهیم 
بــدون ترس وارد زمین شــویم. ما می خواهیم بهتریــن عملکردمان را در بازی  

داشته باشیم.
لوپــس درباره انتخــاب داور کویتی برای بازی  بیان کــرد: من فقط روی تیمم 

تمرکز کرده ام و به داور و باقی موارد بازی  توجه نمی کنم.
او ادامــه داد: ما شــیوه خودمان را در بازی  بازی می کنیم. ممکن اســت که از 
بازیکنان تهاجمی در بازی  اســتفاده کنم، شــاید هم نه. ما  می خواهیم ببریم و 

ممکن است سبک بازی مان تهاجمی یا تدافعی باشد.
ســرمربی تیم ملی قطر همچنین گفت: ما فقط دو روز فرصت ریکاوری داشتیم. 
این بازی سخت ترین بازی ما خواهد بود. ما تمام توانمان را برای بازی  می گذاریم 
و می دانیم جایی هســتیم که نام های بزرگی مانند اســترالیا نتوانسته اند به آن 

برسند. تیم های قوی تر هم حذف شده اند و هر چیزی ممکن است.
ســرمربی قطر ادامه داد: من تلاش می کنم به بازیکنان فرصت بازی کردن بدهم 
و مطمئن شــوم که آنها آمادگی بازی کردن دارند. درســت است که ما فرصت 
کمی برای آماده ســازی داشتیم اما تیم ما انگیزه بســیار بالایی داشته است. ما 

از تمام امکانات لازم اســتفاده کردیم که به این سطح برسیم و حالا می خواهیم 
به فینال برسیم.

مارکس لوپس در پاســخ به این سؤال که شکست در نیمه نهایی برای او ناکامی 
محسوب می شــود؟ بیان کرد: این دومین بار است که به نیمه نهایی رسیده ایم. 
ما انگیزه لازم را برای رســیدن به فینال داریم. من نمی توانم بگویم که نرسیدن 
به فینال شکســت است. فکر نمی کنم این طور باشد. با این حال ما و رؤیای این 
را داریم که قهرمان شــویم. برای توصیف شرایط ما باید بگویم، استرالیا، ژاپن و 

عربستان در رسیدن به این مرحله ناکام بوده اند.

سرمربیقطر:

می خواهیم ایران را شکست دهیم



بامحوریت اداره کل صمت فارس برگزار شد؛

نخستین همایش و نشست تخصصی ضرورت جهاد تبیین
به گزارش ســبحان، نخســتین همایش و نشست تخصصی ضرورت 
جهاد تبیین در چهل و پنجمین ســالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب 
اســلامی با همــکاری اداره کل صنعت، معدن و تجارت و ســازمان 
بســیج مهندســین صنعت، معدن و تجارت فارس و با حضور مهدی 
بهشــتی نژاد عضو هیئت علمی دانشگاه جامع امام حسین، سرهنگ 
پاسدارحســین پناهی مســئول ســازمان بســیج صنعت، معدن و 
تجارت ســپاه فجر استان، سرهنگ شــهرام قاسمی مسئول سازمان 
بسیج ادارات و کارمندان ســپاه فجر استان فارس و حضور معاونین 
و کارکنــان اداره کل صمت فارس، رؤســا و کارکنان دســتگاه های 
هم خانواده صنعت، معدن و تجارت در اســتان فارس با هدف تشریح 
ابعاد مختلف جهاد تبیین همچنین استراتژی و سیاست ها در راستای 
آگاه ســازی، توانمند سازی، امید آفرینی روشنگری به منظور امیدآفرینی در جامعه و اهتمام ویژه  دست اندرکاران و سایر فعالان حوزه 
اقتصادی برگزار و ضمن بررسی موانع و چالش ها نیز ضرورت ها فرصت ها، راهبردها، راهکارها و فرآیند چگونگی به کارگیری این مهم 

در مجموعه فعالیت های اقتصادی بحث، گفت وگو و تبادل نظر شد.
  برای حل مشکلات نیازی به غرب نیست

بهشتی نژاد، عضو هیئت علمی دانشگاه جامع امام حسین در این گردهمایی با تأکید بربیان ظرفیت های بالقوه و شاخص های پیشرفت 
در ابعاد و حوزه های مختلف در کشــور برای عموم مردم گفت: برای حل مشــکلات نیازی به غرب نیست؛ لذا ضرورت دارد تا ضمن 
حل مشــکلات توســط مسئولین، سایر دست اندرکاران، متخصصین و خود مردم، لازم است روایات برای عموم شفاف بیان شود. وی 
در خصوص رفع موانع و مشــکلات اقتصادی افزود: ضرورت دارد در راســتای پیشرفت و توســعه از ظرفیت شرکت های دانش بنیان 

استفاده و بهره لازم را ببریم.
در ادامه این گردهمایی مهدی حســنی، معاون بازرســی و حمایت ازحقوق مصرف کنندگان اداره کل صمت فارس و فرمانده پایگاه 
مقاومت بســیج با تأکید بر لزوم تشــکیل بیشتر جلسات جهاد تبیین گفت: این نشست در راســتای تحقق توصیه ها و منویات مقام 
معظم رهبری به امر خطیر جهاد تبیین است و در بیانات حضرت آیت ا... خامنه ای بارها مورد تأکید و اشاره قرار گرفته است و رهبر 
انقلاب اســلامی ابعاد مختلف آن را توصیف کرده اند که در این خصوص بیان دســتاوردهای انقلاب وظیفه همه ماست. حسنی اضافه 
کرد: هدف جهاد تبیین، نشســت های بصیرتی با نگاه گفت وگو محوری، حل مشکل و گره گشایی و امیدآفرینی و مشارکت حداکثری 

در انتخابات است.

مدیرکل کمیته امداد فارس خبر داد:

 افتتاح 400 واحد مسکن مددجویی در دهه فجر امسال
به گزارش ســبحان، مرتضی موصلی، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( اســتان فارس ضمن تبریک چهل و پنجمین ســالگرد 
پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، به پروژه های قابل افتتاح این نهاد در دهه مبارک فجر اشاره کرد و گفت: امسال در این ایام 

400 واحد مسکن مددجویی افتتاح و تحویل این عزیزان داده می شود.
موصلــی ادامــه داد: با اعتماد دولت و همراهی خوب نظام بانکی، امســال مبالغ ویژه ای برای اشــتغال زایی جامعه هدف به این نهاد 
تخصیص یافته اســت. در ایام ا... فجر، 2000 طرح اشتغال زایی در مباحث مختلفی همچون کشاورزی، نیروگاه های کوچک مقیاس و 

... به بهره برداری می رسد.
مدیرکل کمیته امداد فارس به اهمیت سرپناه به عنوان یکی از مهم ترین نیازهای جامعه اشاره کرد و افزود: از دهه فجر سال گذشته 
تا دهه فجر سال جاری، تعداد 1685 واحد مسکن مددجویی با اعتباری بالغ بر یک هزار میلیارد ریال تقدیم خانواده های معزز تحت 

حمایت این نهاد شده است. او اضافه کرد: در ایام مبارک پیش رو تعداد 400 واحد مسکن آماده بهره برداری و افتتاح می باشد.
همچنین در ســالروز تأسیس کمیته امداد یعنی 14 اســفند ماه نیز تعداد 900 واحد دیگر با حضور رئیس جمهور به عزیزان جامعه 
هدف تقدیم می شــود. موصلی به همکاری و همراهی 400 هزار نیکوکار با کمیته امداد فارس اشــاره کرد و گفت: با همت خیرین در 
دهه فجر امسال تعداد 1000 سری جهیزیه به زوج های جوان تحت حمایت این نهاد اهداد می شود. مدیرکل کمیته امداد فارس در 
پایان با بیان اینکه یکی از جهت گیری های امداد امام، توسعه ارتباط با مردم است، خاطر نشان کرد: در همین راستا این نهاد در کنار 
استاندار محترم و نماینده گرانقدر ولی فقیه در استان در مناسبت های مختلف و به ویژه در این ایام مبارک میز خدمت های متعددی 
را برپا می کنیم. در 10 ماهه امســال تعداد بیش از 1800 دیدار چهره به چهره با مردم اســتان صورت گرفته است و درخواست این 

عزیزان ثبت سیستم شده است.

فرمانده انتظامي استان فارس خبر داد: 
دستگیری قاتل شهید سرتیپ دوم »کوروش بازیار«

 در عملیات ضربتی پلیس 
به گزارش ســبحان، سردار رهام بخش حبیبی، فرمانده انتظامي استان فارس 
از دستگیری قاتل شهید نظم و امنیت سرتیپ دوم کوروش بازیار در عملیات 

مأموران پلیس خبر داد. 
سردار حبیبی اظهار داشت: در راستای طرح برخورد با مخلان نظم و امنیت 
و همچنین قاچاقچیان کالا، ساعت 4 صبح امروز هفدهم بهمن ماه واحدهای 
گشــت انتظامی به سرپرستی کوروش بازیار، فرمانده یگان  امداد شیراز حین 
گشت زنی در حوزه استحفاظی )کمربندی( به یک دستگاه وانت نیسان حامل 
 بار مشکوک و دستور ایست می دهند که راننده بدون توجه اقدام به فرار می کند.
وی افزود: پس از طی مســافتی تعقیب و گریز مأموران انتظامی وانت نیسان 
را متوقف که حین بازرســی از خودرو ناگهان یک ســواری شوتی پژو پارس 
که اسکورت محموله بوده با سرعت زیاد و به صورت عمدی به فرمانده یگان 

 امداد شیراز برخورد و وی را به شهادت می رساند و متواری می شود.
فرمانده انتظامي اســتان ادامه داد: مأموران تحقیقات خود را آغاز و با تلاش 
مضاعف موفق شــدند قاتل و 2 نفر از هم دســتانش که در فراری دادن متهم 
مشارکت داشــته اند را در شهرستان مهر و قیروکارزین از توابع استان فارس 

شناسایی و در 2 عملیات آنها را دستگیر کنند.
ســردار حبیبی بــا بیان اینکه قاتــل در بازجویی اولیه بــه صراحت به قتل 
شــهید نظــم و امنیت ســرتیپ دوم کــوروش بازیار اعتراف کــرد، خطاب 
به هنجارشــکنان و مخــلان نظم و امنیــت گفت: پلیس به طور مســتمر 
 بــرای برقراری نظم و امنیــت و برخورد با مجرمان از هیچ کوششــی دریغ

 نخواهد کرد.

کمربندی شیراز باز حادثه آفرید
به گزارش ســبحان، فــارس در صدر آمار تلفات جاده ای کشــور قرار دارد و 
کمربندی شیراز نیز در بین پرتلفات ترین مسیرهای این استان است که بارها 
جان شهروندان را با خطر مواجه کرده و روز گذشته 1۷ بهمن 1402 نیز در 

پی تصادف تاکسی با کامیون 2 نفر کشته شدند.
هادی عیدی پور، رئیس ســازمان آتش نشانی گفت: تصادف مرگبار کامیون و 

تاکسی در کمربندی شیراز 2 کشته و یک مصدوم برجا گذاشت.
عیدی پور درباره این تصادف افزود: روز گذشــته 1۷ بهمن ماه ساعت ۷:08 
صبح، طی تماس با سامانه 125، ستاد فرماندهی آتش نشانی شیراز در جریان 
این حادثه قرار گرفت و آتش نشــانان ایســتگاه های 1۳ و 18 به همراه چهار 
دستگاه خودرو امدادی و مهار آتش سوزی به محل حادثه در کمربندی مقابل 
پادگان ولیعصر اعزام شــدند. وی عنوان کرد: سه نفر از سرنشینان تاکسی در 
داخل خودرو محبوس شــده بودند که تیــم عملیاتی آنان را از خودرو خارج 
کرد. آتش نشــانان پس از استقرار صحیح خودرویی و ایمن سازی کامل محل 
حادثه، قطع سیســتم برق خودرو و پاک سازی محل از آتش سوزی احتمالی 

با توجه به نشت گازوئیل و بنزین، اقدام به ایمن سازی محل حادثه کردند.

مدیر عامل آبفا شیراز تشریح کرد:
طرح های آبفا شیراز در دهه فجر ۱۴۰۲ 

به گزارش ســبحان، بهمــن بهــروزی، مدیر عامل آبفا شــیراز در خصوص 
پروژه های دهه فجر 1402 گفت: در حوزه روستایی سه طرح آبرسانی افتتاح 
و در شهر شــیراز و صدرا نیز عملیات اجرایی دو طرح توسعه ای تصفیه خانه 

آغاز شده است. 
 بهروزی اظهار داشت: مخزن بتنی دو هزار متر مکعبی بیدزرد که ساخت آن 
از دی ماه 1400 آغاز شده بود با اعتبار 125 میلیارد ریال به سرانجام رسیده 
و آماده بهره برداری اســت؛ با وارد مدار شدن این مخزن جمعیتی بالغ بر پنج 

هزار نفر به  صورت پایدار از نعمت آب بهره مند می شوند.
وی در ادامه از طرح های آبرسانی در روستاهای تابعه داریون خبر داد و افزود: 
چاه آب آشــامیدنی روستای کوشک مولا از ســال 98 به دلیل نیترات بالاتر 
از میزان اســتاندارد از مدار بهره برداری خارج شــد و با همت گروه جهادی 
شــهدای آب شرکت آبفا شــیراز خط انتقالی به طول بیش از سه کیلومتر از 

چاه روستای دیندارلو تا مخزن کوشک مولا اجرا شد.
این مسئول بیان داشت: شبکه آب روســتای کم برخوردار علی آباد سه تلان 
مربوط به سالیان گذشــته و به صورت غیراستاندارد کار شده بود که با اقدام 
گروه جهادی شرکت آبفا خطوط شبکه به طول 5/2 کیلومتر به صورت کامل 

تعویض شد و در اختیار مردم این روستا قرار گرفت.
رئیــس هیئت مدیره و مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب شــیراز به افزایش 
روزافزون جمعیت شهر شیراز اشاره کرد و گفت: گسترش شهر باعث به وجود 
آمدن فاضلاب بیشــتر می شــود؛ از این رو توســعه مدول ۳ و 4 تصفیه خانه 
شماره 2 شــیراز با پیش بینی اعتبار 15 هزار میلیارد ریال در دستور کار این 

شرکت است و عملیات اجرایی طرح توسعه آن آغاز شده است.
در شــهر صدرا نیز به دلیل گسترش شــهر، طرح احداث مسکن های ملی و 
روند افزایشی جمعیت نیاز به تصفیه خانه های بیشتر بسیار محسوس است و 
شــرکت آب و فاضلاب شیراز علاوه بر بهره برداری از تصفیه خانه شرق صدرا، 
عملیات اجرایی ســاخت تصفیه خانه غرب صدرا را با پیش بینی اعتبار چهار 

هزار و 500 میلیارد ریال آغاز نموده است.

کاروان بهداشت و درمان هلال احمر فارس در خرامه  

به گزارش ســبحان، به مناســبت چهل و پنجمین سالگشت پیروزی انقلاب 
اسلامی ایران، حســین درویشــی، مدیرعامل جمعیت هلال احمر فارس از 
اجرای طراح کاروان ســلامت با استقرار تیم های بهداشت و درمان اضطراری 
هلال احمر در بخش کربال شهرســتان خرامه خبر داد و عنوان کرد: همزمان 
با گرامیداشت دهه فجر انقلاب اسلامی، تیم های تخصصی بهداشت و درمان 
اضطراری این جمعیت در قالب کاروان ســلامت زیر مجموعه طرح ملی نذر 
خدمت، در روزهای 15 و16 بهمن ماه با اســتقرار در روســتای کمجان این 

شهرستان اقدام به ارائه خدمات درمانی و دارویی رایگان نمودند . 
 درویشــی خدمات درمانی این تیم ها را شامل پزشک عمومی، چشم پزشکی، 
دندان پزشــکی، پرســتاری، مامایی، بهداشــت مــادر و کودک، بهداشــت 
روان، بهداشــت محیط، تغذیه و خدمات دارویی عنــوان کرد و افزود: برای 
نخســتین بار در این کاروان ســلامت بحث غربالگری ماســکلو اســکلتال 
دانش آمــوزان با هدف بررســی ســاختار فیزیولوژی آنها صــورت می پذیرد 
تــا بتوانیم در صورت بروز هرگونه شــواهد بیماری های ســاختار اســکلتی 
با درمان به موقــع از بروز بیماری های ناگوار جلوگیــری نماییم. مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر اســتان فارس تصریح کرد: همزمان با اجرای این طرح 
درمانی، کلاس های آموزشی امداد و کمک های اولیه و همچنین فعالیت های 
بشردوســتانه بــا رویکرد تیم هــای حمایت های روانی هلال احمر )ســحر( 
برگزار می گردد. توزیع بســته های معیشتی و بهداشــتی با همکاری کمیته 
امــداد امام خمینی )ره( و اجرای طرح نیابت با هــدف دیدار با خانواده های 
 معظم شــهدا از دیگــر برنامه های یادشــده در بخش کربال خرامه اســت.

تعویض شبکه آبرسانی ۲۰ روستا به کمک خیرین
 مدیرعامل هلال احمر فارس در بخش دیگر ســخنان خود با اشاره به طرح 
ملی نذر خدمت بیان کرد: این طرح با چهار رویکرد محرومیت زدایی، آموزش 
و توانمند سازی، تغییرات اقلیمی و آبرسانی و سلامت محور می باشد که هلال 
احمــر فارس در هر چهار محور یاد شــده در این بخش اقدامات تأثیرگذاری 

را انجام داده است.
کلنگ زنی طرح تعویض شــبکه آبرسانی به 20 روستای بخش کربال خرامه 
یکی از خدمات هلال احمر به مناسبت دهه فجر می باشد که حسین درویشی 
با پرداختن به آن گفت: شهرســتان خرامــه و به ویژه بخش کربال به عنوان 
یکی از محروم ترین مناطق استان فارس، هدف اصلی هلال احمر در راستای 
اجرای طرح های آبرسانی در بخش تغییرات اقیلمی بوده است که در این دهه 
مبارک، اجرای طرح یاد شده صورت پذیرفت. درویشی تعویض ۳2 هزار متر 
لوله آب روســتایی را که توسط نیک اندیشان تأمین گردیده است را خدمتی 
ارزشمند برشمرد و تشریح کرد: با مشارکت خیرین تأمین و خرید این میزان 
لوله صورت گرفته و همچنین هلال احمر نسبت به تهیه شیرآلات و اتصالات 

اقدام نموده است.
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نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز:

 اجازه ندهیم مناسبت های دینی فراموش شوند
به گزارش ســبحان، آیــت ا... لطــف ا... دژکام، 
نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شــیراز 
در جلسه شــورای اداری شهرستان مهر افزود: 
مســئولان و مردم برای جشــن عیــد مبعث 
برنامه ریــزی کنند، باید عید مبعث را با عظمت 
جشــن بگیریم و محترم بشــماریم به ویژه که 
امسال این عید فرخنده با دهه فجر نیز مصادف 

شده است.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره 
به گذشــت 110 روز از عملیات طوفان الاقصی 
و جنگ حماس با صهیونیست ها ادامه داد: باید 
جنگ 6 روزه اعراب و اسرائیل را یادآوری کنیم. 
در آن زمان کشــورهای حاشیه خلیج فارس به 
ایرانی ها بــد می گفتند که چرا با اســرائیلی ها 
هم دســت هســتید و در این جنگ 6 روزه به 
اعراب کمک نکردید؛ امــا ملت ایران به میدان 
آمده و انقلاب اســلامی را به پیروزی رســاند و 

نشان داد که با صهیونیست ها نیست.
  ملت ایران همراه مردم فلسطین هستند

امام جمعه شــیراز اظهار کــرد: پیش از انقلاب، 
همکاری شاه با اســرائیل مایه ننگ ایران بود و 
ملت اســلام شاه را کنار زدند و امروز همه امت 
اسلام عقیده دارند که ایرانی ها پای کار اسلام و 

مبارزه با صهیونیست ها هستند.
آیــت ا... دژکام افزود: ملت ایــران همراه مردم 
فلســطین هســتند، کاری بــه حاکمیــت و 
دولتمــردان عربی نداریم اما مــردم به پیروزی 
فلسطین چشم دوخته اند، زیرا پیروزی و عظمت 

امت اسلام است.
وی ادامــه داد: چنین نگاهی در همه دنیا وجود 

دارد و در ایران اسلامی به برکت انقلاب اسلامی 
چنین دیدگاهی محکم اســت و امت اســلامی 

یکپارچه شده اند.
  امت اسلامی تکلیف خود را در قبال مسئله 

فلسطین می داند
نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شــیراز 
گفت: اگر کار حاکمان برخی کشورهای اسلامی 
اشــکال دارد باید اصــلاح شــود، وگرنه امت 
اسلامی تکلیف خود را در قبال مسئله فلسطین 
می داند. صهیونیســم دشمن ماست و در مقابل 

این دشمن ایستاده ایم.
آیت ا... دژکام افزود: امروز و در چهل و پنجمین 
ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی باید بدانیم که 
آیا این انقلاب بعد از 45 سال برای ما دستاورد و 
پیروزی هایی داشته است یا خیر؟ همه دنیا دور 
هم جمع شده اند و می گویند که انقلاب اسلامی 
دستاوردی نداشته و پوچ است، اما خودمان باید 
ببینیم که چه کرده ایم و چه داریم. اگر دستاورد 
و موفقیت و پیروزی داریم، هرچقدر دشــمنان 
تبلیغ کنند، خودمان می دانیم که دســتمان پر 

است.
  ایران اســلامی حکومتی بر پایه قرآن و 

احکام اسلامی دارد
وی، با اشــاره به اهمیت توجه به داشــته ها در 
انقلاب اســلامی گفت: از نگاهــی الهی و قرآن 
کریم باید بررسی کنیم و ببینیم این انقلاب چه 
داشته است. امروز ایران اسلامی حکومتی بر پایه 
قرآن و احکام اسلامی دارد، یعنی احکام اسلامی 
در آن جاری است و حاکمیت ضامن اجرای این 
احکام اســت چنانکه در قانون اساســی چنین 

 مطالبی نوشته شــده و حکومت اسلامی است.
امام جمعــه شــیراز ادامــه داد: در حاکمیــت 
جمهوری اسلامی شــرط بر این است که حکم 
خدا باید اجرا شــود، اگر نماینده مجلس، وزیر، 
روحانی و هر مســئولی حکم خدا را انجام نداد 
اشــتباه کرده است. مردم ما رأی به این داده اند 
که حکم خدا اجرا شود و به حمد الهی امانت دار 
هم هستند اما آیا بقیه مردم دنیا هم امانت داری 

می کنند؟
  نمی توان دست از دین خدا برداشت

آیــت ا... دژکام افــزود: امــروز ملــت از وجود 
مشکلات ناراحت هســتند و گلایه دارند و این 
مشکلات نشأت گرفته از آن است که حکم خدا 
اجرا نمی شــود. ملت ایران مردم خوبی هستند 
که پای کار دین ایســتاده اند و اجازه نمی دهند 

امانت خدا ضایع شود. وی افزود: نمی توان دست 
از دین خدا برداشــت، اگر چنیــن اتفاقی افتاد 
خیانت در امانت الهی انجام شــده اســت، اصل 
نظام اسلامی که برای اجرای حکم خدا برپا شده 
 بسیار ارزشمند اســت و باید مراقب آن باشیم.

آیت ا... دژکام گفت: البته در اجرای احکام الهی در 
 جاهایی موفق نبوده ایم و باید آن را اصلاح کنیم.

  باید منطقی بپذیریم که مشکل داریم
وی اظهار کرد: امروز کسی منکر پیشرفت کشور 
نیست؛ زیرا هم ماهواره ای که به فضا می فرستیم 
و هم ماهواره بر را خودمان ســاختیم، اما سؤالی 
که مطرح می شود این اســت که چرا در تولید 
خودرو چنیــن اتفاقی نمی افتد و خودروهای ما 

ایمن نیستند؟
امام جمعه شــیراز افــزود: در قســمت هایی از 

کار مشــکل داریم و باید منطقــی بپذیریم که 
مشکل داریم اما راه حل این مشکلات چیست، 
اگر چهارچوب نظام اســلامی محکم باشــد و 
نظــام قدرتمند و مســتحکم و مردم در جایگاه 
خودشان قرار داشــته باشند که بتوانند مطالبه 
حق و دستور الهی را انجام دهند، مدیران مجبور 
 هســتند پای کار بیایند و مسئله را حل کنند.
آیت ا... دژکام گفت: انتخابات برای همین است 
که اگر احساس کردیم مدیری درست پای کار 
دستور عدل و پیشــرفت کشور نبوده او را کنار 
بگذاریم. البته می دانیم که در انتخاب هم گاهی 
اشــتباه می کنیــم، اما در مســیر طبیعی اداره 

اجتماع غیر از این راهی نداریم.
وی افــزود: راه بدی نرفته ایــم و باید به همین 
شــکل ادامه دهیم تا هــم آن نعمت نظامی که 
بر پایه حکم خداســت برای ما باقی بماند، هم 
به مرور عقب ماندگی و مشکلات خود را درست 
کنیم. این کار هم به تدریج انجام می شود و اگر 
کســی ادعا می کند یک روزه شرایط را درست 
می کند، دروغ می گوید. مشکلات یک روز یا یک 

شبه یا یک مجلس حل نمی شود.
امام جمعه شیراز افزود: دانشمندان جامعه شناس 
اعتقاد دارند چند نســل طول می کشد تا مردم 
یاد بگیرند چه کار کنند. هر ۳0 سال یک نسل 
حســاب می شــود و ما امروز یک و نیم نسل را 
در انقلاب اسلامی گذرانده ایم و امیدوار هستیم 
باقی مانــده نســل دوم عمده این مشــکلات را 
اصلاح کنند، به شــرط اینکه پای کار بایستیم 
و در رأی دادن دقت کنیم تا اولاً انتخاب اصلح 

کنیم و در ثانی در این مسیر جلو برویم.
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به گــزارش ســبحان، محمدهــادی ایمانیه، اســتاندار 
فــارس در ســفر روز به شهرســتان فســا در چهارمین 
همایش ســرمایه گذاری منطقه ای استان که با محوریت 
شهرستان های فسا، سروســتان، نی ریز، خرامه، بختگان 
و اســتهبان، با حضور فرمانــداران، فعالین اقتصادی این 
شهرســتان ها و همچنین آیت ا... بهشــتی نماینده مردم 
اســتان در مجلس خبرگان رهبری در این شــهر برگزار 
شــد، ضمن تسلیت سالروز شهادت امام موسی بن جعفر 
علیه السلام، گفت: حفظ سرمایه های انسانی و جلوگیری 
از مهاجرت آنان و همچنین فراهم کردن زمینه مهاجرت 
معکوس به کشور، بزرگ ترین خدمتی است که مدیران و 

مسئولین می توانند انجام دهند.
وی ضمــن اینکه از مدیران اســتانی خود خواســت، از 
فرصت ایجاد شده برای خدمت به مردم نهایت استفاده را 
ببرند، از ضرورت اصلاح رویه های غیرمنطقی سخن گفت 
و اظهار داشــت: هنر مدیران پهن کردن فرش قرمز برای 
بازگشت نخبگان و ســرمایه های انسانی به کشور است؛ 
می بایســت فرایند ها و تبصره ها و قوانین در جهت رفع 

مسائل و باز کردن گره ای از مشکلات باشد.
  خداوند را شاهد می گیرم تمام تلاش خود را کرده ام

ایمانیه گریز کوتاهی هم به اقدامات انجام شــده توسط 
خــود در دوران تصدی مدیریت ارشــد اجرایی اســتان 
زد و گفــت: خداوند را شــاهد می گیرم تمام تلاش خود 
را کــرده ام تا با هر روشــی کــه امــکان دارد، گره ای از 
مشــکلات ســرمایه گذاران و فعالین اقتصادی باز شود؛ 
هــر هفته دوبار به صورت مســتقیم در قرارگاه اقتصادی 
کوثر با سرمایه گذاران ملاقات چهره به چهره و بی واسطه 
 دارم و به صورت لحظه ای موضوعات مرتبط با ایشــان را 

پیگیری می کنم. 
وی کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید، کارگروه احیای 
بنگاه های راکد، ســتاد حمایت از ســرمایه گذاری استان 
و دیــدار چهره بــه چهره با ســرمایه گذاران در تهران را 
بخــش دیگری از اقدامات انجام شــده برای گســترش 
سرمایه گذاری در اســتان فارس عنوان کرد و ادامه داد: 
پنج شــنبه ها، فرصتی را اختصاص داده ام و بی واسطه با 
نخبگان و دانشجویانی که دلخوری هایی دارند، گفت وگو 
می کنــم و در حد تــوان برای رفع ناراحتــی آنان اقدام 
می کنــم.  نماینده عالی دولت در فارس با تأکید بر اینکه 
باید با تمام تلاش و توان، موانع پیش روی سرمایه گذاران 
و فعالین اقتصــادی را مرتفع کنیم، هرگونه جلوگیری از 
ســرمایه گذاری را، خیانت به کشور و مردم عنوان کرد و 
با بیان اینکه همه شهرســتان های اســتان فارس سرشار 
از ظرفیت ها و اســتعدادهای خوبی هستند، تصریح کرد: 

سرمایه گذاری و فعالیت اقتصادی همیشه به ایجاد واحد 
تولیدی معطوف نمی شــود؛ بلکه مشارکت برای تأمین و 
ایجاد زیرســاخت ها و حامل های انرژی نیز خود به نوعی 

سرمایه گذاری است.
 فارس بهترین استان برای احداث نیروگاه خورشیدی است

رئیس شورای برنامه ریزی و توسعه استان فارس با اشاره 
بر اینکه طبق بررسی های وزارت نیرو و اعلام کارشناسان 
خبــره، فارس بهترین اســتان بــرای احــداث نیروگاه 
خورشیدی است، از ســرمایه گذاران خواست در احداث 
ســه شهرک انرژی خورشــیدی هر کدام به میزان 500 
مگاوات مشــارکت کنند و افزود: تأمین و استخراج گاز، 
تأمیــن آب و برق از جمله موارد مــورد نیاز فعالیت های 
اقتصادی و تولیدی است که سرمایه گذاران می توانند در 
این زمینه با دولت مشــارکت داشته باشه و از منافع آن 

نیز بهره برداری کنند.
وی با اشاره به ظرفیت های فارس در حوزه های مختلف، 
از سرمایه گذاران برای مشــارکت در اکتشافات معادن و 
استخراج آن، اجرای شبکه های آب، شبکه های فاضلاب، 
اصلاح بــذر، اصلاح الگوی کشــت، اصلاح نــژاد دام ها 
دعوت کرد و خاطرنشــان ساخت: ورود سرمایه گذاران و 
فعالین اقتصادی به این حوزه ها، توان اقتصادی استان را 
افزایش می دهد و در ایجاد اشــتغال و تولید نیز بســیار 
تأثیرگذار اســت. اســتاندار فارس در پایان سخنان خود 
در جمع ســرمایه گذاران شهرســتان های شرق فارس با 
بیــان اینکه خداونــد به نیت های الهــی برکت می دهد، 
از همکاری پرقدرت مســئولین شهرستان های استان با 
ســرمایه گذاران خبر داد و افــزود: معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری موظف شده است ماهیانه میزخدمت 
ســرمایه گذاران در قالب یک پنجره واحــد را برپا کند؛ 
فرمانــداران و مدیران کل نیز همه همکاری لازم را انجام 
می دهنــد. در صورتی که در فرایندهای ســرمایه گذاری 
تسهیل ایجاد شــود، این الگو به سایر مناطق استان نیز 

تسری می یابد.

استاندار فارس در چهارمین همایش منطقه ای سرمایه گذاری:

تأمین زیرساخت ها به نوعی سرمایه گذاری است

به گزارش ســبحان، به دنبال انعــکاس گزارش های ویژه از 
توانمندی هــا و عملکــرد بخش های خصوصــی و دولتی در 
زمینه کشــاورزی و دامپروری استان فارس به مناسبت دهه 
مبارک فجر، عباس قایدی زاده مدیر شــعب بانک کشاورزی 
 استان فارس عملکرد این مدیریت در 10 ماهه سال جاری را 

تشریح کرد.
قایدی زاده ضمــن تبریک دهه مبارک فجــر به کلیه تأمین 
کنندگان امنیت غذایی کشور و اشاره به نقش بانک کشاورزی 
در تأمیــن مالی و تحکیم امنیت غذایی، ارائه تســهیلات به 
متقاضیان زیربخش های مختلف کشــاورزی و بازرگانی را از 
ابتدای سال جاری تا پایان دی ماه، مبلغ ۷06۷۷ میلیارد ریال 
خواند و افزود: این میزان تسهیلات به ۳۷525 نفر از متقاضیان 
 پرداخت شــده است و با عنایت به رســالت بانک کشاورزی 
بیــش از 90 درصــد از تســهیلات موصــوف در زیربخش 

کشاورزی بوده است. 
وی افزود: تــا پایان دی مــاه بیــش از 20۷8 میلیارد ریال 
تسهیلات مکانیزاســیون کشــاورزی به متقاضیان پرداخت 
شده است که در واقع با پرداخت این میزان تسهیلات، 150 

دســتگاه انواع ماشین آلات بخش کشاورزی همچون تراکتور، 
کمبایــن و دنباله بندها به بخش مکانیزاســیون کشــاورزی 
استان اضافه شده اســت. قایدی زاده اضافه کرد: شعب بانک 
کشاورزی اســتان فارس در رابطه با تســهیل در امر ازدواج 
جوانان، مبلــغ ۳۳55 میلیارد ریال تســهیلات ازدواج را به 
162۳ نفــر از متقاضیان پرداخت کرده اســت. وی ســپس 
میزان وام پرداختــی در رابطه با کشــت گلخانه ای با هدف 
توسعه این نوع کشــت در جهت تولید محصولات کشاورزي 
را در همیــن مدت، بیش از ۳202 میلیارد ریال تســهیلات 
برای این نوع کشــت ذکر کــرد و افزود: تعــداد 290 مورد 
تســهیلات در زمینه کشت گلخانه اي اســتان پرداخت شده 
اســت. وی افزود: طی این مدت، مبلــغ 4049 میلیارد ریال 
تســهیلات صندوق توســعه ملی به ۳۳۷ نفر از متقاضیان و 
در زمینه باغداری، شعب بانک کشاورزی استان مبلغ ۳800 
 میلیــارد ریال تســهیلات به تعداد ۳۳04 نفــر از متقاضیان 
باغدار اســتان و مبلغ 10800 میلیارد ریال تســهیلات دام، 
طیور، زنبورداری و شیلات به 68۳1 نفر از متقاضیان پرداخت 
نموده اســت. مدیر شعب بانک کشاورزی استان فارس افزود: 

مبلغ 8500 میلیارد ریال تسهیلات زراعت نیز به 50۷9 نفر 
از متقاضیان این زیربخش کشاورزی پرداخت شده است.

قایدی زاده پرداخت بیش از 111۳5 میلیارد ریال تســهیلات 
در زیربخــش صنایــع تبدیلی در همین مدت به اشــخاص 
حقیقی و حقوقی توسط بانک کشاورزی استان فارس را یکی 
دیگر از اقدامات مهم خواند و گفت: این میزان تســهیلات به 

425 نفر از متقاضیان پرداخت شده ا ست.
مدیر شــعب بانک کشاورزی استان فارس افزود: از آغاز فصل 
خریــد گندم تاکنون، بیــش از 992 هزار تــن گندم از 58 
هزار کشــاورز استان با ارزشی حدود 150 هزار میلیارد ریال 
خریداری که 100 درصد بهای آن در شــعب بانک کشاورزی 

به حساب گندمکاران واریز شده است. 
وی افزود: در شعب بانک کشاورزی استان فارس در10 ماهه 
ابتدای سال 1402 برای بیش از 2۳8۳ پرونده بدهی، بند خ 
ماده ۳۳ قانون برنامه ششــم توسعه اجرا و سود و جرائم آنها 

مورد بخشودگی قرار گرفت.
وی گفت: با تخصیص مبلــغ 529 میلیارد ریال یارانه بند خ 
ماده ۳۳، ســود و جرائم تعداد 2۳8۳ فقــره پرونده به مبلغ 

اصل 4۷6 میلیــارد ریال مورد بخشــودگی و تعیین تکلیف 
قــرار گرفت. قایدی زاده در بخش دیگری از ســخنان خود از 
پرداخت بیش از 2900 میلیارد ریال غرامت در ســال زراعی 
جاری توســط بانک کشــاورزی خبر داد و افــزود: بیش از 
254 هزار رأس انــواع دام و تعداد 51۳5 بیمه گذار در بانک 
کشاورزی استان فارس دام های خود را تحت پوشش صندوق 
بیمه کشاورزي استان قرار دادند، همچنین در 5 ماهه نخست 
سال زراعی جاری بیش از 84 هزار بیمه نامه تا پایان دی ماه 
سال 1402 در بانک کشاورزی استان فارس صادر شده است.

پرداخت بیش از 70 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط شعب بانک کشاورزی
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طرح روزحدیث روز

نگاهی به کتاب »من هم دلم می خواست گریه کنم«؛

تقابل خنده و گریه در میدان نبرد
»من هم دلم می خواست گریه کنم« از تازه های نشر سوره مهر به قلم حجت 
شاه محمدی روایتگر زندگی یکی از بازیگران روحوضی عطاا... صفرپور است.

کتاب »من هم دلم گریه می خواســت« به نویســندگی حجت شاه محمدی، 
شامل دو بخش اســت. بخش اول به زندگی هنرمند عطا صفرپورمی پردازد. 
بخش دوم که متشــکل از چند مصاحبه و گفت وگوست به آشنایی با نمایش 

روحوضی وشناخت و نظرات دیگران درباره این مقوله شکل گرفته است.
صفرپور کودکی پرشیطنتی داشته است. او لحظه ای آرام و قرار ندارد. طوری 
که مادر همیشــه صبورش را وامی دارد برای ســاعتی استراحت و چشیدن 
طعم آرامش، پســرش را راهی مکتب خانه کند. اما عطــاا... تمام تنبیه های 
بدنی ملا را به جان می خرد و دســت از بازیگوشــی برنمی دارد. این هنرمند 
نامی در خاطراتش از بزرگواری و مهربانی پدر، صبوری و اقتصاددانی مادرش 
خردروایت های جذابی تعریف می کند که همه ی آنها نشــان گر این است که 
در چه خانواده و با چه ســطح فکری بزرگ شــده است؛ خانواده ای با جمع 

گرم ودوست داشتنی.
صفرپوربعد از ترک تحصیل در مقطع دبیرســتان تصمیم می گیرد استخدام 
نظام شــود. فضای خشک و نظامی محیط کار با روحیه لطیف و همیشه شاد 
راوی سازگار نیست. او که از کودکی نشاندن لبخند بر روی صورت اطرافیان 
را بســیار دوســت داشت، حالا باید ســاعت های عمرش را در محیط خشن 

ژاندرمری بگذراند.
انســان هایی مانند عطاا... صفرپور با خنداندن دیگران، خودشــان هم انرژی 
می گیرند وشــادتر می شوند. گویی که شاد کردن اطرافیان سپری باشد برای 
تحمل کردن غم و اندوه شــان. آنها نیاز دارند شــادی آفرین جمع باشــند تا 
از عمــق لبخند و برق نگاه دیگران انرژی بگیرنــد. او در طول خدمتش که 
نیمه کاره رهایش کرد، روایت هایی از ســنگدلی و خودخواهی اشــخاص رده 
بالا، امثال شــاپور پسر رضا شاه و بالا دستی هایش تعریف می کند تا بر روی 

سخنان و بد بودن موقعیت شغلی اش سند و مدرک هم گذاشته باشد.
صفرپور پس از تصادف با ماشین دولت و دردسرهای بعدش که با دهانی گرم 
و شــیرین در کتاب نقل کرده، تصمیم می گیرد بعد از هفت سال و اندی به 
دشــواری و با هزاران دردسر از شر لباس نظامی که شوخ طبعی روحش را به 

اسارات کشیده بود، خلاص شود.
خواندن خاطرات صفرپور از ســال هایی که مهمان همیشــگی جاده ها بود، 
ناخواسته لب مخاطب را مهمان لبخند می کند. راننده خوش اخلاق و صبور، 
برای رفع خســتگی مسافرها در طول ســفر برنامه های مفرحی برنامه ریزی 
می کنــد و با حالی خوب آنها را به مقصد می رســاند. به طــوری که بعد از 
مدتی کوتاه، مســافرهای همیشگی و پروپاقرص خود را جمع می کند. او بعد 
از ازدواج برای اینکه ســاعات بیشــتری را در کنار خانواده باشد، سراغ شغل 
دیگــری می رود. کاری که به او اجازه می دهــد به رویاهای دوران کودکی و 
عشــق به بازیگریش تحقق ببخشــد. راوی که از کودکی در هر شرایطی که 
پیش می امد راهی سینما می شد و سپس همان فیلم دیده شده را با حرکات 
و گفتار کمی متفاوت برای دوســتان و همکلاسی هایش اجرا می کرد، در دل 
رویاهای بچگی قرار گرفت و تا عملی کردنش دست از تلاش برنداشت. شاید 
دوران سرزندگی و شادابی این هنرمند فقید از همان زمان شروع شد و آنقدر 
به وجودش انرژی بخشــید که با شروع جنگ تحمیلی تصمیم گرفت، انرژی 
انباشته شده در قلب و روحش را با رزمندگانی که در چند قدمی خطر بودند 
شــریک شود. قدرت لبخند و روحیه خوب بر هیچ کس پوشیده نیست. شاید 
برای همین سردر خطرناک ترین جبهه های جنگ هم روی تابلوهایی که زیر 
ترکش و خمپاره ســوراخ شــده بود به رزمنده ها و جنگنده ها توصیه می شد 

با لبخند وارد شوند.
خاطــرات راوی از اجــرای نمایش ها در جنوب و غرب کشــور که در احاطه 
دشــمن بوده، درهم آمیختگی و بهم تنیدگی اشک و لبخند را ثابت می کند. 
بازیگران با چشــمانی کــه چند دقیقه پیش گریســته و نگاهی که با دیدن 
تماشــاگران پر از شرمساری می شد و در نهایت با قلبی که همزمان در ترس 
و عشــق به کار می تپید، روی صحنه اجرا می رفتند. صحنه و سنی که اکثر 
اوقات پر از خاک و ســنگ حاصل از ویرانی های جنگ بود. صفرپور در چند 
جای کتاب به سخت بودن کارش در آن شریط اشاره کرده و گفته که او هم 
بارها دلش می خواســته گریه کند. اما این هنرمند نامی مانند زمانی که خبر 
فوت برادرش را شنیده، دست از تعهد کاری خود برنداشته و با دلی مالامال 

از غم و اندوه، روی سن رفته تا به وعده اش که خنداندن بود، وفادار بماند.
عطاا... صفرپور با گروه نمایشش تصمیم می گیرند نمایش روحوضی جیجک 
علیشــاه را که در شهرهای مختلف مورد استقبال مخاطبین قرار گرفته بود، 
این بار زیر باران تیرو خمپاره، روی ویرانه ها، مقابل چهره هایی که ســختی و 

ملال جنگ اندوهگین و رنگ پریده شان کرده بود، اجرا کند.

رسماً تأیید شد:

 یوتیوب به اپل ویژن پرو می آید

فن آوری

عکس خبر
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 برترین های فرهنگی بازی های پاراآسیایی هانگژو
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سلامت

اگر صبحانه نمی خورید بخوانید

  پنجمین روز چهل و دومین جشنواره فیلم فجر

   در سوگ شهادت امام کاظم )ع(

خودرو

 شــهر چــاف و چمخالــه در شهرســتان لنگرود 
از محبوب تریــن مقاصــد گردشــگری در اســتان 
گیلان اســت که هر ســال از گردشــگران بسیاری 
میزبانــی می کند و پــس از بندر انزلــی، به عنوان 
دومین قطب گردشــگری اســتان شناخته می شود. 
ســاحل چمخاله یکی از جاهای دیدنی چمخاله به 
شــمار می آید که مجهز به انــواع امکانات رفاهی و 
 تفریحی است؛ ســاحلی زیبا و بی نظیر که خاطراتی 
 فراموش نشــدنی را از ســفر به شــمال کشور برای

 شما می سازد.
این ساحل در ســال 1390 به عنوان بهترین ساحل 
استان گیلان برگزیده شــد و از جمله تفریحات آن 
می توان به پیک نیک، عکاسی، انواع تفریحات آبی و 
شــنا اشاره کرد. در ادامه با ما همراه باشید تا شما را 

به سفری به ساحل چمخاله ببریم.
  ساحل چمخاله کجاست؟

چــاف و چمخاله یکی از شــهرهای 
اســتان گیلان در شهرستان لنگرود 
اســت که در 10 کیلومتری شــرق 
شــهر لنگرود، 20 کیلومتری شــرق 
لاهیجــان و 40 کیلومتــری غــرب 
رودســر قرار دارد. ســاحل چمخاله 
نیز در فاصلــه 1,۶ کیلومتری )چهار 
دقیقه ای( مرکز شهر چاف و چمخاله 
واقع شده است. فاصله این ساحل تا 

شهر تهران، حدود 3۷0 کیلومتر )چهار ساعت و 50 
دقیقه( است.

  درباره ساحل چمخاله بیشتر بدانید
بندر چمخاله در زمان نادرشــاه افشار برای سرکوب 
تاتارهای شــرق مازندران و توسعه تجارت دریایی و 
به منظور ایجاد پایگاه دریایی و کارخانه کشتی سازی 
انتخاب شــد. دلیل نام گــذاری شــهر چمخاله به 
این نام، این اســت که بیشــتر بومیــان این منطقه 
کردهای جلالوند هستند که به زبان کردی صحبت 
می کننــد؛ ایــن افراد در زمان نادر شــاه افشــار از 
 کرمانشــاه به این شــهر مهاجرت کردند و نام آن را 

چمخاله گذاشتند. 
چم در زبان کردی به معنای رودخانه و خاله در زبان 
گیلکی به معنای انشعاب است و به طور کل چمخاله 

به »منشــعب شده از رودخانه« ترجمه می شود. این 
نام به رودخانه ای با میانگین عمق ۶ متر اشاره دارد 
که از میان شــهر عبــور می کنــد. چمخاله تا چند 
ســال پیش یک روســتا بود که در دهستانی به نام 
 چاف قرار داشت و بخشــی از شهرستان لنگرود به 

شمار می آمد.
ســاحل این روســتا از گذشــته و قبل از انقلاب از 
پرطرفدارترین ســواحل و پلاژهای شنای ایران بود؛ 
در ســال های اول پــس از انقلاب، گردشــگری در 
چمخاله از رونق افتاد و ساحل آن به دلیل پیش روی 

دریا به زیر آب رفت.
چند سال بعد با آرام گرفتن آب دریا، ساحل زیبای 
چمخاله دوباره پدیدار شــد و به تدریج به محبوبیت 
سابق خود دست پیدا کرد. روستای چمخاله در سال 
1388 با چند روستای دیگر ادغام 
شــد و امروزه با نام شــهر چاف و 
چمخاله شناخته می شود؛ هرچند 
که بومیان منطقه و گردشــگران 
کمــاکان از ایــن منطقه بــا نام 

چمخاله یاد می کنند.
شهر چمخاله پس از انزلی به عنوان 
دومین قطب گردشــگری و فعال 
می شود؛  شــناخته  گیلان  استان 
شــهری که هر ســاله گردشگران 
بسیاری را به سمت خود می کشاند. 

ساحل چمخاله گیلان؛ میعادگاه جنگل و دریا

ادبیات

  تمرین تیم ملی فوتبال

دانستنی

رژیم گیاه خواری برای سلامتی انسان مضر است؟
 رژیم وگان تمام گوشــت و محصولات حیوانی را حذف 
می کند، در حالــی که رژیم گیاه خواری گوشــت، مرغ، 
ماهــی و غذاهای دریایــی را حذف می کنــد. بنابراین، 
وگانیســم و گیاه خواری به این دلیل که مردم گوشــت 
را کنار می گذارند، پتانســیل ترویج تغذیه سالم را دارد، 
امــا افزایش تولید و مصرف غذاهای فوق فرآوری شــده  
برای پیروان ایــن رژیم های غذایی، بروز اثرات مثبت آن 
را دشوار کرده است. در حالی که عرضه محصولات دارای 

پایه گیاهی در فاصله سال های 2013 تا 2018 میلادی 
نزدیــک به 3 برابر شــده، ولی بســیاری از این غذاهای 
جایگزین  گوشت در دسته غذاهای فوق فرآوری شده قرار 
می گیرند؛ چراکه برای جلوگیری از فسادپذیری سریع و 
بهبود طعم، تحت فرآوری های سنگین قرار می گیرند. پس 
اغلب این غذاها سرشار از نمک، شکر و چربی اشباع شده، 
 رنگ های افزودنی، نگهدارنده ها و سایر افزودنی ها شده اند.

بررسی ها نشان می دهد که در فرانسه، گیاهخوارها 39/5 

درصد از کل کالــری دریافتی خود را از مصرف غذاهای 
فوق فرآوری شــده کســب می کنند. در آلمان نیز 39/1 
درصد وگان ها و گیاه خوارهــا حداقل ماهی یکبار از این 
غذاهــا مصرف می کنند. که مصــرف بالای غذاهای فوق 
فرآوری شــده تولیدی برای وگان ها و گیاه خوارها خطر 
ابتــلا به بیماری هایی از جمله ســرطان، قلبی و عروقی، 
دیابت، ســکته مغزی و چاقــی را در میان آن ها افزایش 

داده است.

بســیاری از ما علاقه ای به خوردن صبحانه 
نداریــم؛ در صورتی که حذف صبحانه برای 
عده ای دیگــر باعث ســردرد، کاهش قند 
خون، ضعف و مشکل در تمرکز خواهد شد

مطالعات نشــان می دهد خــوردن صبحانه 
می توانــد به ثابت نگه داشــتن قند خون و 
فشــار خون و بهبود سطح کلسترول کمک 
کند؛ به شرطی که صبحانه سالمی بخوریم؛ 
نه گزینه هایی مانند انواع شیرینی یا دونات 
و غلات رنگارنگ و کورن فلکس های متنوع.
  آیا صبحانه مهم ترین وعده غذایی 

در روز است؟
سال 1944 یک شرکت تولید کننده غلات 

صبحانه به مشــتریان خود بروشورهایی  داد که در آن ها 
ذکر شــده بود با توجه به اینکه صبحانه مهم ترین وعده 
غذایی است؛ بهتر اســت محصولات این شرکت را برای 
صبحانه انتخاب کنند. به همین دلیل هم غلات صبحانه 

هنوز هم محبوب ترین صبحانه دنیا به حساب می آید.
کارشناســان زیادی می گویند همه باید صبحانه بخورند. 
اما تحقیقات پزشــکی نشان داده است نخوردن صبحانه 
مشــکلی برای ســلامت بدن همه ما ایجــاد نمی کند و 
تأثیری در چاقی یا لاغری ما ندارد. شــاید تأثیر صبحانه 

بر سلامت بدن چیزی جز یک افسانه نیست.
  لابی طرفداران صبحانه

لابی طرفداران صبحانــه معتقدند تعداد قابل توجهی از 
مطالعات مشاهده ای )برخلاف آزمایش های کنترل شده( 
نشــان می دهد خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی، 
دیابت و ســکته مغزی طیف وســیعی از افــرادی را که 

صبحانه نمی خورند تهدید می کند.
همچنین داده های مشــاهده ای زیــادی وجود دارد که 
نشان می دهد افرادی که صبحانه می خورند در طول روز 
تمایل کمتری به خوردن هلــه هوله دارند. این موضوع 
منطقــی به نظر می رســد. ضمن آنکه حــذف صبحانه 
سطح هورمون گرسنگی را بالا نگه می دارد؛ در حالی که 

هورمون سیری سرکوب می شود.
  عادات غذایی

همه این موارد به عادات غذایی ما هم مربوط می شــوند. 
مثلًا اگر عادت کرده باشــیم بلافاصله بعد از بیدار شدن 
صبحانه بخوریم؛ نمی توانیــم روز خود را بدون صبحانه 
آغــاز کنیم؛ همان گونه که عــده ای دیگر هم اول صبح 
اشتهایی ندارند و نمی توانند خیلی زود صبحانه بخورند.

  احساس گناه برای نخوردن صبحانه
اگر ترجیــح می دهید صبحانــه نخوریــد، دلیلی برای 
احســاس گناه وجود ندارد چون شواهد زیادی مبنی بر 
اینکه صبحانه ناسالم می تواند بر سلامت شما تأثیر منفی 

بگذارد وجود ندارد.
در واقع آنچه مهم اســت آن اســت که بــه گونه ای غذا 
بخورید که بهترین تأثیر را بر ســلامت شما داشته باشد؛ 
بنابراین اگر ســبک زندگی ســالمی داریــد و نیازهای 
غذایی خود را در طول وعده هــای غذایی دیگر برآورده 
می کنیــد نباید نگران باشــید. مهم انتخاب شــما برای 
وعده های غذایی اســت؛ نه فقط ســاعت شروع خوردن 
شــما از ابتدای صبح. افــراد زیادی ادعــا می کنند که 
صبحانه مهم ترین وعده غذایی در روز است؛ در حالی که 
عده ای دیگر معتقدند گرســنه ماندن و استراحت دادن 
به دســتگاه گوارش هم فواید خــود را دارند. منطقی به 
نظر می رســد خوردن صبحانه اهمیــت و جایگاه مهمی 
در وعده های غذایی داشــته باشــد. چون با اولین ضربه 
در ابتــدای صبح، بــدن از حالت محرومیت به ســطح 
بالایــی از کالری می رســد. امــا این ایده کــه صبحانه 
 مهم ترین وعده غذایی روز است هنگامی شکل گرفت که 
دانه های ذرت به عنوان بهترین انتخاب برای صبحانه در 

نظر گرفته شد.
  رابطه بین نخوردن صبحانه و کاهش وزن

هیچ مطالعه علمی رابطه بین نخوردن صبحانه و کاهش 
وزن یا افزایش وزن را تأیید نمی کند. البته یک بررســی 
در ســال 2021 از مطالعــات مختلــف کوتــاه مدت و 
بلندمدت نشان داد حذف صبحانه ممکن است منجر به 

افزایش وزن و شروع اضافه وزن یا چاقی شود.

چــون نگرانی از نخوردن صبحانه شــاید به این 
دلیل باشــد که اغلب باعث خوردن مواد ناسالم 
در کل روز خواهد شد. تحقیقات بر بیش از 30 
هزار آمریکایی نشــان داد افرادی که از خوردن 
صبحانه طفره می روند اغلب مواد مغذی مهمی 
از جمله ویتامین هــای C ،B3 ،B2 ،A، B1 و 
D را از دســت می دهند. همچنین نشــان داد 
شــرکت کنندگانی که صبحانــه را حذف کرده 
بودند در طول روز قند و کربوهیدرات بیشــتری 

به عنوان میان وعده مصرف کردند.
  پاسخ در برابر وسوسه های مختلف غذا

همه افرادی کــه تمایل به حذف صبحانه دارند 
حتماً در طول روز بد غذا نمی خورند. چون عده 

زیادی هم به گونه ای آن را جبران می کنند.
بنابراین موضوع مهم آن اســت که ما عادت کرده باشیم 
چه پاسخی در برابر وسوسه های مختلف خوردن غذاهای 
قندی و پر کربوهیدرات داشــته باشیم. نخوردن صبحانه 
یا روزه های طولانی مدت می تواند نشــانگرهای التهاب، 

استرس اکسیداتیو و فشار خون را کاهش دهد.
روزه هــای طولانی تــر همچنین می توانــد باعث حذف 
سلول های آســیب دیده از بدن شود. بعضی محققان در 
حال بررســی این احتمال هستند که این موضوع ممکن 
است خطر ابتلا به انواع خاصی از سرطان را کاهش دهد. 
ضمن آنکه این شــواهد کاملًا قطعی نیســت و این روند 

فقط با حذف صبحانه انجام نخواهد شد.
  ضرورت مصرف مواد مغذی و سالم

تحقیقات نشان می دهد مهم ترین موضوع برای برخوردار 
شدن از سلامتی توجه به چیزهایی است که می خوریم. 
یکــی از مهم ترین چیزهایی که مــردم باید مد نظر قرار 
دهند آن اســت که چــرا می خواهند صبحانــه خود را 
حــذف کنند. برخی افراد صبــح اول وقت با معده خالی 
انرژی و بازدهی بیشــتری دارند یا وقتی از خواب بیدار 
می شــوند گرسنه نیســتند. اما در هر صورت شما برای 
عضله ســازی به انرژی نیاز دارید. اطمینان حاصل کنید 
کــه غذاهای مناســب بخوریــد. هر وعــده غذایی باید 
شــامل 20 تا 30 گرم پروتئین بــدون چربی، به علاوه 
ســبزیجات و چربی های سالم باشــد. خوردن یک کاسه 
غلات بسیار فرآوری شده می تواند تأثیرات فیزیولوژیکی و 
روان شناختی بسیار متفاوتی بر سلامتی شما در مقایسه 
با یک قطعه گوشت بدون چربی با سبزیجات یا تخم مرغ 

داشته باشد.

گوگل با حمایت از عرضه ی هدست واقعیت مجازی 
اپــل، اعلام کرد کــه یوتیوب در آینــده برای ویژن 
پرو منتشر خواهد شــد. فروشگاه آنلاین داخلی اپل 
ویــژن پرو بدون برخی از نرم افزارهای اصلی از جمله 
یوتیوب، نتفلیکس و اسپاتیفای راه اندازی شده است. 
با این حال، طبق بیانیه  جدید یوتیوب که برای ورج 
ارســال شده، این ســرویس ویدیویی در آینده برای 

هدست واقعیت مجازی اپل منتشر خواهد شد.
یوتیوب در بیانیــه اش می گوید:  ما از اینکه شــاهد 
راه اندازی ویژن پرو هســتیم، هیجان زده ایم و از آن 
حمایت خواهیــم کرد تا بــه یوتیوبرها کمک کنیم 
تجربه ای عالی در سافاری داشته باشند. درحال  حاضر 

نمی توانیــم برنامه هــا را بــه اشــتراک بگذاریم؛ اما 
می توانیم تأییــد کنیم که یــک نرم افزار مخصوص 

ویژن پرو در نقشه ی راه شرکت قرار دارد.
در همین حال، کریستین سلیگ، توسعه دهنده  آپولو، 
نرم افزاری به نام »جونو« را برای تماشای یوتیوب در 
ویژن پرو ایجاد کرده اســت. علاوه بر این، ویدیوهای 
یوتیــوب را می تــوان از طریق مرورگر ســافاری نیز 
مشــاهده کرد. نرم افزار جونو و نسخه  یوتیوب تحت  
وب هیچ کدام به دارندگان ویژن پرو اجازه نمی دهند 
که به ویدیوهــای 3۶0 درجه و ســه بعدی یوتیوب 
دسترســی داشته باشــند. یکی از ســخنگویان اپل 
اشاره می کند که این شکل محتوا برای دستگاه هایی 
ساخته شده اســت که آگاهی فضایی با کیفیت بالا 
را ارائه نمی دهند. ســخنگوی اپل می گوید: در برخی 
موارد، چنین محتوایی ممکن اســت هنگام حرکت 
باعث ناراحتی شــود. ما بر ایجــاد بهترین تجربیات 
فایل های چندرســانه ای فضایــی، از جمله عکس ها 
و ویدیوهــای فضایی، فرمت ویدیــوی فراگیر اپل و 
فیلم هــای ســه بعدی موجود در اپــل تی وی پلاس 

متمرکز شده ایم.


